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‘‘Tüccar Milletin emeğini ve üretimini değerlendirmek için eline ve zekasına güvenilen ve bu 
güvene layık olması gereken adamdır. 

 
         
Sanayileşmek, en büyük milli davalarımız arasında yer almaktadır. Çalışması ve yaşaması için ekonomik 
elemanları memleketimizde mevcut olan büyük, küçük her çeşit sanayi kuracağız ve işleteceğiz. En başta 
vatan savunması olmak üzere, ürünlerimizi değerlendirmek ve en kısa yoldan, en ileri ve mutlu Türkiye 
idealine ulaşabilmek için bu bir zorunluluktur.’’ 
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ÖNSÖZ 
 

Binlerce yıldır bölge halkının geçim kaynağını oluşturan Çukurova’mız, Seyhan ve Ceyhan 
nehirlerinin hayat verdiği, dünyada bir yılda 2,5 ürünün alınabildiği ender zengin ve verimli topraklara 
sahiptir. Bu verimli topraklarda üretici ile el ele 100 yılı geride bırakan Adana Ticaret Borsası’nın 
Çukurova’da, bölge tarımında yeri ve önemi çok büyüktür.    
 

I.Dünya Savaşı öncesinde Türkiye’nin ikinci borsası olarak kurulan Adana Ticaret Borsası siz 
üyelerimize 100 yıldır hizmet vermektedir. Borsa tarihinin bu 100 yılının her anı yoğun bir emek, özveri 
ve çaba ile geçmiştir.  
 

Önceleri Pamuk Borsası olarak bilinen, şu an kotasyona dâhil ürünler içerisinde sırasıyla mısır, 
buğday başta olmak üzere 112 farklı ürünün işlem gördüğü, her dönemde en modern, teknolojik ve çağa 
uygun hizmet sunum anlayışıyla bölge tarımına hizmet vermeye çalışan, bu anlamda kurulduğu yıllarda 
yani 100 yıl öncesinde bile Liverpool Borsası gibi dünya borsalarından telgrafla günlük temin ettiği pamuk 
fiyatlarını üyelerine ulaştıran, Türkiye’de ilk pamuk kongresinin yapılmasını organize ederek devlet ileri 
gelenlerinin o dönemde ülke geleceği hakkında önemli kararlar almasını sağlayan, yaptırdığı okullar ve 
verdiği burslarla bölgemiz eğitim hayatına destek olan ve hatta son dönemlerde uyguladığı projelerle bölge 
tarımına dolayısıyla bölge ve ülke ekonomisine büyük katkılarda bulunan, yaklaşık 2,5 milyar dolarlık 
işlem hacmi ile yalnız Türkiye’nin değil yakın bölge ülkelerinin de önde gelen borsalarından biridir.  

 
Her dönemde yaptığı tüm faaliyet ve çalışmalarıyla diğer oda ve borsaların yanı sıra tüm kurum ve 

kuruluşlara da örnek teşkil etmeye çalışmıştır.  
 
Adana Ticaret Borsası’nın çalışanı ve yöneticileriyle emek veren herkese teşekkürlerimi sunmayı 

bir borç bilip, herkesi saygı ve şükranla anıyorum.   
 

 
 
 

                                                                                                               Muammer ÇALIŞKAN 
                                                                                                                Adana Ticaret Borsası  

                                                                                                                 Yönetim Kurulu Başkanı 
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1.TARİHÇE 

 
1. Kuruluştan Önce Alım – Satımlar: 

Adana’da çok eskiden beri pamuk ziraatı yapılmakta ise de ihraç ve ulaşım imkânları 
bulunamadığından ancak iç piyasa ihtiyaçlarını karşılayacak miktarda ekilmekte idi. Bu da gerek 
Adana’nın gerekse bölge ziraatının uzun zaman gelişmesine ve dışa dönük bir faaliyet atmosferine 
girmesine engel olmuştur.  

Fransızlar tarafından inşa edilen Adana-Mersin Demiryolundan sonra gelişen pamuk ticareti, pamuk 
ziraatının de günden güne artmasını sağlamıştır. Pamuğun üretim miktarının artmasıyla, pamuk ticareti 
yapan birçok perakendeci, toptancı ve ihracatçı tüccarlar ortaya çıkmıştır. O zamanlar pamuk ürünü, 
pamuk pazarı denilen yerde, dünya piyasasından habersiz olarak alınıp satılırdı. Dünya pamuk 
fiyatlarından ancak ihracat işleriyle meşgul olan tüccarlar kendi müşterilerinden özel olarak aldıkları 
telgraflar sayesinde haberdar olabilirlerdi. Böylece piyasada düzenleyici rolünü de bu ihracatçı tüccarlar 
yerine getirirdi. 

Böylece Adana’nın pamuk merkezi konumuna gelmesi yolunda ilk adım atılmış, mahalli şartlarda 
gerçekleşen alım satımların dış pazarlarla bağlantılı ve organize bir pazarda yapılması gereği ve ihtiyacı 
duyulmaya başlanmıştır.  

 
2. Kuruluş 

Adana’daki tüccar ve çiftçiler Ticaret Odası’na başvurarak Adana’da bir pamuk borsasının açılması 
için gerekli girişimlerde bulundular. 

O yıllarda, yürürlükte olan 15 Nisan 1886 tarihli Umum Borsalar Nizamnamesine göre borsaların 
bugünkü gibi bağımsız olarak kurulmaları mümkün olmadığı ve ancak Odalara bağlı olarak 
kurulabilecekleri hükme bağlanmış bulunduğundan Borsamızın kuruluşu o günkü adıyla Adana Ticaret ve 
Sanayi Odası tarafından gerçekleştirilmiştir. 

 Adana’da bir borsa açılmasına dair Ticaret Odası kararının Vilâyet Makamına bildirilmesi üzerine 
Adana Valiliği 22 Mayıs 1329 (1913) tarihli 153/31976 sayılı yazısıyla Adana’da Ticaret Borsası unvanını 
taşıyan bir borsanın kurulmasına izin vermiş ve Adana Borsası’nda, devlet şurası adliye ve Nafıa 
dairelerinin kararıyla İzmir Borsası nizamnamesinin uygulanabileceğini bildirmiştir.  

 
Ticaret ve Sanayi Odası bünyesinde bir şube (Borsa Şubesi) olarak ortaya çıkan Borsa’nın ilk 

hazırlık çalışmalarına Ticaret ve Sanayi Odasınca tahsis olunan bir odada başlanmış ve ilk iş olarak 
muamele salonu vazifesini görmek üzere şehrin merkezi yerinde bugünkü Küçük Saat Meydanı’nda 
bulunan eski Yıldız Kıraathanesi (Yıldız Gazinosu) kiralanmıştır. Burada 17 Eylül 1913 tarihinde yapılan 
parlak bir törenle Borsamız fiilen faaliyete geçmiş ve ilk Borsa heyeti olarak Vilayet Makamınca aşağıda 
isimleri yazılı yedi kişi atanmıştır. 

Abdurrahman bey (Bağdadi zade), Fuat bey (Şeyh Garip zade), Anastas efendi (Kara Yusuf oğlu), 
Boğos efendi (Dilferiyan), Agop efendi (Ohanyan), Merküryan, Gatenyo’dan oluşan Bu 7 kişilik heyete ek 
olarak Ticaret Odası, üyeleri arasından Bosnalı Salih Efendi ile Yovanaki Biberoğlu’nu temsilci üye tayin 
etmişti. Bu suretle Borsa Heyeti 9 kişi olarak oluşturulmuştur. 
 Borsa Heyeti ilk toplantısını 06 Eylül 1329 (1913) günü yaparak Reisliğe Anastas 
Karayusufoğlu’nu, Reis Vekilliğine Salih Bosnalı’yı, Sandık Eminliğli’ne (Muhasip üyeliğe) Doyçe 
Oryantbank Müdürü Gatenyo’yu seçmiş ve Borsa umumi Kâtipliğine Ohanes Kunduracıyan’ı tayin 
etmiştir. Borsa Komiserliği’ne de Vilayet Makamınca Suphipaşa zade Abidin Ramazanoğlu tayin 
edilmiştir. 
 
 Seçilen heyet Borsada pamuk, koza, pamuk çiğidi, susam, buğday, arpa, yulaf gibi ürünlerin işlem 
görmesine karar vermiştir. 
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Borsamız bu şekilde faaliyete geçtikten sonra Borsa Yönetimi (o günkü adıyla, Borsa Encümeni) 

tüccar ve çiftçileri dış piyasa fiyatlarından haberdar edebilmek için, kuruluşundan bir ay kadar sonra 27 
Ekim 1913 tarihinde Liverpool Borsasından telgrafla pamuk fiyatlarını temin etmeye başlamıştır. Daha 
sonraları, o zamanlar hiç tanınmayan bir radyo cihazı tedarik edilerek dış piyasaların ajans ve özel 
haberlerini doğrudan doğruya tespitine de gayret edilmiş ve böylece faaliyete geçişinin ilk yıllarında 
yabancı borsalarla temas sağlayan ve ileri bir anlayışla çalışan ilk ve örnek bir borsa sıfatını kazanmıştır. 
 Borsa’nın faaliyete geçmesinin ardından, daha önceleri Borsa’nın yokluğundan istifade ederek bol 
para kazanmaya alışmış olan bazı tüccarlarla bunlara hizmet eden bazı simsarlar, Borsa’nın açılmasından 
memnun kalmadıklarından, Borsa’nın kendilerinden abone bedeli istediğini bahane ederek Borsa aleyhine 
ayaklanmış ve Borsa’nın lüzumsuzluğunu ileri sürerek etraflarında bir hayli kalabalık toplayıp Borsanın 
kapanmasını talep etmişlerdir. 
 Bunlar 2 Aralık 1329 (1913) tarihinde Borsa’yı terk edip pamuk pazarı kahvesinde toplanarak 
orada alım-satım işlemlerine başlamışlardır. Borsa İdare Heyeti Borsa’nın salonuna kimsenin gelmediğini 
ve işlemlerin pamuk pazarı kahvesinde gerçekleştiğini görünce 8 Aralık 1329 (1913) tarihinde Vilayet 
makamına müracaat edip gerekli tedbirlerin alınmasını rica etmiş, Vilâyet Makamı da bu mesele üzerinde 
hassasiyetle durarak polis müdürlüğünü görevlendirmiş ve pamuk pazarı kahvesinde yapılmakta olan 
işlemleri yasakladığı gibi ilgilileri de Borsa’ya göndermiştir. 
 Böylece Borsa’nın kapatılması yolunda yapılan ilk teşebbüs başarısızlıkla sonuçlanmıştır. 
 

3. 08 Aralık 1913/01.01.1918 tarihinde başlayan ve 5 Ocak 1922 Fransız İşgal Dönemi: 
24 Haziran 1914 tarihinde patlak veren Birinci Dünya Savaşı’na 29 Ekim 1914’de Türkiye’nin de 

girmesinden sonra savaş yıllarında Borsa faaliyetlerinde büyük bir gelişme olmamış ve hatta 01.01.1918 
tarihinde başlayan ve 5 Ocak 1922 tarihine kadar devam eden Fransız işgali sonuna kadar da neredeyse 
Borsa çalışamaz hale gelmiştir. Nitekim Adana’yı işgal eden Fransız ordusunun baskısı ve Ermenilerin 
Kilikya’da bir Ermeni devleti kurmak amacıyla günden güne artan taşkınlıkları memlekette bezginlik 
havası yaratmış ve Adana’da yaşayan Türkleri memleketi terk ederek, Toros dağlarına göçe mecbur 
bırakmıştı. Bu sebeple Salih Bosnalı ve Lütfi Kalağoğlu Borsa’nın İdare Heyeti üyeliğinden istifa 
ettiklerinden yerlerine Miltiyadis Sinusoğlu ile Manok Şahbazyan getirilmişlerdi. 
 İşgalin devam ettiği süre zarfında Borsa Heyetinde İbrahim Sadık ve Hüseyin Hüsnü beylerden 
başka Türk üye kalmamış ve Borsa’nın idaresi tamamen Ermenilerin eline geçmiştir. 
 1336 (1920) senesinde Ticaret Odası Reisi Kirağos Keşişiyan uygulanmakta olan Borsa 
Nizamnamesinin ihtiyaçlara cevap vermediğini ileri sürerek bu nizamnamenin değiştirilmesi gerektiğine 
dair Ticaret Odası Heyetinden karar almış ve bu karara istinaden yeni bir nizamname hazırlatarak Fransız 
işgal makamlarına tasdik ettirmişti. 
 Derhal yürürlüğe geçirilen bu nizamnamede Adana’dan ihraç edilen pamuklardan Ticaret 
Odası’nca öteden beri muayene resmi adıyla tahsil edilen paranın yine eskisi gibi yalnız Ticaret Odası’na 
ait olmak üzere tahsiline devam edilmesine dair açık hükümler yer almış bulunmaktaydı. 
 Elde edilen dokümanlar doğrultusunda gerek Fransız işgal ordusunun ve gerekse Adana’da Kilikya 
Ermeni Devletini kurmak amacıyla Türkiye’nin her tarafından Adana’ya gelen Ermenilerin, Türklere karşı 
her gün biraz daha artan baskıları tahammül edilemez dereceye varmıştı. Bu yüzden, Adana’daki Türklerin 
büyük bir kısmı memleketi bırakıp Toros dağlarına göç etmiş ve çeşitli çete grupları oluşturarak Türk 
Ordusunun yanı başında memleketin kurtuluş hareketine yardım etmişlerdi. İşte bu kaçış hareketine (Kaç-
kaç) adı verilmiştir. 
 Toros Dağları’na çekilen Adanalıların Pozantı’da hükümet kurarak Fransız istilacılarına karşı 
mücadeleye geçmesi ve kurtuluşu sağlamak amacıyla Kuvayi Milliye cephesi teşkil etmesi üzerine Türk 
Ordusuyla işbirliği yapan Kuvayi Milliye mücahitlerinin Fransızlara karşı devamlı baskıları sayesinde 
huzursuzluk duyan Fransızlar Ankara’da kurulan Türkiye Büyük Millet Meclisi Hükümetiyle anlaşarak 
Adana’yı Türklere teslim etmişlerdir. 
                                
 

 6 



4. 05.01.1922 Kurtuluş - 27 Mayıs 1960 İhtilal dönemi  
Böylece 01.11.1334 (1918) tarihinden başlayarak 3 sene 2 ay ve 5 gün devam eden  Fransız işgali 5 

Ocak 1338 (1922) tarihinde sona ermiştir. Adana’nın kurtuluşundan bir ay sonra, Adana Borsası’nın 
yeniden faal hale getirilmesi için gerekli işlemleri yapmak üzere Borsa Komiserliğine Vilâyet makamınca 
Rüstem Efendi tayin edilmiştir. Eski Borsa Heyeti dağılmış olduğundan Borsa seçim faaliyetlerini idare 
etmek üzere Ticaret Odası’nca Aziz bey (Pamukçuoğlu) ile Corç Lütfullah efendi görevlendirilmiş ve 9 
Şubat 1338 (1922) tarihinde yapılan seçim sonucunda Borsa İdare Heyetine; 
 Asım bey Arif zade (Özbilen) 
 Hüseyin Daim bey 
 Yusuf Ziya efendi 
 Bilâl Şabanoğlu 
 Hasan efendi (Pamukçu zade) 
 Hüseyin efendi (Ağa zade)  
 Corç  Lütfullah efendi 
Seçilmişlerdir. Başkanlığa Arif zade Asımbey getirilmiş Borsa Kâtipliğine de Mehmet Baltalı tekrar tayin 
edilmiştir. Bu suretle Adana Ticaret ve Zahire Borsası işgalden sonra yeniden kurulmuştur. 
 O yıllarda, Borsa’nın kendi mülkü olmadığından, kuruluşundan beri kiralık binalarda görev 
yapmakta idi. 
 Kuruluşundan sonra Yağ camii civarında belediyeye ait “Büyük Mağaza” Borsa Binası olarak 
kiralanmış ve Borsa Kıraathanesi adı altında bir kahveciye kiraya verilmişti. Müşterilerin ayakta durmayıp 
oturmaları ve çay, kahve, nargile içerken işlem yapmaları için kahveci tarafından yeterli miktarda masa ve 
sandalye konulmuştur.Borsa Kıraathanesi sabahtan akşama kadar aralıksız işleme açık tutulurdu.  
 Borsa salonunun kahvehane şeklindeki çalışmasına ait bu durum, gerek bu binada ve gerekse 
bundan sonra kirayla tutulan diğer binalarda da uzun seneler devam etmiştir. 
 Daha sonra 1925 yılında bugünkü Skala mağazasının yerinde bulunan 2 katlı bina alınmış, bu bina 
bugünkü Borsa binasına geçene kadar kullanılmıştır. Burada birisi 1924, diğeri 11 Ekim 1925 tarihinde 
olmak üzere iki defa yurt çapında pamuk kongresi düzenlenmiştir. Ve Le Havre Pamuk Borsası Tüzüğü 
örnek alınarak bir pamuk yönetmeliği hazırlanmış ve Bakanlar Kurulu’nun 18.08.1925 tarihli onayı ile 
yürürlüğe konularak Borsamızın 13.04.1944 tarihinde 4355 sayılı kanuna uyumuna kadar alım-satımlarda 
uygulanmıştır.  
 Adana Ticaret Borsası’nın, Ticaret ve Sanayi Odası’ndan ayrılarak bağımsız bir kimliğe 
kavuşması: 

4355 Sayılı kanunun yürürlüğe girmesiyle Borsamız 1944 yılından sonra Ticaret ve Sanayi 
Odası’na bağlı olmaktan kurtarılmış, gelir fazlalarının Odaya devir mecburiyeti sona ermiş ve böylece 
Borsamız idari ve mali yönden tam bağımsız bir kuruluş haline gelmiştir. Altı yıl uygulanan bu kanunun 
yetersizliği üzerine yürürlüğe giren;   08.03.1950 tarih, 5590 sayılı Kanun ile bu kanunun uygulanmasına 
ait 21.05.1951 tarih, 3/13070 sayılı Tüzük yürürlüğe konulmuştur. 
 

Borsamız 1924 yılında 655 sayılı Kanuna, 13 Nisan 1944 tarihinde 4355 sayılı Kanuna uyacak şekilde 
yeniden yapılandırılmıştır. Yeni uyarlanan kanundan sonra; Borsa’da mevcut olan 6 meslek grubunun 
idare heyetleri 19.02.1944 Cumartesi günü saat 10.oo’da toplanarak gizli oyla her meslek heyetinden ikişer 
kişi seçilerek ilk Borsa Meclisi’ni oluşturmuştur. İlk Meclis Başkanlığı’na da Haydar Emiroğlu seçilmiştir.  

 
Odalar Birliği 1950 yılında yürürlüğe giren 5590 sayılı "Ticaret ve Sanayi Odaları,  Sanayi Odaları, 
Ticaret Borsaları Birliği Kanunu"nun 61.maddesi, gereğince Ticaret Bakanlığı’nca 07 02 1952 tarihinde 
kurulmuş olan "Türkiye Ticaret Odaları, Sanayi Odaları ve Ticaret Borsaları Birliği" anılan yasanın bazı 
maddeleri 24 Aralık 1981 tarihli ve 2567 sayılı ek yasayla, günün şartlarına uyarlanmıştır.  

 
Adı geçen Kanun ve Tüzüğün uygulamaya girmesinden sonra Borsamız, gelişen zirai, sanayi ve ticaret 
faaliyetlerinin de yardımıyla mali yönden güçlenmiş, kadrosunu daha iyi hizmet verir hale getirmiş, iç ve 
dış piyasaları günü gününe takip ederek, üyelerini piyasa hareketleri hakkında vaktinde haberdar etme 
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imkanını sağlamış, gerekli yönetmelik ve talimatnameler ile ücret tarifeleri hazırlanmış, mahalli usullerini 
tespit ederek, gerek iç bünyesini ve gerekse alım satımları tam anlamıyla disipline etmiştir.  
 
27 Mayıs 1960 ihtilalından sonra devlet idaresini eline alan Milli Birlik Komitesi’nin çıkardığı 14.06.1960 
tarih ve 2 sayılı kanunla tüm oda ve borsalarda olduğu gibi Borsamızın da idari organları feshedilmiş ve 
Adana Valiliği’nin 20.06.1960 tarih 214 sayılı yazıları ile Borsanın idari işlerini yürütmek ve seçim kurulu 
görevlerini de yerine getirmek üzere; 
 
Yaşar Sungur, Hüseyin Candan, Ekrem Özsüt, Selim Sarp ve Esat Özbilen’den oluşan 5 kişilik bir idare 
komitesi tayin olmuştur. 
 Meclis yönetim kurulu yetkilerine sahip olan komite 15.07.1960 günü yapılan Borsa seçimlerine kadar 
görevde kalmış ve Borsa’nın idari işleri dışında büyük bir gayret göstererek, yeni Borsa binasının inşası 
yolunda ilk adımı atmış ve 13.07.1960 tarihli kararıyla Salamon Gilido’ya ait olan 807 m² arsayı 185.000 
liraya satın almıştır.  
 
15.07.1960 tarihinde yapılan Borsa seçimleri sonunda işbaşına gelene Ekrem Özsüt, Esat Özbilen, Mehmet 
Bostancı, Mehmet Ünaldı, Alber Diyap, Abdülhadi Özpağda, Niyazi Kamışlı, Cabbar Özdemir, Veli 
Kocaoğlu, Sait İpekbayrak, Yaşar Sungur ve Vitalis Eskenazi’den oluşan Borsa Meclisi, geçici İdare 
komitesi zamanında alınan arsa üzerinde bugünkü borsa binasını yaptırmak için derhal faaliyete geçmiş ve 
kendi arasından seçtiği Mehmet Bostancı, Mehmet Ünaldı ve Abdülhadi Özpağda’dan oluşan inşaat 
komitesi vasıtasıyla bina inşaatına başlanmıştır.  
 
1961 senesi Haziran ayında inşasına başlanan Borsa Binası yaklaşık 2.5 milyon lira harcanarak 1963 
Temmuz ayında tamamlanmış ve Ağustos ayında da hizmete açılmıştır.  
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2.KURUMSAL YAPI 

MİSYON (Görevlerimiz): 
5174 sayılı Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği ile Odalar ve Borsalar Kanunu’nun verdiği                                 
görev, sorumluluklar ve ilgili mevzuatlar çerçevesinde;  
 Tüm birim ve fonksiyonlarımız ile üyelerimizin ortak ihtiyaçlarının karşılanması,  
 Borsamızda işlem gören ürünlerin ulusal ve uluslararası ticaretinin gelişmesine ve serbest piyasa 

fiyatlarının oluşmasına katkı sağlanması,  
 Üyelerimizin ve ilgili tarafların birbirleriyle olan ticari ilişkilerinde güvenin tesis edilmesi, 
 Üyelerimize ve ilgili taraflara sunulan bilgi ve hizmetlerimizin sürekli kılınması,  geliştirilmesi ve 

belgelendirilmesi,  
 Tüm faaliyetlerimizde insan sağlığının, çevre ve gıda güvenliğinin gözetilmesinin sağlanması 

yolları ile üyelerimizin, bölgemizin ve ülkemizin gelişmesine katkıda bulunmaktır.   

VİZYON (Amaç ve Hedeflerimiz): 
 Yöneticilerimizin, çalışanlarımızın gayretleri ve üyelerimizin desteği ile kurumumuzun, 
 Kurumsal yapısını sürekli iyileştirmek,  
 Teknolojik cihazlarla donatılmış alt yapısı ve “Gelişmiş Borsa Kompleksi”ne geçilerek hizmet 

kalitesini sürekli üst seviyede tutmak, 
 Bilgi, beceri ve yetkinlik ile donatılmış personel yapısı ile  hizmet çeşitliğini ve kalitesini artırmak,  
 Bölgemizde, ulusal ve uluslararası alanda yaptığı her proje ve faaliyette öncülük eden, örnek 

olabilen, işbirliğini geliştiren, saygınlığını ve etkinliğini artırmış uluslararası referans borsa haline 
getirilmesidir. 

 

KALİTE POLİTİKAMIZ 
Borsamızca sunulan hizmetleri, üye memnuniyetini gözeterek tarafsız, doğru, etkin ve kaliteden ödün 
vermeden gerçekleştirmek, güncellenen kalite hedeflerimiz ile Kalite Yönetim Sistemimizi sürekli 
iyileştirmek temel politikamızdır. 
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3.ORGANLAR 
 
BORSANIN ORGANLARI: 
a ) Meclis 
b ) Yönetim Kurulu 
c ) Disiplin Kurulu 
 
a ) Meclis: Meclis; Borsa’nın en üst denetim ve karar organıdır. 5174 sayılı Kanun’un 38. maddesi 
gereğince; Borsa’ya kayıtlı olanların kendi aralarından seçtikleri on dört asil üyeden oluşur. Ayrıca aynı 
sayıda yedek üye seçilir. Meclisin görev yetkileri 39. maddede gösterilmiştir. Yönetim Kurulunca 
hazırlanan Borsa’nın genel işleyişi ile ilgili yönergeleri onaylar. 
 
b ) Yönetim Kurulu: Yönetim Kurulu, 5174 sayılı Kanun’un 40. maddesi gereğince; Meclis’in kendi 
arasından seçtiği 5 asil üyeden oluşur. Ayrıca, aynı sayıda yedek üye seçilir. Görev ve yetkileri 41. 
Yönetim Kurulu’nun yetkilerinin devri ise 42. maddede gösterilmiştir. Başkanın talebi halinde; 
Başkanlığın ve Genel Sekreter’in gözetim ve denetimi altında; Özel Kalem Müdürü, Özel Kalem Müdürü 
gözetim ve denetimi altında Sekreterlik (büro) Sözleşmeli Özel Müşavirler çalıştırılabilir. Borsa’nın genel 
işleyişi ile ilgili yönergeler hazırlar ve her yılın 9. ayında Borsa kotasyonuna dahil maddeler çerçevesinde 
en az 3’er kişiden müteşekkil ihtiyaç duyulan gruplara göre “Fiyat Tespit Komisyonları”nı belirleyip 
Meclisin onayına sunar. 
 
c ) Disiplin Kurulu: Borsaya kayıtlı olanlar arasından, 5174 sayılı Kanun’un 43. maddesi hükmü 
uyarınca Meclisçe dört yıl için seçilen altı asil ve altı yedek üyeden teşekkül eden ve nitelikleri Birliğin 
görüşü alınarak Bakanlıkça çıkarılan yönetmelikte belirlenen, Borsa üyelerinin disiplin soruşturmalarını, 
bu kanun ve ilgili mevzuat hükümleri çerçevesinde yürüten ve verilebilecek disiplin ve para cezasını 
meclise öneren organdır. 
 

 
2014   Dönemi Yönetici Kadrosu 
 
 

MECLİS BAŞKANI-ŞAHİN BİLGİÇ 
 
06.01.2009 ve 09.05.2013’de yapılan seçimlerde Sebat Tarım Ürünleri 
Ticaret ve San. Ltd. Şti’ni temsilen 2 dönem üst üste Adana Ticaret Borsası 
Meclis Başkanı olarak seçilen ve halen bu görevi yürütmekte olan Sn Şahin 
BİLGİÇ, 1 Ağustos 2013 tarihinde de 4 yıllığına Türkiye Odalar ve Borsalar 
Birliği (TOBB) yönetim kurulu üyeliğine seçilmiştir. 
 
Milletlerarası Ticaret Odası Türkiye Milli Komitesi (ICC) Temsil ve İcra 
Organı olan yönetim kurulu üyeliği görevi de devam etmektedir. 

 
Ulusal Hububat Konseyi Yönetim Kurulu üyeliğinin yanı sıra Türkiye Odalar ve Borsalar Birliğini 
temsilen ÇUFAŞ (Çukurova Fuarcılık A.Ş.) yönetim kurulu üyeliği ve görevini de yürütmektedir. 
Çeşitli sivil toplum kuruluşlarında ve derneklerde yönetici olarak görev yapmış ve yapmaya devam eden 
Sayın Bilgiç aynı zamanda MÜSİAD ve Makine Mühendisleri odası üyesidir. 
1955 Zile/TOKAT doğumlu olan Sayın BİLGİÇ, Ç.Ü. Mühendislik Mimarlık Fakültesi Makine 
Mühendisliği bölümünden 1980 yılına mezun oldu. Yüksek öğreniminden sonra iş hayatına atılan ve 1985 
yılından beri Tarım ürünleri ve Yem Hammaddeleri depolama, Kurutma ve Pazarlama işi ile iştigal 
etmektedir. İngilizce diline vakıf olan Sayın BİLGİÇ evli ve 2 çocuk babasıdır. 
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MECLİS BAŞKAN YARDIMCISI-FARUK CANATAR 
 
09.05.2013 tarihinde yapılan seçimde KOZACILAR Endüstriyel Ürünler Paz. 
Tic. Ltd. Şti.’yi temsilen Meclis üyesi seçilen ve TOBB Genel Kurul Delegesi 
olarak görevini sürdürmekte olan Sn. Canatar, State University Of NEW YORK 
(ABD) İşletme ve Uluslararası Pazarlama bölümünden 1987 yılında mezun 
olmuştur. 2 dönem üst üste Borsamız Meclis Başkan Yardımcılığı görevini 
yürütmektedir. Akdeniz İhracatçılar Birliği Tekstil Hammaddeleri (AKİB) 
Denetim Kurulu üyesi olan Sn. Canatar, İngilizce, İspanyolca, İtalyanca ve 
Portekizce dillerine vakıf olup evli ve 2 çocuk sahibidir. 
 

 
 

 
MECLİS KATİP ÜYE- ZÜLFİKAR PAMUK 
06.01.2009 ve 09.05.2013’de yapılan seçimlerde 2 Dönem üst üste 
Pamukoğulları Zir. İlç. Toh. Güb. Zir. Ve Pet. Ürn. Tic. Ltd. Şti.’ni temsilen önce 
Meclis üyesi daha sonra da Borsamız Meclis Katip Üyeliğine seçilmiştir. Tahıl 
Birliği kurucu üyesi olan Sayın Pamuk Ayrıca, TOBB Genel Kurul Delegesi 
olarak görevini sürdürmektedir. Hububat/Narenciye ve yaş sebze meyve üretimi 
ile de iştigal eden Sayın PAMUK Lise mezunu olup, 1971 Adana/Karataş 
doğumlu evli ve üç çocuk babasıdır. 
 

 
 
 
YÖNETİM KURULU BAŞKANI-MUAMMER ÇALIŞKAN 

 
1956 yılında Adana’da doğdu. İlk ve orta öğretimini Adana’da tamamladı.  
Çukurova Üniversitesi Mühendislik Mimarlık Fakültesi İnşaat Mühendisliği 
Bölümü’nden 1979 yılında mezun oldu. Yüksek öğreniminden sonra iş hayatına 
atıldı. Tekstilde; pamuk, çırçır, iplik büküm ve dokuma işleri ile iştigal eden Sn. 
Çalışkan ithalat ve ihracat da yapmaktadır.  
Çeşitli sivil toplum kuruluşlarında ve vakıflarda yönetim kurulu üyeliği 
görevlerini sürdürmektedir. Bunların önde gelenleri; Adana’da şu anda ilk kez 
kurulan Kanuni üniversitesinin Vakıf ve Mütevelli Heyet Başkanlığı, Çukurova 

Kalkınma Ajansı Kalkınma Kurulu Başkanlığı olup, 9 Mayıs 2013 tarihinde yapılan seçimlerle beraber 2. 
kez üst üste Adana Ticaret Borsası Yönetim Kurulu Başkanlığı görevine seçilmiştir.  Sn. Muammer 
Çalışkan, evli ve 4 çocuk babası olup, iyi derecede İngilizce bilmektedir.  
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YÖNETİM KURULU BAŞKAN YARDIMCISI- OSMAN BAĞIŞ 
1965 yılında İmamoğlu doğumlu olan Sayın Osman Bağış. Çırçır ve Prese ve un 
fabrikaları işletmeciliği ile iştigal etmektedir.  06.01.2009 tarihinde yapılan Borsa 
Meclis Üyeliği seçiminde Bağışlar Çırçır ve Prese şirketini temsilen Meclis üyesi 
ve TOBB Genel Kurul Delegesi, Ticaret Borsaları Konsey Üyesi, 8.01.2009 
tarihinde yapılan seçim sonucunda da Yönetim Kurulu Üyeliğine. 14.01.2009 
tarihinde de Yönetim Kurulu Sayman üyeliğine seçilmiştir.   
Birinci dönemin ardından 09.05.2013 tarihinde yapılan seçimlerin sonucunda 
Borsamız Yönetim Kurulu Başkan Yardımcılığı görevine seçilmiştir. 
Eğitimini Konya Selçuk Üniversitesi Eğitim Fakültesi’nde tamamlayan Sn. 
Bağış, İmamoğlu Kalkınma Derneği Yönetim Kurulu Üyesi, Adana İmamoğluları 

Derneği Başkanı. ADSİAD Adana Sanayici ve İşadamları Derneği Un Sanayicileri Federasyonu Üyesi, 
Adana Toros Dernekleri Federasyon Başkan Yardımcısı. BJK ve Adana Demir Spor Kongre Üyesi olarak 
görev almakta olup evli ve iki çocuk babasıdır. 
 

 
YÖNETİM KURULU SAYMAN ÜYE-AHMET RENDE ŞENDAĞ 
Tekstil Ham maddeleri, Çırçır Prese fabrikası. Hububat /bakliyat alım satımı 
petrol istasyonu işletmeciliği ve canlı hayvan yetiştiriciliği ile iştigal eden Sn. 
Ahmet Rende Şendağ 06.01.2009 tarihinde yapılan Borsa Meclis Üyeliği 
seçiminde aynı şirketi temsilen Meclis üyesi ve TOBB Genel Kurul Delegesi. 
Ticaret Borsaları Konsey Üyesi. 08.01.2009 tarihinde yapılan seçim sonucunda 
da Yönetim Kurulu Başkan Yardımcılığına getirilmiştir. 09.05.2013 tarihinde 
ikinci kez Borsamız Yönetim Kurulu üyeliğine seçilen Sn. ŞENDAĞ, daha sonra 
Yönetim Kurulu Sayman Üye olarak görevine devam etmektedir. 1948 Adana 
doğumlu olan Sn. Ahmet Rende Şendağ evli ve 1 çocuk babasıdır. Çok iyi 

derecede Arapça dili bilmektedir. 
 
 

 
YÖNETİM KURULU ÜYESİ-HAMİT TEZCAN 
Tarıma dayalı sanayi işletmecisi olarak (un, nişasta-glikoz ve bioetanol)  
22.11.1995 tarihinde Borsa Meclis üyesi olarak seçilmiş ve aynı dönemde TOBB 
Genel Kurul Delegesi olarak 04.11.1999 tarihine kadar görevini sürdürmüştür. 
06.01.2009 tarihinde yapılan Borsa Meclis Üyeliği seçiminde Tezkim Tarımsal 
Kimya A.Ş.’yi temsilen Meclis üyesi ve 08.01.2009 tarihinde yapılan seçim 
sonucunda da Yönetim Kurulu Üyeliğine seçilmiştir. Sayın Hamit TEZCAN 
TOBB Genel Kurul Delegesi olarak da görevini sürdürmektedir. 09.05.2013 
tarihinde yapılan seçimler sonucunda ikinci kez üst üste Borsamız Yönetim 
Kurulu Üyeliği görevine seçilen Sn. TEZCAN, 1961 İmamoğlu-Adana doğumlu 

olup, evli ve 3 çocuk babasıdır. 
 

 
YÖNETİM KURULU ÜYESİ-SABAHATTİN YUMUŞAK 
1957 Nusaybin doğumludur. 1984’ten beri Adana’da Çırçır ve yağ fabrikası 
işletmeciliği ile tarım ürünleri ticareti ile Zirai ilaç ve Gübre bayiliği ile iştigal 
etmektedir. 1975 Kırşehir Öğretmen Okulu ve 1981 Ankara Üniversitesi Ziraat 
Fakültesi’nden mezun olan Sn. Sabahattin YUMUŞAK. evli ve üç çocuk 
babasıdır. 
1993’te Zafer Dershanesini kurup. 2002’de Avea bölge bayiliğini oluşturdu. 
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1996–2000 yılları arasında Borsa Meclis Üyeliği ve TOBB konsey üyeliği görevlerinde bulundu.  2003’ten 
beri Mardav Vakfı Kurucu üyesi ve sayman üyeliği. 2004 Yüreğir il genel meclis üyeliği ve sonrasında il 
genel meclis 2. başkanlığı görevlerinde bulundu. 30 Mart 2013 tarihinden beri 2 dönemdir Adana Güç 
Birliği Vakfı Yönetim Kurulu Üyesidir. Bitkisel yağ sanayicileri derneği 2 dönem başkanlığını yaptı ve 
halen başkan yardımcılığı görevinde bulunmaktadır.06.01.2009 tarihinde yapılan Borsa seçimlerinde 
Yönetim Kurulu üyeliğine seçilen Sabahattin Bey. Borsamız Yönetim Kurulu Başkan Yardımcısı olarak 
görevini yapmıştır. 
09.05.2013 tarihinde yapılan seçimler sonucunda Borsamız Yönetim Kurulu Üyesi olarak seçilen Sn. 
YUMUŞAK halen bu görevini sürdürmektedir. 
 
 

MECLİS ÜYESİ-YASİN MİLLİ 
09.05.2013 yılı seçimlerinde Pakmil Yağ Sanayi İşletmelerini temsilen Adana 
Ticaret Borsası Meclis üyeliğine seçildi.  Ulusal Pamuk Konseyi üyesi olan 
Yasin MİLLİ, Pakmil Yağ ve Pamuk Sanayi İşletmeleri A.Ş. Yönetim kurulu 
Başkan Vekilliği görevini yürütmektedir. Pamuk, Yağ, Küspe Sektörleri yanı 
sıra narenciye üretimi ve Çırçır işletmeciliği işleriyle iştikal etmektedirler. 
06.11.1973 yılında Adana’da doğdu. İlk orta ve lise tahsilini Adana’da 
tamamladıktan sonra Üniversite tahsilini Girne Amerikan Üniversitesi’nde 
tamamladı. İyi derecede İngilizce dil bilgisine sahiptir.  
 
 

 
 
 

MECLİS ÜYESİ-ABDURRAHMAN ALTUNBAŞ 
Tarım Ürünleri Ticareti ve un fabrikası işletmeciliği ile iştigal etmekte olan Sn. 
Abdurrahman ALTUNBAŞ. ilk olarak 04.11.1999 tarihinde Borsa Meclis üyesi 
olarak seçilmiş ve aynı dönemde TOBB Genel Kurul Delegesi olarak 02.03.2005 
tarihine kadar görevini sürdürmüştür. 06.01.2009 tarihinde yapılan Borsa Meclis 
Üyeliği seçiminde Altunbaşlar Un Gıda Nakliyat Sanayi ve ticaret Ltd. Şti. 
ünvanlı  şirketini temsilen Meclis üyesi ve TOBB Genel Kurul Delegesi  olarak  
görevini yerine getirmiştir. 09.05.2013 tarihinde yapılan seçimler sonucunda 
Borsa Meclis Üyesi olarak tekrar seçilen Sn. ALTUNBAŞ, 1955 Adana/Kozan 
doğumlu, evli ve 3 çocuk babasıdır. 
 

 
 
 
 

 
MECLİS ÜYESİ-HASAN KÖYLÜ 
06.01.2009 tarihinde yapılan Borsa Meclis Üyeliği seçiminde Köysan Tar. Ürn. 
San. ve Tic. Ltd. Şti.’ni temsilen Meclis üyesi olarak seçildi ve TOBB Genel 
Kurul Delegesi olarak  görev yaptı. 09.05.2013 tarihinde yapılan seçimler 
sonucunda ikinci kez üst üste Borsamız Meclis Üyesi olarak seçilen Sn. Hasan 
KÖYLÜ, Kozan Endüstri Meslek Lisesi Metal İşleri Bölümü’nden mezun 
olmuştur. 1959/Ceyhan doğumlu olup, evli ve bir çocuk babasıdır. 
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MECLİS ÜYESİ-SAMİ GÜLER 
16.05.2013 yılı seçimlerinde Güneş Tarım Ürünleri San. ve Tic. Ltd Şirketini 
temsilen Adana Ticaret Borsası Meclis üyeliğine seçildi.  ET ve Et ürünleri 
toptan ticareti işleriyle iştikal etmektedir. 02.04.1958 Diyarbakır doğumlu olan 
Sayın Sami GÜLER evli ve 6 çocuk sahibidir.    
 

 
 
 

MECLİS ÜYESİ-MASUM ÖKMEN 
06.01.2009 tarihinde yapılan Borsa Meclis Üyeliği seçiminde Ökmen Kardeşler 
Sakatat ve Sucuk İml. Paz. Ve İhr. LTD ŞTİ’ni temsilen Meclis üyesi olarak 
seçilmiştir. 09.05.2013 tarihinde ikinci kez üst üste Borsa Meclis Üyesi olarak 
seçilen Sn. ÖKMEN, 01.01.1968 Kayatepe/ Mardin doğumlu olup, evli ve dört 
çocuk babasıdır. 

 
 
 
 

 
 

MECLİS ÜYESİ-ABDULLAH KAÇAR 
16.05.2013 yılı Adana Ticaret Borsası seçimlerinde Kaçar Nakliyat Ticaret Limited 
Şirketini temsilen Meclis üyesi olarak seçildi. Toprak Mahsülleri, hububat ticareti 
yanı sıra, Çırçır işletmeciliği, Gübre Bayiliği gibi sektörlerde de faaliyet 
göstermektedirler.  
05.09.1963 Salbaş Karaisalı doğumlu olan Sayın Abdullah KAÇAR lise mezunudur.  
1999-2004 MHP İl Genel Meclis Üyeliği görevinde bulunan Sayın Abdullah 
KAÇAR evli ve 5 çocuk sahibidir. 
 
 

 
 
DİSİPLİN KURULU ÜYELERİ 
 

1- Fatih DOĞAN 
2- Hakkı KÖSE 
3- Mehmet KAHYALAR 
4- Hakan ULUĞ 
5- Nuri AYAZ 
6- Mehmet YAMAÇ 
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2014 YILI GELİR-GİDER BÜTÇESİ 

      ADANA TİCARET BORSASI'NIN 
2014 YILI GELİR BÜTÇESİ 

HESAP İLK İKİNCİ HESAP, FASIL VE MADDE ADI 31.12.2014 Tar.  2014 Bütçesine 

KODU KIRILIM KIRILIM   
Kadar 

Tah.Olun. Konulan 
        TL TL 

001 01   Kayıt Ücretleri Faslı      
    001 Fevkalade Derece 690 1.100 
    002 Birinci Derece 9.360 18.000 
    003 İkinci Derece 3.000 7.000 
    004 Üçüncü Derece 0 1.800 
    005 Geçmiş Yıllar Kayıt Ücretleri 0 800 

   
  13.050 28.700 

      001 02   Yıllık Aidat Faslı     
    001 Fevkalade Derece 23.228 26.000 
    002 Birinci Derece 63.603 59.000 
    003 İkinci Derece 21.339 18.000 
    004 Üçüncü Derece 2.935 1.200 
    005 Diğer Dereceler 545 2.000 
    007 Geçmiş Yıllar Aidat Ücretleri 28.222 47.000 

   
  139.872 153.200 

      001 03   Muamele Tescil Ücreti Faslı      
    001 Tescil Ücret Gelirleri 4.489.382 4.690.000 
    002 Geç Tescil Ücret Gelirleri (Cezalı)  167.341 166.660 

   
  4.656.723 4.856.660 

      001 04   Yapılan Hizmetler Karşılığı Alınan Ücretler Faslı     
    001 Fatura Tasdik Ücreti 12.500 14.300 
    002 Rayıc Fiyatların Onayı  0 25 
    003 Bilirkişi ve Eksper Raporları İle Kapasite Raporları 0 100 
    004 Diğer Her Türlü Belge ve Bilgiler İle Hizm.Diğer Suret. 75 1.650 

   
  12.575 16.075 

      001 05   Belge Bedelleri Faslı     
    001 Pamuk Analiz Ücreti (Kalite,Yeterlilik ve Numune Bel.) 37.054 19.000 
    002 Hububat Analiz Ücreti (Kalite,Yeterlilik ve Numune Bel.) 3.414 7.000 
    003 Aflatoksin Analiz Ücreti 1.150 5.000 
    004 Yerli Malı Belgeleri 0 150 
    005 Yazılı ve Sözlü Cevaplar ( Malumat Harcı ) 370 250 
    006 Üye Kimlikleri 0 50 

   
  41.988 31.450 
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001 06   Yayın Gelirleri Faslı     
    001 Oda / Borsa Gazetesi İlan Gelirleri ( Bültenler ) 0 100 
    002 Diğer Yayın Gelirleri 0 30 

   
  0 130 

      
    

4.864.207 5.086.215 

      
      
      

    
    

        31.12.2014 Tar.  2014 Bütçesine 

        
Kadar 

Tah.Olun. Konulan 
001 08   Bağış ve Yardımlar Faslı  TL   TL  

    001 Bağış ve Yardım Gelirleri              2.890                 500  

   
               2.890                 500  

      001 11   Faiz Gelirleri Faslı      
    001 Vadeli Mevduat Faiz Gelirleri          466.193          395.000  
    002 Cari Yıl Kayıt Ücret Ve Aidat Faiz Geliri                723                 450  
    004 Geçmiş Yıllar Kaydiye ve Aidat Faiz Geliri              3.480            25.000  

   
           470.395          420.450  

      001 12   Kira Gelirleri Faslı     
    001 Kira Geliri          352.798          360.000  
    002 Katkı Payı Geliri            47.124            49.000  

    
         399.922          409.000  

      001 13   Menkul Kıymet Satış Gelirleri Faslı     
    001 Hisse Senetleri Geliri                   -                      1  
    002 Repo Gelirleri            39.716            15.000  

   
             39.716            15.001  

      001 15   Sair Gelirler Faslı     
    001 Sair Gelir             85.545          190.000  
    002 İştiraklardan Alınan Temettü Geliri              1.118                    1  
    003 Küsürat Fark Geliri                   -                      9  

   
             86.663          190.010  

      

    
         999.586  

      
1.034.961  

      

   
GENEL TOPLAM: 5.863.793,80 

      
6.121.176  
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ADANA TİCARET BORSASI'NIN 
2014 YILI GİDER BÜTÇESİ 

        31.12.2014 Tar.  2014 Bütçesine 
        Kadar Sarf.Olun. Konulan 
 

002  
 

02     Kambiyo Giderleri Faslı   TL   TL  

    
 

001   Döviz Alım Satımından Kaynaklanan Kambiyo Giderleri                  229                       1  

   
                  229                       1  

       
002  

 
03     Sair Giderler Faslı      

    
 

001   Maddi Duran Varlık Giderleri               9.250               10.000  

   
               9.250               10.000  

       
002  

 
04     Personel Giderleri Faslı      

    
 

001   Gösterge Ücreti               6.862                 8.000  

    
 

002   Ek Gösterge Ücreti             63.453               75.000  

    
 

003   Taban Aylığı            124.803             125.000  

    
 

004   Kıdem Aylığı               2.989                 3.500  

    
 

005   ( 2/3) Ödenek            132.129             140.000  

    
 

006   Özel Hizmet Tazminatı            107.765             125.000  

    
 

007   Mali Risk-Kasa Tazminatı             41.587               41.000  

    
 

008   Emekli San.İşveren Payı            344.495             340.000  

    
 

009   İzinsizlik Ücreti                    -                         1  

    
 

010   Aile Yardımı             19.347               25.000  

    
 

011   Çocuk Yardımı               6.960                 6.500  

    
 

012   Giyim Yardımları             27.902               33.000  

    
 

013   Yemek Yardımları            125.734             143.000  

    
 

014   Personel İkramiyeleri            410.782             392.000  

    
 

015   Doğum ve Ölüm Yardımı               1.870                 2.000  

    
 

016   Evlenme Yardımı                    -                   2.000  

    
 

017   Fazla Mesai Ücreti             20.673               16.000  

    
 

018   İşsizlik Sigortası İşveren Payı             18.911               16.000  

    
 

019   Ayrılma Tazminatı             83.250             265.000  

    
 

020   Sözleşmeli Personel Ücreti            712.434             640.000  

    
 

021   Personel Bayram Harçlığı             17.629               19.500  
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022   Yabancı Dil Tazminatı             14.720               13.000  

    
 

023   Diğer Maaş Ekleri                    -                 15.000  

   
         2.284.296          2.445.501  

      
    

       2.293.776          2.455.502  

      
      

 
         31.12.2014 Tar.   2014 Bütçesine  

         Kadar Sarf.Olun.   Konulan  
 

002  
 

05     Dışarıdan Sağlanan Fayda Ve Hizmetler   TL   TL  

    
 

001   Kırtasiye Giderleri             16.613               29.000  

    
 

002   Baskı, Dizgi ve Matbuat Giderleri             21.770               29.000  

    
 

003   Telefon - Faks Giderleri             24.910               35.000  

    
 

004   Modem Hattı Gideri               8.299               12.000  

    
 

005   Taşıtların Akaryakıt Gideri             37.150               38.000  

    
 

006   Posta Giderleri                     6                 3.000  

    
 

007   Kargo Giderleri             41.750               39.000  

    
 

008   Sağlık Giderleri                    -                 20.000  

    
 

009   Temsil ve Ağırlama Giderleri            145.017             185.000  

    
 

010   Küçük Müteferrik Masraf Giderleri               1.398                 9.000  

    
 

011   Danışmanlık Giderleri             36.529               39.000  

    
 

012   Trafik Sigorta Giderleri               2.241                 2.500  

    
 

013   Büro Makinaları Bakım, Onarım ve Malzeme Giderleri             18.502               19.000  

    
 

014   Taşıtlar Bakım, Onarım ve Muhtelif Giderleri             12.309                 9.000  

    
 

015   Laboratuvar Giderleri               4.796               16.000  

    
 

016   Bina Elektrik Sarfiyat Giderleri             55.609               59.000  

    
 

017   Bina Su Sarfiyat Gideri             15.909               19.000  

    
 

018   Bina Kalorifer Yakıtı Gideri             46.959               39.000  

    
 

019   Bina Küçük Müteferrik Masraf Giderleri               1.283                 5.000  

    
 

020   Bina Temizlik Malzeme ve İlaçlama Giderleri             14.682               15.000  

    
 

021   Bina Bakım, Onarım ve İnşaat Giderleri               4.519               29.000  
      Bina Asansör Bakım, Onarım ve Malzeme Gideri             11.191               15.000  
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022  

    
 

023   Bina Santral ve Telefon Bakımı Gideri               2.525                 5.000  

    
 

024   Bina Elektrik Tesisat Bakımı Gideri               8.249               11.000  

    
 

025   Bina Kalorifer Bakım, Onarım Giderleri               5.948                 9.000  

    
 

026   Bina Jenaratör Bakım, Onarım ve Yakıt Gideri               2.257                 5.000  

    
 

027   Bina Temizlik Kat Görevlisi Ücret Giderleri            119.423               98.000  

    
 

028   Bina Güvenlik Görevlisi Ücret Giderleri            204.697             192.000  

    
 

029   Bina Boya Malzeme - İşçilik Ücret Gideri               5.000               19.000  

    
 

030   Bina Klima Bakımı Gideri               2.062                 3.000  

    
 

031   Bina Su Motoru - Tamir ve Bakım Ücret Giderleri               2.777                 3.000  

    
 

032   İmamoğlu Bürosu Kira ve Muhtelif Giderleri               8.102                 9.000  

   
            882.482          1.019.500  

      
    

          882.482          1.019.500  

      
              31.12.2014 Tar.   2014 Bütçesine  
         Kadar Sarf.Olun.   Konulan  
 

002  
 

06     Basın - Yayın Giderleri Faslı   TL   TL  

    
 

001   Kitap - Gazete ve Diğer Abonelik Giderleri               6.183                 9.000  

    
 

002   Gazete İlan Giderleri               3.360                 9.500  

    
 

003   Borsa - Bülten Giderleri               1.717                 2.500  

    
 

004   Diğer Yayın Giderleri             37.225               39.000  

    
 

005   Medya Tanıtım, Reklam ve Sponsorluk Giderleri            170.064             195.000  

   
            218.550             255.000  

       
002  

 
07     Sabit Kıymet Giderleri      

    
 
001   Demirbaş Eşya Alımı               7.269               95.000  

    
 
002   Taşıt Alımı            148.625               90.000  

   
            155.894             185.000  

       
002  

 
09     Genel Yönetim Giderleri Faslı      

    
 

001   Bina Sigorta Gideri               7.770                 9.500  

    
 

002   Taşıt Kasko Sigorta Giderleri               7.311                 5.500  

    
 

003   Dava ve İcra Giderleri               2.264                 4.000  
      Seçim Giderleri                    -                         1  
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004  

    
 

005   Arsa Proje - İmar Giderleri                    -               135.000  

    
 

006   Promosyon Giderleri             21.955               25.500  

    
 

007   Bilgisayar Program Yazılım Ücreti               6.473               33.000  

    
 

008   Diğer Çeşitli Giderler             14.638               19.000  

    
 

009   Banka Giderleri               1.713                 3.000  

    
 

010   AR-GE Proje Giderleri            105.524             195.000  

   
            167.649             429.501  

       
002  

 
10     Seyahat ve Yol Giderleri Faslı      

    
 

001   Yurtiçi - Yurtdışı Ziyaret Masrafları             52.087               60.000  

    
 

002   Konaklama Masrafları               5.021               29.000  

    
 

003   Seyahat Masrafları             10.983               39.000  

    
 

004   Harcırah ve Gündelik Yevmiyeler             17.840               29.000  

    
 

005   Personel Seyahat ve Yol Masrafları             16.723               19.000  

    
 

006   Diğer Kişilerin Seyat Konaklama Masrafları                2.957                 5.000  

   
            105.610             181.000  

       
002  

 
11     Huzur Hakkı Giderleri Faslı      

    
 

001   Meclis Huzur Hakkı                7.122                 9.600  

    
 

002   Yönetim Huzur Hakkı             11.063               12.600  

    
 

003   Muhtelif Komisyon Huzur Hakkı                    -                         1  

   
             18.185               22.201  

      
    

          665.887          1.072.702  

      
              31.12.2014 Tar.   2014 Bütçesine  
         Kadar Sarf.Olun.   Konulan  
 

002  
 

13     Birlik Aidatı, Kanuni Aidat Pay ve Fonlar Faslı   TL   TL  

    
 

001   Odalar - Borsalar Birliği Aidatı  %8            443.644             518.548  

    
 

002   Bakanlık İç Hizmet Geliştirme Payı  %1             61.212               61.212  

    
 

003   M.T.O.Odası Türkiye Milli Komitesi Aidatı               3.250                 6.000  

    
 

004   T.O.B.B Per.Sig.Emekli Sandığı Vakfı Aidatı %1             61.212               61.212  

    
 

005   Ödenecek Diğer Aidatlar               5.240               14.000  
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            574.558             660.972  

       
002  

 
14     Eğitim ve Fuar Giderleri Faslı      

    
 

001   Kongre ve Seminer Giderleri               1.928               10.000  

    
 

002   Sergi ve Fuar Giderleri               5.000               20.000  

    
 

003   Eğitim Ödeneği              33.357               36.000  

    
 

004   Yüksekokul Eğitim Gideri            211.001             420.000  

    
 

005   Stajyer Öğrenci Ücreti             14.269               11.000  

    
 

006   Personel-Üye Eğitim Seminer Giderleri               8.018                 5.000  

   
            273.573             502.000  

       
002  

 
15     Bağış ve Yardımlar Faslı      

    
 

001   Diğer Sosyal Yardımlar            174.636               95.000  

    
 

002   Ayni Eğitim Yardımları                     -                   5.000  

    
 

003   Ayni Gıda Yardımları                     -                 10.000  

    
 

004   Eğitim Yardımı                    -                 10.000  

   
            174.636             120.000  

       
002  

 
16     Vergi, Resim ve Harçlar Faslı      

    
 

001   Beyannamelere Ait Damga Resmi (5035 Sayılı Kanun)                  835                 1.500  

    
 

002   Emlak Vergisi             19.115               33.000  

    
 

003   Reklam ve İlan Vergisi                  970                 4.000  

    
 

004   Çevre Temizlik Vergisi                  724                 2.000  

    
 

005   Motorlu Taşıtlar Vergisi               3.392                 5.000  

    
 

006   Diğer Vergi, Resim ve Harçalar                  812             245.000  

   
             25.849             290.500  

      
    

       1.048.615          1.573.472  
      
   

 GENEL TOPLAM:         4.890.761          6.121.176  
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2014 YILI KAT’İ MİZAN 
H.K HESAP ADI BORÇ ALACAK BORÇ BAKİYE ALACAK BAKİYE 

100 KASA  9.253.051,76 9.245.536,46 7.515,30   

101 ALINAN ÇEKLER  183.258,51 175.217,62 8.040,89   

102 BANKALAR  60.972.223,36 56.368.672,95 4.603.550,41   

109 BANKA KREDİ KARTLARINDAN ALACAKLAR 5.295.281,39 4.906.186,29 389.095,10   

118 DİĞER MENKUL KIYMETLER 41.049,00 41.049,00 0,00   

120 GELİRLERDEN ALACAKLAR I 431.062,91 187.415,69 243.647,22   

135 PERSONELDEN ALACAKLAR 8.933,87 8.582,16 351,71   

136 DİĞER ÇEŞİTLİ ALACAKLAR  340.607,43 279.133,35 61.474,08   

180 GELECEK AYLARA AİT GİDERLER 566.067,58 566.067,58 0,00   

195 İŞ AVANSLARI 241.820,00 176.058,80 65.761,20   

196 PERSONEL SEYAHAT AVANSLARI 3.700,00 3.700,00 0,00   

226 VERİLEN DEPOZİTO VE TEMİNATLAR  242,10 0,00 242,10   

242 İŞTİRAKLER 78.331,67 0,00 78.331,67   

245 BAĞLI ORTAKLIKLAR 9.745.812,27 0,00 9.745.812,27   

250 ARAZİ VE ARSALAR 7.500.850,80 6.393.130,00 1.107.720,80   

252 BİNALAR 670.140,34 0,00 670.140,34   

253 TESİS, MAKİNA, CİHAZLAR 717.760,94 0,00 717.760,94   

254 TAŞITLAR 410.118,01 41.400,00 368.718,01   

255 DEMİRBAŞLAR  306.847,14 0,00 306.847,14   

259 VERİLEN AVANSLAR 5.000,00 5.000,00 0,00 0,00 

320 BÜTÇE EMANETLERİ / ALACAKLILAR 238.478,84 248.018,78 0,00 9.539,94 

326 ALINAN DEPOZİTO VE TEMİNATLAR 401.411,75 435.898,09 0,00 34.486,34 

335 PERSONELE BORÇLAR 188,70 188,70 0,00 0,00 

336 DİĞER ÇEŞİTLİ BORÇLAR  764.078,66 859.173,18 0,00 95.094,52 

360 ÖDENECEK VERGİ VE FONLAR 424.854,81 475.906,12 0,00 51.051,31 

361 ÖDENECEK SOSYAL GÜVENLİK 
KESİNTİLERİ 577.030,89 643.604,78 0,00 66.573,89 

362 BAKANLIK İÇ TİCARET HİZMETLERİ PAYI 61.212,00 61.212,00 0,00 0,00 

363 BİRLİK AİDATI  443.643,58 443.643,58 0,00 0,00 

380 GELECEK AYLARA AİT GELİRLER  187.415,69 431.062,91 0,00 243.647,22 

426 ALINAN DEPOZİTO VE TEMİNATLAR 4.608.107,30 5.551.643,05 0,00 943.535,75 

500 NET DEĞER / İHTİYATLAR  0,00 15.757.758,30 0,00 15.757.758,30 

548 TEDAVİ FONU 47.991,39 92.386,49 0,00 44.395,10 

590 DÖNEM OLUMLU FAALİYET SONUCU 
HESABI 1.041.046,12 2.169.972,93 0,00 1.128.926,81 

600 OLAĞAN GELİRLER  4.888.653,08 4.888.653,08 0,00 0,00 
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602 DİĞER GELİRLER  2.890,07 2.890,07 0,00 0,00 

610 OLAĞAN GELİRLERDEN İNDİRİMLER(-) 24.445,59 24.445,59 0,00 0,00 

632 FAALİYET GİDERLERİ (-) 4.725.387,57 4.725.387,57 0,00 0,00 

640 İŞTİRAKLERDEN GELİRLER 1.117,94 1.117,94 0,00 0,00 

642 FAİZ GELİRLERİ  470.395,28 470.395,28 0,00 0,00 

643 KİRA GELİRLERİ  399.921,50 399.921,50 0,00 0,00 

645 MENKUL KIYMET SATIŞ GELİRLERİ  42.784,82 42.784,82 0,00 0,00 

646 KAMBİYO GELİRLERİ 410,99 410,99 0,00 0,00 

656 KAMBİYO GİDERLERİ 229,42 229,42 0,00 0,00 

679 DİĞER OLAĞANDIŞI GELİRLER  82.065,71 82.065,71 0,00 0,00 

689 DİĞER OLAĞANDIŞI GİDERLER 9.250,03 9.250,03 0,00 0,00 

690 DÖNEM GELİR VE GİDERLERİ  5.888.239,39 5.888.239,39 0,00 0,00 

792 PERSONEL ÜCRET VE GİDERLERİ 2.284.296,28 2.284.296,28 0,00 0,00 

793 DIŞARIDAN SAĞLANAN FAYDA VE 
HİZMETLER 1.257.225,96 1.257.225,96 0,00 0,00 

794 GENEL GİDERLER VE DİĞER GİDERLER 1.721.617,93 1.721.617,93 0,00 0,00 

795 VERGİ. RESİM VE HARÇLAR  25.849,36 25.849,36 0,00 0,00 

798 GİDER ÇEŞİTLERİ YANSITMA  4.725.387,57 4.725.387,57 0,00 0,00 

900 BORÇLU NAZIM 9.646.530,00 2.301.000,00 7.345.530,00 0,00 

901 ALACAKLI NAZIM 2.301.000,00 9.646.530,00 0,00 7.345.530,00 

910 VERİLEN TEMİNATTAN BORÇLULAR 190.000,00 0,00 190.000,00 0,00 

911 VERİLEN TEMİNATTAN ALACAKLAR 0,00 190.000,00 0,00 190.000,00 

  GENEL TOPLAM: 144.255.317,30 144.255.317,30 25.910.539,18 25.910.539,18 
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2014 YILI AKTİF-PASİF BİLANÇO 
ADANA TİCARET BORSASI  

BİLANÇOSU 
AKTİF 

01.01.2014-31.12.2014 
  

I.DÖNEN VARLIKLAR     5.379.435,91 

10 HAZIR DEĞERLER   5.008.201,70   

100 Kasa 7.515,30     

101 Alınan Çekler 8.040,89     

102 Bankalar 4.603.550,41     

109 Banka Kredi Kartlarından Alacaklar 389.095,10     

12 FAALİYET ALACAKLARI   243.647,22   

120 Gelirlerden Alacaklar 243.647,22     

13 KURULUŞ ALACAKLARI   61.825,79   

135 Personelden Alacaklar 351,71     

136 Diğer Çeşitli Alacaklar 61.474,08     

19 DİĞER DÖNEN VARLIKLAR   65.761,20   

195 İş Avansları 65.761,20     
        

II DURAN VARLIKLAR     12.995.573,27 

22 FAALİYET ALACAKLARI   242,10   

226 Verilen Depozito ve Teminatlar 242,10     

24 MALİ DURAN VARLIKLAR   9.824.143,94   

242 İştirakler 78.331,67     

245 Bağlı Ortaklıklar 9.745.812,27     

25 MADDİ DURAN VARLIKLAR   3.171.187,23   

250 Arazi ve Arsalar 1.107.720,80     

252 Binalar 670.140,34     

253 Tesis, Makine, Cihazlar 717.760,94     

254 Taşıtlar 368.718,01     

255 Demirbaşlar 306.847,14     
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AKTİF TOPLAM     18.375.009,18 

   
  

    NAZIM HESAPLAR     7.535.530,00 

900 BORÇLU NAZIM   7.345.530,00   

       Alınan Çek Teminatları 2.877.000,00     

       Alınan Banka Teminat Mektupları 4.433.530,00     

       Alınan Senet Teminatları 35.000,00     

910 VERİLEN TEMİNATTAN BORÇLULAR   190.000,00   

       Çukurova Kalkınma Ajansı 190.000,00     

    GENEL TOPLAM     25.910.539,18 
 

ADANA TİCARET BORSASI  
BİLANÇOSU 

PASİF 
01.01.2014-31.12.2014 

  
III.KISA VADELİ YABANCI KAYNAKLAR   500.393,22 

32 FAALİYET BORÇLARI   44.026,28   

320 Bütçe Emanetleri 9.539,94     

326 Alınan Depozito ve Teminatlar 34.486,34     

33 DİĞER BORÇLAR   95.094,52   

336 Diğer Çeşitli Borçlar 95.094,52     

36 ÖDENECEK VERGİ VE DİĞER YÜK.   117.625,20   

360 Ödenecek Vergi ve Fonlar 51.051,31     

361 Ödenecek Sosyal Güvenlik Kesintileri 66.573,89     

38 GELECEK AYLARA AİT GELİRLER 
VE GİDER TAHAKKUKLARI   243.647,22   

380 Gelecek Aylara Ait Gelirler 243.647,22     

        

IV. UZUN VADELİ YABANCI KAYNAKLAR   943.535,75 
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42 FAALİYET BORÇLARI   943.535,75   

426 Alınan Depozito ve Teminatlar 943.535,75     

V. ÖZ KAYNAKLAR     16.931.080,21 

50 NET DEĞER   15.757.758,30   

500 İhtiyatlar 15.757.758,30     

54 FON HESABI   44.395,10   

548 Tedavi Fonu 44.395,10     

59 DÖNEM FAALİYET SONUÇLARI   1.128.926,81   

590 Dönem Olumlu Faaliyet Sonucu 1.128.926,81     

        

PASİF TOPLAM     18.375.009,18 

   
  

    NAZIM HESAPLAR     7.535.530,00 

901 ALACAKLI NAZIM   7.345.530,00   

       Alınan Çek Teminatları 2.877.000,00     

       Alınan Banka Teminat Mektupları 4.433.530,00     

       Alınan Senet Teminatları 35.000,00     

911 VERİLEN TEMİNATTAN ALACAKLAR   190.000,00   

       Çukurova Kalkınma Ajansı 190.000,00     

    GENEL TOPLAM     25.910.539,18 
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GENEL FAALİYETLER 
ATB YÖNETİMİNDEN DEFTERDAR METİN OTAK’A ZİYARET 

 

Adana Ticaret Borsası Yönetimi, Mersin Defterdarlığına atanan Tamer Utkucu’nun yerine Adana’ya yeni 
atanan Defterdar Metin Otak’ı ‘hayırlamak’ için ziyaret etti. 

Adana Ticaret Borsası Meclis Başkanı Şahin Bilgiç, ATB Başkanı Muammer Çalışkan ve Yönetim Kurulu Üyeleri 
Sabahattin Yumuşak, Hamit Tezcan ile ATB Genel Sekreteri Mustafa Hızlı, Adana’da göreve yeni başlayan 
Defterdar Metin Otak’ı makamında ziyaret ederek ‘hayırlı olsun’ dediler. 

 ATB üyelerini tek tek tanıtarak Defterdar Metin Otak’a başarı dileyen Adana Ticaret Borsası Başkanı 
Muammer Çalışkan, “Öncelikle şehrimize hoş geldiniz. Hayırlı hizmetler diliyoruz. Her ilin kendine göre bir 
güzelliği var. Adana’mızda güzeldir. Bursa’da güzel hizmetler yaptığınızı biliyoruz. Adana’ya daha iyisini 
yapacağınızdan kuşkumuz yok. Edindiğiniz tecrübeleriniz ile Adana’nın gelişimine katkınızın kat kat büyük 
olacağına inancımız tamdır. Biz de ATB olarak sizinle her türlü işbirliğine hazırız. Hem hayırlı olsun, hem de 
bunu bildirelim diye geldik” 

Borsa işlevliği ve Adana tarımı hakkında da bilgi akışı sağlayan ATB Başkanı Muammer Çalışkan, “Adana bir 
sanayi şehri olmanın yanı sıra bir tarım kentidir. 150 milyar dolarlık Türkiye ihracatının 18 milyar doları aşan 
bir miktarı tarım ve tarıma dayalı sanayi ürünlerinden oluşmaktadır. Adana ihracatında tarım ve tarıma dayalı 
sanayi ürünlerinin ihracatı 540 milyon dolardır. Dünyada pamuğun tonu 2 bin dolar civarındadır. Mısırın tonu 
da 180 dolar civarındadır. Ama Türkiye’de bu oran bire 6 gibidir. Pamuğun fiyatı mısırın fiyatının yüzde 14-15 
gibi. Pamuk 3 bin 800 lira, mısır 600 lira. Dünyaya göre yüzde 40-50 civarında daha pahalı. Çünkü pamuğun 
ithalatında herhangi bir kısıtlama, vergi yok. Aynı fiyattan Türkiye’ye girebiliyor. Ama mısır öyle değil. Mısır 
ithalatında yüzde 130 vergi var” diye konuşan Çalışkan, ATB olarak bu yıl başladıkları hassas tarım projelerini 
önümüzdeki yıl 3 bin dönüm alan üzerinde uygulayacaklarını ifade ederken, hassas tarımın bütün dünyada 
trend haline geldiğini aktardı. 
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ÇEÇENİSTAN HEYETİ KARDEŞLİK VE YATIRIM ÇAĞRISI İÇİN ATB’DE 

 

Rusya Federasyonu Çeçenistan Özerk Cumhuriyeti Başbakan Yardımcısı Khasan Khakimov, Türk yatırımcıları 
ülkesinde yatırım yapmaya çağırdı. 

Rusya Federasyonu Çeçenistan Özerk Cumhuriyeti Başbakan Yardımcısı Khasan Khakimov Başkanlığındaki 
heyet, Adana Ticaret Borsası yönetimi ile Çeçenistan arasındaki ticaretin en üst seviyeye çıkarılması amacıyla 
ziyaret etti. 

 ATB Yönetim Kurulu Üyeleri Sabahattin Yumuşak, Ahmet Rende Şendağ ve ATB Genel Sekreteri Mustafa Hızlı 
ile konuklarını kapıda karşılayan Adana Ticaret Borsası Başkanı Muammer Çalışkan, Çeçen heyeti Türkiye'de 
gördükleri için mutlu olduklarını söyledi. Çalışkan, “Tıpkı Bosna Hersek gibi Çeçenistan'ın da Türkiye'de 'kardeş 
ve dost' olarak görülüyor. Çeçenistan Türkiye’nin kardeşi. Bölgemizden Çeçenistan ile ticaret çok az, bunu 
geliştirmek istiyoruz. Rusya’yla alış veriş yapacağımız çok şey var. Sizlerden gaz ve enerji alıyoruz ama bizim 
ürünlerimizin hepsi sizlere hitap ediyor. Bu alış verişin daha da artacağını ümit ediyorum. Duygusal bağımıza 
bu kardeşlikle organik bağ da eklendi. Çeçenistan ile ticaretimizin artacağını biliyorum.” dedi. 

Türkiye’den bir ekip ile yakın zaman önce Çeçenistan’da bulunduğunu ifade eden Adana Ticaret Borsası Meclis 
Başkanı Şahin Bilgiç, “Bizlere güzel misafirperverlikte bulundunuz. Yakın ilginizden bizler de çok mutlu olduk. 
Ekipten bir arkadaşımız yatırımcı olarak sizin orada kaldı. İnşallah sizinle imzalayacağımız kardeş oda protokolü 
ile Adana’dan yatırımcılar da gelecektir. Hem sizin ekonominize hem de bizim ekonomimize katkı koyacağı gibi 
yatırımcıların Türkiye dışına açılmalarına vesile olacaktır. Aramıza hoş geldiniz” diye konuştu. 
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MECLİS BAŞKANIMIZ ŞAHİN BİLGİÇ, ADANA KİTAP FUARINA KATILDI 

 

 
Adana'da bu yıl 7'ncisi düzenlenen Çukurova Kitap Fuarı, 'Orhan Kemal 100 Yaşında' sloganıyla açıldı 

14- 19 Ocak tarihleri arasında açık kalacak Çukurova Kitap Fuarı'nın açılışına Eski Bakanlardan Ercan Karakaş, 
Adana Vali Yardımcısı Durmuş Gencer, Adana Büyükşehir Belediye Başkanvekili Zihni Aldırmaz, TÜYAP Kültür 
Fuarları Danışma Kurulu Başkanı Doğan Hızlan, Türkiye Yayıncılar Birliği Başkanı Metin Celal, ATB Meclis 
Başkanı Şahin Bilgiç ile çok sayıda davetli katıldı. 

Yoğun katılım olan fuarın açılış konuşmasını yapan TÜYAP Fuarcılık Müdürü İlhan Ersözlü, “Geçen yıl kitap, 
eğitim, inşaat, reklamcılık, kent, gıda gibi konularda düzenlenen fuarlarda kente yaklaşık 200 milyon dolarlık iş 
hacmi sağladık. Kitap fuarına 235 yayınevi ve sivil toplum kuruluşunun katıldı. Bu fuarda söyleşi, şiir dinletisi, 
panel ve çocuk etkinlikleri yapılacak. Ayrıca düzenleyeceğimiz imza günlerinde 300 yazar okurlarıyla bir araya 
gelecek" dedi. 

Adana’nın edebiyatta önemli bir kent olduğunu söyleyen Türkiye Yayıncılar Birliği Başkanı Metin Celal, Kitap 
okuma istatistikleri hakkında bilgiler vererek, kitap okuma oranlarında bir artış yaşandığına dikkat çekti. Celal, 
7-14 yaş arası çocukların kitap okuma oranının yüksek olduğunu vurguladı. 

Biz burada konuşurken Adanalılar Kitap fuarını bütün keyifle geziyor diye konuşmasına başlayan Adana 
Büyükşehir Belediye Başkan Vekili Zihni Aldırmaz, “Adana o kadar muhteşem eserler çıkartmış ki bunu 
görmezsek bu ihtişamı yaşatmazsak büyük suç işlemiş oluruz. Bir kenti kent yapan kültür sanattır” dedi. 
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Çok sayıda yazar edebiyatçı yetiştiren ve yılın ilk kitap fuarını gerçekleştiren kentte dinleyicilere hitap etme 
onurun kendisine nasip olmasının mutluluğunu yaşadığını belirten Vali Yardımcısı Durmuş Gencer, 
“Yayıncılıkta Dünya’da 13. sırada olduğumuzu öğrendim. Bunu çok daha ileriye götürmemiz lazım.7- 14 yaşları 
arasındaki çocuklarımızda okuma oranının yüksek olması bizim jenerasyonumuzdan daha hızlı bir 
jenerasyonun yolda olduğunu gösteriyor. Bunda yazarlarımızın ve kitap fuarlarımızın katkısının olduğunu 
düşünüyorum” diye konuştu. 

Konuşmaların ardından açılış kurdelesi kesen Meclis Başkanımız Şahin Bilgiç ile protokol kitap stantlarını gezdi. 

BAKAN DAVUTOĞLU, BÜYÜKELÇİLER KONFERANSI'NA KATILDI 
 

 
 
Dışişleri Bakanı Ahmet Davutoğlu, Adana Hilton Oteli'nde düzenlenen 6. Büyükelçiler Konferansı'na katıldı. 

Kültür ve Turizm Bakanı Ömer Çelik'in de katıldığı toplantıda yaklaşık 142 büyükelçi, bürokrat ve davetlilere 
seslenen Davutoğlu, zaman zaman büyükelçilerle değişik bölgelerde toplandıklarına dikkat çekti.  

Davutoğlu, Mardin'de yaptığı konuşmada orayı Mezopotamya'ya yönünü çevirmiş bir şehir olarak 
tanımlarken, Erzurum'u kale, Edirne'yi kapı, İzmir'i ufuk, Diyarbakır'ı kadim olarak tanımladığını hatırlattı. 
Adana'nın da hak ettiği sıfatın "Öncü şehir" olduğunu aktaran Davutoğlu şöyle konuştu: 

"Adanalı bulunduğu yerde fark edilen, fark edilecek iş yapan ve öncülük yapan insanlardır. Benim tanıdığım 
pasif Adanalı yok. Hep çığır açtılar. Karacaoğlan'ı düşünün. Şiiriyle aşka öncülük eden bir şairimiz. Yılmaz 
Güney'i düşünün. Sinemada, sanatta 'ben buradayım' dedi. Benimseyin, benimsemeyin 'ben buradayım' dedi. 
Yaşar Kemal'i düşünün. Suna Kan'ı düşünün. İkisi de öncülük etmiştir.  
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İlginin yoğun olduğu konferansa; Adana Valisi Hüseyin Avni Coş, Büyükşehir Belediye Başkan Vekili Zihni 
Aldırmaz, Emniyet Müdürü Cengiz Zeybek, AK Parti Milletvekili Fatoş Gürkan, Necdet Ünüvar, Adana Ticaret 
Borsası Başkanı Muammer Çalışkan, STK Yöneticileri ve çok sayıda protokol üyesi katıldı. 

 

ATB YÖNETİMİNDEN EMNİYET MÜDÜRÜ ZEYBEK’E HAYIRLI OLSUN ZİYARETİ 

 

Adana Ticaret Borsası Yönetimi, İl Emniyet Müdürlüğü görevine atanan Cengiz Zeybek’i makamında ziyaret 
etti. 

TOBB Yönetim Kurulu Üyesi Şahin Bilgiç, Adana Ticaret Borsası Başkanı Muammer Çalışkan, Yönetim Kurulu 
Üyeleri Hamit Tezcan, Sabahattin Yumuşak ve ATB Genel Sekreteri Mustafa Hızlı ile birlikte Adana Emniyet 
Müdürü Cengiz Zeybek’i makamında ziyaret ederek hayırlı olsun dileklerini ilettiler. 

Ziyaretten duyduğu memnuniyeti dile getiren Emniyet Müdürü Cengiz Zeybek, meslekte uzun yıllardır 
çalıştığını, yakın zaman önce Adana’ya atandığını söyledi. 

Zeybek, “Adanalı üretici, sanayici ve ticaretle uğraşanlar huzur ve güvenli bir ortam ister. Bizim de amacımız 
budur. Güzel Adanamız da bu ortamı sağlamak için gecemizi gündüzümüze katarak çalışacağız. Tüm 
teşkilatımızla her zaman yanınızdayız. Sizlere her zaman kapımız açıktır” dedi. 

ATB Yönetimini tek tek tanıtarak, huzur ve güvenin devamının emniyet teşkilatının çalışmalarıyla sağlandığını 
belirten Adana Ticaret Borsası Başkanı Muammer Çalışkan, Adana’da Borsa, Sanayi Odası ve Ticaret Odası ile 
birlikte konsensüs oluşturduklarını Adana ekonomisine ciddi katkı verdiklerini dile getirdi. Çalışkan, Kentimizin 
ve ülkemizin asayişini sağlayan, bunun için gece gündüz demeden çalışan emniyet güçlerimize şahsınızda 
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teşekkür ediyor, yeni görevinizde başarılar diliyoruz diyerek İl Emniyet Müdürü Zeybek’e ATB’nin yüzüncü yıl 
anısına hazırlatılan “Çukurova’da Tarımın Tarihi” kitabını hediye etti. 

MUAMMER ÇALIŞKAN GENÇ GİRİŞİMCİLERE NASİHATTE BULUNDU 
 

 
 
Adana BUGİAD Yönetimi ATB Başkanı Muammer Çalışkan’ı ziyaret etti. 

Adana Burç Mezunları Girişimci İş Adamları Derneği (BUGİAD) Başkanı Emrah İlbilgi ile beraberindeki BUGİAD 
Başkan Yardımcısı Abdullah Abacı, Genel Sekreter Abdulcebbar Güngörmüş, Yönetim Kurulu Üyeleri Agah 
Tozlu ve Hasan Abacı ticari bilgi almak ve deneyimlerinden yararlanmak için Adana Ticaret Borsası Başkanı 
Muammer Çalışkan’ı makamında ziyaret etti. 

Ziyarette bir yıldır faaliyet gösteren çok genç bir dernek olduklarını ifade eden Adana Burç Mezunları Girişimci 
İş Adamları Derneği (BUGİAD) Başkanı Emrah İlbilgi, “Bizler Burç Okullarından mezun olmuş, ticaretle uğraşan, 
üretim yapan iş adamlarıyız. Ticaretle uğraşıp, belli mevki ve makamlarda olan büyüklerimizin tecrübelerinden 
yararlanmak, düşüncelerini almak ve derneğimizi tanıtmak için Muammer başkanımızı ziyarete geldik. Dernek 
olarak amacımız girişimciliği arttırmaktır. Ayrıca yurtdışına geziler düzenleyerek üyelerimizin yeni iş fırsatları 
yakalama şansınıda arttırıyoruz. Gittiğimiz ülkelerdeki farklı ürünleri tespit ediyoruz. O ülkelerde olan ya da 
olmayan ürünleri tespit edip, ithalatı veya ihracatı nasıl yaparız?  Belli ürünleri ülkemizde veya yurtdışında 
nasıl üretiriz? diye çözüm yollarını arıyoruz. Arkadaşlarımla bu işleri nasıl daha ileriye taşırız diye bu yolda 
yürüyoruz. Değerli büyüklerimizin tecrübelerinden yararlanmak için ziyaretlerimizi sürdürüyoruz.” dedi. 

Özellikle gençlerin kurduğu girişimcilik derneklerini çok önemsediğini söyleyen Adana Ticaret Borsası Başkanı 
Muammer Çalışkan, “Yeni girişimciler olmazsa ekonomi gelişmez. Bu anlamda hepinizi tebrik ediyorum. İş 
adamları bir araya geldiğinde iş konuşur. İnsanlar bulundukları ortamdan etkileniyor. Etrafınızdakiler bir 
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yatırım yapmış veya bir işyeri açmışsa kişinin kendisi de benzer bir yatırım yapıp, işyeri açmak istiyor. Veya o 
ortamda ben de ne yapabilirimi düşünmeye başlıyor, o moda giriyor. Ama kişinin etrafında sen hangi işe 
girdin? Nasıl iş buldun? Nerenin maaşı yüksek diye konuşuluyorsa o da kendisine iş arıyor. Girişimcilik aslında 
koca bir fabrika kurmak değildir, küçük bir dükkân bile açsanız girişimci olursunuz. Küçük bir imalat yapar, 
satarsınız o da bir girişimciliktir. İnsanın örnek aldığı kişiler girişimci olursa arkadan gelenlerde girişimci oluyor. 
Siz böyle bir dernek kurunca gündüz ya da akşamları bir araya geldiğinizde birbirinizin yaptığı işleri 
konuşacaksınız. Toplantılarınızda hep girişimcileri konuşturacağınız için eminim sizlerden hep girişimci çıkacak. 
Derneğiniz bir girişimci tarlası olacak. Önce Adananın sonra ülkenin gelişmesine ciddi katkılarda bulunacağınızı 
düşünüyor tekrar tebrik ediyorum.” diye konuştu. 

Konuşmaların ardından ATB Başkanı Muammer Çalışkan,  genç girişimcilere ATB’nin kuruluşunun 100. Yıl 
anısına hazırlatılan “Çukurova’da Tarımın Tarihi” kitabını hediye etti. 
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TÜRKÇE KONUŞAN GİRİŞİMCİLER ATB'NİN MİSAFİRİ OLDU 

 

Dünyanın farklı coğrafyalarından gelen girişimciler, Adana Ticaret Borsa’nı ziyaret ederek Adana Ticaret 
Borsa’sının yöneticilerini ve Adana Kebabını tanıma şansı yakaladılar. 

Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği’nin (TOBB) ‘Türkçe Konuşan Girişimciler Programı’ kapsamında Balkanlar, 
Kafkasya, Ortadoğu, Rusya, Almanya, Kuzey Kıbrıs, İran ve tüm Orta Asya ülkelerinden gelen girişimciler, 
Adana buluşmasını Adana Ticaret Borsası (ATB)’n da gerçekleştirdi. 

Günümüz dünyasında özel sektör ve girişimciliğin büyük önem kazandığını belirten TOBB Yönetim Kurulu 
Üyesi, ATB Meclis Başkanı Şahin Bilgiç, “Türkçe Konuşan Girişimcilere aynı zamanda Türkiye sevdalıları da 
diyebiliriz. Öncelikle hepinize hoş geldiniz diyorum. Adana’nın tarihi, turistik imkanları, gelişmiş sanayi 
bölgeleri ve yetişmiş insan kaynağı ile yatırım için en uygun kentlerden biridir. Aynı dili konuşan iş dünyası ile 
ticari ve ekonomik ilişkiler kendiliğinden gelişerek büyürler” dedi. 

TOBB Türkçe Konuşan Girişimciler Programına katılan girişimcilere ‘sizleri kendi ailemin birer ferdi olarak 
görüyorum’ diyerek diye söze başlayan Adana Ticaret Borsası Başkanı Muammer Çalışkan, “Yeni tanışıyoruz 
ama içimden öyle geldi. Sizleri kendime çok yakın buldum. Türkiye sevdalısı olmak için Türkiye vatandaşı 
olmak şart değil. Sizlerle birlikte ben kendimi bir dünya vatandaşı olarak daha güçlü hissediyorum. Bizler 
burada ihracat, ithalat yapıyoruz. Yerel ticarette yapıyoruz ama takdir edersiniz ki Türkiye’nin gayri safi milli 
hâsılası ürettiği değer 850 milyar dolar civarında. Ama ihracatı 150 milyar dolarda, yani çoğu içerde. Ama 
sizlerle birlikte daha büyük bir ekonominin içerisinde hissediyorsunuz kendinizi. Dünya ticareti ilişkilerle daha 
çok gelişiyor. Bu yüzden bu ziyaretlerinizin hem tanışma hem ticaret için çok faydalı olduğunu düşünüyorum” 
diye konuştu. 

 TOBB Türkçe Konuşan Girişimciler Programı Sorumlusu Birsen Karoloğlu, “bu programı 2005 yılından beri 
yürütmekteyim. Bu güne kadar 17 ayrı grup halinde 24 ülkeden yaklaşık 650 girişimciyi ülkemizde konuk etme 
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fırsatı bulduk. Balkanlar, Kafkasya, Ortadoğu, Rusya, Almanya, Kuzey Kıbrıs, İran ve tüm Orta Asya 
ülkelerinden ve 5 özerk ülkeden dışişleri bakanlığı aracılığıyla girişimciler seçilmekteler. Başta Ankara ve 
İstanbul olmak üzere 2 haftadır ülkemizdeler. Her programda değişen illerdeki oda ve borsalarımıza ziyaretler 
düzenliyoruz. Oda ve Borsalarımızın ev sahipliğinde ikili iş görüşmeleri yapılabilmektedir. Fırsat buldukça 
şehirlerimizin tarihi ve kültürel yerlerini de misafirlerimize gezdirmekteyiz. Gruba özel bir facebook grubumuz 
var. Türkçe Konuşan Girişimcilere ait özel bir web sayfamız var. Girişimcilerimiz ticaretle ilgili ya da siyasetle 
ilgili hayatlarındaki önemli gelişmeleri takip ediyoruz veya onlar bizlere bildiriyorlar. Web ortamında Sürekli 
olarak etkinliklerimizi duyurmaya devam ediyoruz. 

Konuşmaların ardından karşılıklı tanışmalar ile pekişen dostluklar, Park Zirve Onbaşılar Kebapta yenilen akşam 
yemeği ile doruğa ulaştı. TOBB Türkçe Konuşan Girişimciler Programına katılan girişimciler gösterilen yakın ilgi, 
bilgilendirme ve dostluktan çok memnun olduklarını belirterek Bilgiç ve Çalışkan'a içtenlikle teşekkür ettiler. 

ALDIRMAZ’DAN ATB’YE VEDA ZİYARETİ 

 

Adana Büyükşehir Belediyesi Başkan Vekili Zihni Aldırmaz, Adana Ticaret Borsası(ATB) Başkanı Muammer 
Çalışkan’ı makamında ziyaret etti. Çalışkan, yerel yönetimlerde önemli olanın güzel hizmetlerle iz bırakmak 
olduğunu söyledi. 

ATB Başkan Yardımcısı Osman Bağış’ında hazır bulunduğu ziyarette konuşan Adana Büyükşehir Belediyesi 
Başkan Vekili Zihni Aldırmaz, “Ben Adanalıyım, Adana’dayım. Dostlarımla birlikteyim. Bir kahve içmeye geldim. 
Ben artı siyaset düşünmüyorum. Siyasetin 5 yılı da bir, 25 yılı da bir. Biz ne yaptıysak Adanalı ve Adana’da 
yaşayanlar için yaptık. Yaptığımız hizmetlerin, akıllı dokunuşların olumlu dönüşleriyle her zaman karşılaşıyoruz. 
İnsanlar mutlu. Sular’da bir altgeçit yaptık, kullanıma açıldı. Devamını kamulaştırıyoruz. Adana trafiğini büyük 
ölçüde rahatlatacaktır. Bundan sonra tecrübelerimizden yararlanmak isteyenler olursa ben buradayım. Gerek 
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yerel yöneticiler gerek ihtiyacı olanlar benden ne zaman bilgi, görüş isterler ise her zaman yanlarındayım. Bir 
Adanalı olarak dostlarımı her zaman ziyaret edeceğim” şeklinde konuştu. 

Adana Büyükşehir Belediyesi Başkan Vekili Zihni Aldırmaz’ın ziyaretinden çok mutlu olduğunu, bundan dolayı 
kendisine çok teşekkür ettiğini söyleyen Adana Ticaret Borsası(ATB) Başkanı Muammer Çalışkan, “Sayın Zihni 
Aldırmaz 5 yıl Adana’ya hizmet etti. Ben bir Adanalı hemşeri olarak yaptığı güzel hizmetler için ayrıca teşekkür 
ediyoruz. Görevler herkes için geçicidir. Bazen 5 yıl, bazen 10 yıl sürer. Her halükarda bitecek. Önemli olan iz 
bırakmak. Yaptıklarıyla Zihni başkan gerçekten de iz bıraktı. Hizmetler ortada. Hiçbir şaibesi olmadı, 
duyulmadı. Bana göre en önemlisi budur. Adana’da trafiğin en çok sıkıştığı Kasım Gülek Köprüsü ve Valiliğin 
hemen yanı başındaki kavşağı rahatlatan Sulardaki Mustafa Sarı alt geçidi çok güzel oldu. İnşallah sizden 
sonraki belediyeler devamını yapar. Bundan sonraki hem siyasi hem tüm yaşantısında kendisine sağlık ve 
başarılar diliyoruz” diye konuştu. 

Keyifle geçen sohbetin ardından Başkan Zihni Aldırmaz, ATB Başkanı Çalışkan’a Atatürk’ün Adana Seyahatleri 
ve Adana 3.5 yılda yaşanan inanılmaz değişimi kitaplarını hediye etti. Başkan Çalışkan da ATB’nin kuruluşunun 
100. Yılı nedeniyle hazırlatılan “Çukurova’da Tarımın Tarihi” kitabını Aldırmaz’a hediye etti. 
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PORTAKAL ÇİÇEĞİ KARNAVALI’NA DESTEK VERENLERE TEŞEKKÜR PLAKETİ VERİLDİ 

 

Bu yıl ikincisi düzenlenen ve on binlerce Adanalının çeşitli etkinliklerde bir araya gelerek, tüm dünyaya 
dostluk mesajları verdiği  “Nisan’da Adana’da Portakal Çiçeği Karnavalı”na destek veren kişi, kurum ve 
kuruluşlara teşekkür plaketi verildi. 

Sheraton Oteli’nde düzenlenen törene Vali Hüseyin Avni Coş, Büyükşehir Belediye Başkanı Hüseyin 
Sözlü, Seyhan İlçe Belediye Başkanı Zeydan Karalar, Portakal Çiçeği Karnavalı'nın fikir öncüsü ve Toyota 
Türkiye CEO'su Ali Haydar Bozkurt, karnavala destek veren kurum ve kuruluşların temsilcileri ve davetliler 
katıldı.  

Organize Komitesi adına plaket töreninin açış konuşmasını yapan Ali Haydar Bozkurt, karnavalın 
amacına ulaşmasından dolayı büyük mutluluk duyduklarını söyledi. Bozkurt, “Bu karnavalın ruhu aynı şekilde 
devam edecek. Adana’yı küçük bir bütçe ile şeffaf bir şekilde tüm dünyaya tanıtacağız. Karnaval boyunca 
sadece Adana dışına değil dünyaya ulaştık. Nisan’da Adana’da Portakal Çiçeği Karnavalı’nın bu başarıyı 
yakalamasındaki en önemli etken, doğru organizasyon ve işe yüreğini koymak. Bir sonraki karnaval için 
hazırlıklarımıza kısa sürede başlayacağız. Gelecek yılki karnavalın bir haftalık olmasını ve ilçelerin de dahil 
olmasını istiyoruz. Hazırlıklarımızı bu doğrultuda gerçekleştireceğiz. Esnafımızın yüzünü güldüren,  ekonomik 
ve sosyal katkısı olan, medyada da geniş yer bulan bu karnavala destek olan tüm yerel yöneticilere ve sponsor 
olan tüm kuruluşlara, komite adına çok teşekkür ediyorum” dedi.  

Vali Hüseyin Avni Coş ise yaptığı konuşmada, “Bu karnaval bir kez daha göstermiştir ki, Adana olarak 
Adana’ya hizmet yolunda aşkla, şevkle heyecanla çalışırsak, kazanan Adana olacak, Adanalı olacak.  Bunun için 
hep beraber çaba göstermeye, Adana’nın yararına olan tüm çalışmaları can-ı gönülden desteklemeye devam 
edeceğiz. Şarkılarla, türkülerle, danslarla, gösterilerle, konserlerle, animasyonlarla, halk oyunlarıyla, spor 
müsabakalarıyla ve kentin çok farklı noktalarında düzenlenen birçok renkli aktiviteyle, Adana’nın gülen yüzünü 
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tüm dünyaya yansıtan, sevgi, barış, dostluk duygularını arttırmaya hizmet eden, Adana’nın uluslararası 
arenada tanıtımının sağlanmasına çok önemli katkılar sağlayan bu karnavala verilen destekten dolayı, tüm 
kurum ve kuruluşlarımıza çok teşekkür ediyorum” diye konuştu.  

Konuşmaların ardından, karnavalın düzenlenmesine destek veren kişi, kurum ve kuruluşlara teşekkür 
plaketleri verildi. 

 
4. GELENEKSEL GIDA SEMPOZYUMU 

 
 
İki yılda bir düzenlenen Geleneksel Gıdalar Sempozyumu’nun dördüncüsü, Çukurova Üniversitesi’nin 

(ÇÜ) ev sahipliğinde 3 gün süren yoğun katılımla tamamlandı. ÇÜ Gıda Mühendisliği Bölümü, Gıda, Tarım ve 
Hayvancılık Bakanlığı Tarımsal Araştırmalar ve Politikalar Genel Müdürlüğü, Gıda Mühendisleri Odası ve Ziraat 
Mühendisleri Odası işbirliğinde düzenlenen sempozyuma, birçok üniversiteden akademisyenler, kamu 
kuruluşları, sivil toplum kuruluşları ve özel sektör temsilcileri ile öğrenciler katıldı. 

 
Daha önce iki kez Van’da ve bir kez de Konya’da gerçekleştirilen sempozyum öncesinde Mithat Özsan 

Amfi fuayesinde açılan stantlarda Adanalı markalar, ürünlerini ve teknolojilerini tanıttı. Farklı illerden ve 
üniversitelerden gelen yaklaşık 600 katılımcıya aynı zamanda Adana’nın tanıtımı da yapıldı. 

 
Saygı duruşunda bulunulması ve İstiklal Marşı’nın okunmasının ardından sempozyumun açılış 

konuşmasını yapan Çukurova Üniversitesi Rektörü Prof. Dr. Mustafa Kibar, gıdaların ulusal kimliklerin 
yaşatılmasında ve ülkelerin tanıtımında önemli bir yer tuttuğuna vurgu yaptı. Geleneksel gıdaların, toplumların 
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hem yeme alışkanlıklarını hem de kültürel özelliklerini nesiller boyunca aktardığını ifade eden Prof. Dr. Kibar, 
turizm sektörünün gelişmesine paralel olarak geleneksel gıdalara olan ilginin de giderek arttığını belirtti. 

 
4. Geleneksel Gıdalar Sempozyumu, konuşmaların ardından, Ankara Üniversitesi, Dil ve Tarih Coğrafya 

Fakültesi Arkeoloji Bölümü’nden Tunç Sipahi’nin “Anadolu’da Gıda Kültürünün 3500 Yıllık Geçmişi” adlı 
konferansı ve Çukurova Üniversitesi Devlet Konservatuvarı Öğretim Elemanlarından oluşan “Academic 
Quartet” sanatçılarının mini konseriyle devam etti. Sempozyumun açılış töreni, sempozyuma destek veren 
kuruluşlara, konuşmacılara ve Academic Quartet ekibine teşekkür plaketinin takdimiyle sona erdi. 

 
Sempozyumda, “Geleneksel Gıdalar ve Sağlık”, “Geleneksel Gıdalar ve Gıda Güvenliği”, “Geleneksel 

Gıdalarda İzlenebilirlik ve Pazarlama”, “Geleneksel Gıdalar ve Coğrafi İşaretleme”, “Geleneksel Gıdalar 
Politikalar ve Kırsal Kalkınma” ile “Geleneksel Gıdalar Teknolojisi”konu başlıkları altında 6 oturum 
gerçekleştirildi. Ayrıca Mithat Özsan Amfisi Fuaye kısmında da 3 oturumda toplam 428 poster bildiri 
katılımcılara sunuldu.  

Geleneksel Gıdaların tüm yönleriyle tartışıldığı ve bildirilerin sunulduğu sempozyumun kapanış 
konuşmasını yapan Erzurum Atatürk Üniversitesi Gıda Mühendisliği Öğretim Üyesi Prof. Dr. Songül Çakmakçı, 
Çukurova Üniversitesi’nin köklü bir üniversite olduğunu belirterek, 6 oturumda 4’er bildiriden 24’ü sözlü, 428 
poster bildirinin başarılı şekilde sunulduğunu söyledi. Katılımcılar da tek tek söz alarak sempozyumu 
değerlendirip, gelecek programlarda görmek istedikleri konu önerini sundu.  

Sempozyum Başkanı ÇÜ Gıda Mühendisliği Bölümü Öğretim Üyesi Prof. Dr. Zerrin Erginkaya ise, tüm 
katılımcılara ve Çukurova üniversitesi yönetimine teşekkür etti. Sempozyum toplu fotoğraf çekimi ile sona 
erdi. 
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11. CUMHURBAŞKANI ABDULLAH GÜL BORSAMIZIN 100. YIL ÖDÜL TÖRENİNE KATILDI  

 

Adana Ticaret Borsası’nın 100. Yıl Ödül Töreni’ne katılan Cumhurbaşkanı Gül, Adana’nın, bölgenin en 
önemli sanayi ve ticaret merkezlerinden biri olduğunu belirterek, “Adana, büyük sosyal olaylar, kültürel 
zenginlikler ve farklılıkların hep beraber olduğu bir şehirdir. Adana’nın kendine has özellikleri, sadece sizin 
için değil Türkiye için de büyük bir zenginliktir” dedi.  

Cumhurbaşkanı Abdullah Gül, Adana Ticaret Borsası’nın 100. Yıl Ödül Töreni ile Adana Ticaret Borsası 
Kampüsü’nün Temel Atma Töreni’ne katılmak üzere Adana’ya bir ziyaret gerçekleştirdi.  

Adana Havalimanı’nda Cumhurbaşkanı Gül’ü, Vali Hüseyin Avni Coş, İl Emniyet Müdürü Cengiz Zeybek 
ve diğer ilgililer karşıladı.  

Cumhurbaşkanı Gül, Adana Ticaret Borsası’nın 100. Yıl Ödül Töreni’nde 2012 yılı İSO ilk 500’e giren 
Adana firmalarının plaketlerini verdi.  

Plaketlerin verilmesinin ardından törende yaptığı konuşmada Cumhurbaşkanı Gül, Adana’da 
bulunmaktan duyduğu mutluluğu dile getirerek, birkaç ay önce Adana Ticaret Borsası’nın Yönetim Kurulu 
Çankaya’ya gelip, kendisini ziyaret ederek, Borsa’nın 100. yılı vesilesiyle gerçekleştirecekleri programa 
katılmasını istediklerinde, kendisinin de memnuniyetle katılacağını ifade ettiğini söyledi. Cumhurbaşkanı Gül, 
bunun sebebinin Adana’ya olan sevgisinin ötesinde, özellikle iş dünyasına, Adana’nın müteşebbislerine; 
üreten, istihdam eden, vergi ödeyen katılımcılara daha çok destek vermek olduğunu aktardı.  

“ADANA, TARİH BOYUNCA HEP CAZİP BİR YER OLMUŞTUR” 
Konuşmasında Cumhurbaşkanı olarak Adana’ya bu ikinci gelişi olduğunu söyleyen Cumhurbaşkanı Gül, 

daha önce siyasi hayatta bulunduğu süre içinde hükümetteyken defalarca geldiğini belirtti. Cumhurbaşkanı 
Gül, Adana’nın Türkiye’de çok önemli bir ili olduğuna işaret ederek şunları söyledi: “Her şeyden önce tarih 
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boyunca burası hep bereketli ve insanların gelip yerleştiği topraklar olmuş. İnsanları cezbeden esas şey tabii ki 
o zamanlar, gıda, tarım ve onun da temeli bereketli topraklar.”  

“ADANA’NIN KENDİNE HAS ÖZELLİKLERİ TÜRKİYE İÇİN BÜYÜK BİR ZENGİNLİK” 
Konuşmasında, “Tabii ki bu kadar insanın geldiği yerde büyük sosyal olaylar, kültürel zenginlikler ve 

farklılıklar hep beraber olmuş ve bütün bunlara sahne olmuş bir şehir Adana. Bütün bunlar tabii ki kültüre de 
çok yansımış. Romanlarda Yaşar Kemal’in Orhan Kemal’in ki hemşeriniz, bunlar hep o zaman Adana’da 
gördüklerini uzun uzun anlatan, bir dönemler, Türk sinemasının hep konu olduğu bir şehir burası. Dolayısıyla 
Adana’nın bu kendine has özellikleri sadece sizin için değil Türkiye için de büyük bir zenginlik” diyen 
Cumhurbaşkanı Gül, son yıllarda belki çeşitli değişimlerin neticesinde nispi olarak bir gerileme olduysa da bu 
potansiyeli tekrar ayağa kaldırmak ve hak ettiği potansiyeli yakalayıp bir yere getirmek gerektiğini vurguladı.  

ADANA’NIN SAHİP OLDUĞU ZENGİNLİKLER  
Onun için Adana’ya gelmeyi çok istediğini belirten Cumhurbaşkanı Gül, “Daha önceki geldiğimde de 

sizlerle birçok toplantılar yaptık, Organize Sanayi Bölgesi’nde, Ticaret Odası’nda o zaman da hep düşüncelerimi 
paylaştım ve hatta hatırlayacaksınız o zaman Adana’da sadece bir devlet üniversitesinin olması ve hiçbir vakıf 
üniversitesinin olmayışını da büyük bir hayretle karşılayıp hemen birkaç üniversite kurulması ile ilgili 
talimatları vermiştik. Bugün çok şükür çok güzel gelişmeler var. Yine Adana deyince benim çocukluğumda 
aklıma zenginlik gelirdi. Hep zengin insanların olduğu hatta burada doğmayan belki başka yerlerde doğup da 
taşı toprağı altın gibi Adana’ya gelip burada büyüyen zenginleşen ve belki daha sonra buradan da başka 
yereler giden aileler çoktur. Bunların içinde benim de hemşerilerimin de olduğunu en iyi sizler biliyorsunuz. Ve 
şimdi de tabi aranızda onlardan çoğunu görüyorum, Adana böyle bir yer” dedi.  

“HEM TÜRKİYE HEM DE ADANA’NIN DÖNÜŞÜMÜ SAĞLAMALIYIZ” 
Cumhurbaşkanı Gül, pamuk ve tekstil piyasasındaki değişikliklerin, pamuğun o eski önemini biraz 

azaltmış olabileceğine işaret ederek şöyle konuştu: “Bu, dünyanın başka yerlerinde de oldu, İngiltere’de de 
böyle oldu vaktiyle. Orada da ilk zenginlik esas Sanayi Devrimi’nin merkezi olan o zaman yün ile başladı 
biliyorsunuz, tekstil ile. Ama ondan sonra kendi dönüşümlerini sağladılar.  Şimdi bizim de muhakkak hem 
Türkiye hem de Adana olarak bu dönüşümleri sağlamamız, çağa en iyi şekilde ayak uydurup, potansiyeli 
zenginlik olan, bereket olan bu toprakları ve bu bölgeyi daima müreffeh, daima zengin ve daima mutlu 
yapmamız gerekir. Bununla ilgili şüphesiz ki çok büyük çalışmalar var.  Her şeyden önce Organize Sanayi 
Bölgesi’ni hatırlıyorum gittiğimde, tıklım tıklım doluydu orası. Herkes buraya gelip yeni yatırımlar yapmak 
istiyor, ama yer bulamıyordunuz. Bilmiyorum gelişmeler ne oldu, biraz önce Vali Bey’e de sordum, yeni 
araziler muhakkak temin ediliyor, yeni organize bölgeleri muhakkak ki kurulacak. Ve Adana o değişimini de 
sağlıyor. Biraz önce burada verdiğimiz ödüller Türkiye’nin ilk 500’üne giren birçok firmanın, bildiğim kadarıyla 
12 şu an, onun Adana’da olması bunun en güzel göstergesidir. Önümüzdeki yıllarda da çok büyük şirketlerin, 
firmaların çıkacağına inanıyorum. Çünkü bu topraklar sizi mecbur eder, ayrıca siz müteşebbis ruhu olan 
insanlarsınız. Burası geleneği ve kültürü olan bir yer. Cumhuriyet döneminin ilk yıllarında hatta ondan önce 
çıkana birçok gazete ve derginin kültür hayatının da burada çok zengin olduğunu biliyoruz. Şimdi bilim, ilim 
hayatının da yine zengin olduğunu ve bundan sonra çok daha zenginleşeceğinden hiç şüphem yoktur.”  

Bazen ilk olmanın ileride dezavantaj olduğuna da dikkat çeken Cumhurbaşkanı Gül, Adana Havaalanı’nın 
Türkiye’nin ilk havaalanlarından birisi olduğunu, ancak şimdi etrafının binalarla çevrildiğini ve küçük kaldığını 
ve bütün ulaşım yollarının yenilendiğini anlattı.  

ADANA’NIN TİCARİ VE EKONOMİK HİNTERLANDI 
Cumhurbaşkanı Gül katılımcılara şöyle seslendi: “Hepinize şunu tavsiye ederim, yaptıklarınızı, 

ürettiklerinizi Adana için ve Türkiye için değil, bütün dünya için, bütün bölge ve dünya için yapacaksınız. 
Ölçekleriniz artık böyle olacak, büyüklükleriniz böyle olacak artık. İnşallah önümüzdeki yıllarda bölgedeki 
istikrarsızlıklar da gidecektir. Maalesef çok acılar çekiliyor, başta Suriye’de olup bitenler hepimizi derinden 
etkiliyor. Önce insan olarak hepimizi derinden etkiliyor. Hemen yanı başınızdaki komşunuzun evinin ateş 
içinde olması, harap olması. Allah hiç kimsenin evini, ülkesini o şekilde harap duruma getirmesin. Ama 
muhakkak ki bunlar o ülkeyi yönetenlerin yanlışları neticesinde ortaya çıkıyor. Bunlar geçecektir eninde 
sonunda. Nasıl Irak’ta çok büyük olaylar yaşandı ve hala da yaşanıyor ama bir taraftan da baktığınızda 
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Türkiye’nin nerdeyse en çok ihracatının oraya olduğunu görüyorsunuz. Çok büyük bir dinamizm var. Aranızdan 
da eminim ki orada çok büyük işler yapanlar vardır.”  

“İSTİKRAR VE GÜVENİN OLDUĞU YERDE GELİŞME VE KALKINMA DA OLUR” 
Cumhurbaşkanı Gül, hangi bölgede siyasi istikrar ve güvenlik varsa dünyanın o bölgesinde de önce huzur 

olduğunu, sonra da kalkınma ve ekonomik gelişme olduğunu, ülkeler için de bunun geçerli olduğunu 
vurguladı. Ülkeler içerisinde de istikrar, huzur ve güvenin, ülkelerin gelişmesi, kalkınması, büyümesi, müreffeh 
ve mutlu olması için birinci şart olduğuna işaret eden Cumhurbaşkanı Gül, “Bunu hepiniz tecrübelerinizle de 
görüyorsunuz. İstikrarsızlığın olduğu dönemlerde, sizler ne kadar çok işinizde gücünüzde olsanız, ne kadar çok 
kendi şirketlerinizi iyi kontrol etseniz zemin birden oynayınca, halı birden bire altınızdan gidince siz istediğiniz 
kadar gayret sarf edin, birden bire ekonomik dengelerin, bütçelerin, bilançoların, her şeyin değiştiğine bu ülke 
çok şahit olmuştur.  Uzun yıllar, nerdeyse otuz -kırk yıldır, yüksek enflasyon, yüksek faizlerle sizler çalıştınız. O 
günleri kimse hatırlamak istemez ve o günleri hatırlamamak da lazım. Ama akılda da tutmak lazım. Otuz sene 
sonra bir nesil tek rakamlı enflasyon görmeye başladı. Faizlerde düşme görmeye başladı. Şimdi tabii ki 
Türkiye’nin bunun kıymetini bilip bunu daha da ileriye götürmesi lazım. Siz şirketlerinizi büyütmek istersiniz, 
sizin şirketleriniz büyüdükçe Türkiye büyür. Bizler de Türkiye’yi büyütme sevdalısıyız ama büyümenin 
sürdürülebilir olması çok önemli. Siz şirketinizi büyütebilirsiniz, borçlarla yatırım yapabilirsiniz, krediler alırsınız 
yatırım yapabilirsiniz ama onları ödeyebilir ve onu çevirebilirseniz o zaman gerçek büyüme olur. Sürdürülebilir 
dediğim şey bu; yoksa birden bire büyünebilir” dedi.  

Türkiye’nin yüzde 6-7’nin altına düşmeyecek bir büyüme trendini muhakkak yakalaması gerektiğini 
söyleyen Cumhurbaşkanı Gül, ülkemizin birkaç sene önce dünyanın en hızlı büyüyen ülkeleri arasında 
bulunduğunu, yüzde 8-10’larla övündüğümüzü dile getirerek şimdi yine bu büyümeyi arttırmamız gerektiğini 
anlattı. Cumhurbaşkanı Gül, Türkiye’nin, Avrupa içerisinde en çok büyüyen ülke olduğunu ancak bunun için 
istikrarın ve güvenin şart olduğunu ifade etti.  

YABANCI SERMAYENİN TÜRKİYE’DE YATIRIM YAPMASI 
Konuşmasında Cumhurbaşkanı Gül, “Güven, geleceğe bakmak demektir. Sizler iş adamı olarak yatırım 

yaparken, işlerinizi büyütürken hep geleceğe bakarsınız, tahmininizi yaparsınız. Yabancılar da böyle bakar. 
Bizim yabancı sermayeyi Türkiye’nin her tarafına getirmemiz için Türkiye’yi çok istikrarlı ve güvenli tutmamız 
gerekir. Unutmayın ki sizlerin tasarrufları, yani Türk halkının tasarrufları Türkiye’yi yeteri kadar büyütmüyor. 
Türkiye’nin tasarrufunun maalesef çok düşük olduğu ortada. Büyüyebilmek için, yatırım yapabilmek için 
tasarrufunun olması lazım. Onun için başkalarının tasarruflarını bu ülkeye getirmek zorundayız. Çevremizdeki 
bütün ülkelerin; Arapların, Rusların, Amerikalıların, İngilizlerin tasarruflarını getirmek lazım ki burada işler 
yapılsın ve burada yatırımlar olsun. Bunun için de herkes geleceğe baktığında güven görmesi lazım. Bunun da 
yolu muhakkak ki gayet açık. Şeffaf, hukukun üstünlüğü ve demokrasinin en güzel şekilde çalıştığını 
göstermemiz lazım. Şimdiye kadar nasıl yaptıysak, bundan sonra da eminim ki böyle olacaktır” dedi.  

“TÜRKİYE’YE OLAN GÜVEN ARTTIĞI İÇİN SON YILLARDA DAHA FAZLA YABANCI YATIRIM GELDİ” 
Türkiye’ye yatırım için dışarıdan 10 yıl önce yılda sadece 1 milyar dolar geldiğini, çünkü ancak o kadar 

güvenin olduğunu ifade eden Cumhurbaşkanı Gül, “Şimdi ise bütün bu hukuki değişikliklerden, istikrardan, 
demokratik değişikliklerden sonra Türkiye’ye olan güven arttı ve her yıl 10 milyar doların üzerinde sermaye 
geliyor. Bazen 15-20 milyar dolara yaklaşık sermaye geldi. Bu nedir, bunlar da işte Türkiye’nin büyümesinin 
sağlanmasına katkı yaptı. Bundan sonra da bizim, tekrar 10 yıl içerisinde yaptığımız gibi, bu reform, köklü 
değişiklikler, özellikle hukuku üstün tutan, şeffaflığı sağlayan ve öngörülebilirliği temin eden reformları hep 
birlikte, elbirliği içinde yapmamız gerekir” dedi.  

ŞEHRİN GELİŞMESİNDE YEREL YÖNETİMLERİN ROLÜ 
Türkiye’de kurumların işlediğine en güzel örneklerinden birisinin kısa bir süre önce yapılan seçimler 

olduğunu belirten Cumhurbaşkanı Gül, “Halk kime karar verdiyse onları belediye başkanı yaptılar. Bu vesileyle 
Adana’da da hem Büyükşehir Belediye Başkanını, hem diğer ilçe belediye başkanlarının hepsini tebrik etmek 
istiyorum ve hep başarılar diliyorum. Belediyelere çok iş düşüyor. Çünkü belediyeler şehrin geleceğini tayin 
ediyorlar, imar faaliyetleriyle ve diğer faaliyetleriyle, şehirlerin geleceğini ya karartırlar veyahut aydınlatırlar. 
Bunu özellikle bütün belediye başkanlarına söylüyorum. Eğer vizyoner, uzak görüşlü, günlük meselelerden 
uzak bir belediyecilik anlayışı ile hareket ederseniz, o zaman şehrinizin geleceğini aydınlatırsınız” dedi.  
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CUMHURBAŞKANLIĞI SEÇİMLERİ 
Cumhurbaşkanı Gül, Türkiye’de seçimlerin kurallarının belli olduğunu kaydederek sözlerini şöyle 

sürdürdü: “Geçmişte en çok sıkıntısını çektiğimiz şey biliyorsunuz, Cumhurbaşkanlığı seçimleriyle ilgili olurdu. 
Birçok tartışma olurdu. Tartışmaların olmasından daha tabii bir şey olamaz. Çoğulculuğun olduğu yerde bunlar 
olacaktır. Ama önemli olan kurallar belli ise bu kurallara saygı çerçevesi içerisinde tartışmaların olmasıdır. 
Önümüzdeki ilk seçim Cumhurbaşkanlığı ile ilgili olacağı için bunun da kuralları gayet ortadadır, bellidir. Onun 
için bundan dolayı herhangi bir öngörüsüzlük ve risk priminin Türkiye’ye çıkmaması gerekir. Daha sonra da 
günü geldiğinde genel seçimler olacaktır. Dolayısıyla Türkiye bunları şimdiye kadar ispatlamıştır, bundan sonra 
da ispatlayacaktır.”  

“ADANA’NIN KIYMETİNİ HERKES BİLMELİ” 
Adana’nın kıymetinin bilinmesi çağrısında bulunan Cumhurbaşkanı Gül, “Buranın taşı toprağı gerçekten 

altındır. Cenab-ı Allah buraya böyle büyük bir bereketi vermiş. Bunu harekete geçirmek daha da ileriye 
taşımak yine sizlerin elindedir. Biliyorum ki, başta yerel yöneticiler ellerinden geleni hep yapacaklardır. Değerli 
milletvekillerinizi yakinen biliyorum, onlar Ankara’da her şeyi yapıyorlar. Yeri geldiğinde hep bizleri de devreye 
sokuyorlar. Sayın Bakanınızı gayet yakinen biliyorum, onu siz de bilirsiniz, ne kadar yakın tanıdığımı. O da 
muhakkak ki Adana için elinden gelen her şeyi yapacak. Ama hepinizin artık kenetlenmesi gerekir. Şüphesiz ki, 
Hükümetin ve benim temsilcim olarak Vali Bey buradaki devlet organlarının koordinasyonunu en iyi şekilde 
sağlayacak” dedi.  

 
11. CUMHURBAŞKANI ABDULLAH GÜL BORSAMIZ KAMPÜSÜNÜN TEMEL ATMA 

TÖRENİNE KATILDI  
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“ADANA’DAKİ GÜÇLÜ GELENEĞİ GELECEĞE HER BERABER TAŞIYACAĞIZ” 
Cumhuriyetten eski ekonomik kuruluşumuzun sayısının çok az olduğunu kaydeden ve Adana Ticaret 

Borsası’nın 100. yıl dönümü olduğunu belirten Cumhurbaşkanı Gül, “Cumhuriyet kurulmadan, yeni devlet 
kurulmadan önce burada ticaretin ne kadar canlı olduğunu düşünün. Aslında Osmanlı döneminde de burada 
çok büyük çiftlikler kuruldu. Biliyorsunuz Seyhan Barajı’nın ilk yapım çalışmaları ve projeleri Sultan Abdülhamit 
döneminde başlar; ama 1950’lerde ancak başlandı, bildiğim kadarıyla 1956’da açılışı yapıldı. İlk biçerdöver, ilk 
makine buralara gelmiştir, Adana’ya gelmiştir. Osmanlı döneminde Adana’da 20’ye yakın sanayi kuruluşu 
vardır, tekstil fabrikaları vardır. Burası çok köklü bir geleneği olan bir yerdir. Ticari geleneği olan bir yerdir. 
Buranın eşrafı güçlüdür, buranın iş adamı güçlüdür. Bunu geleceğe hep beraber taşımamız gerekir. Bu sadece 
Adana için değil, bu Türkiye için gerekli. Ankara’dan Hükümet ve bütün devlet organları, burada da siz yerel 
yöneticiler ve iş adamları elbirliği içerisinde bunu gerçekleşeceğine inanıyorum.”  

Cumhurbaşkanı Gül, sözlerini, “Tekrar söylüyorum; buraya gelişimin sebebi, sizlere bu mesajı, bu 
motivasyonu vermek ve Adana’yı çok daha silkinip, kendine gelip Adana’ya büyük hamleler yaptırmak 
gerektiğine inanıyorum. Ve bunu sizler yapacaksınız. Hep beraber siyasetçiler, yöneticiler ve bu şehrin 
sahipleri olan sizler yapacaksınız. Bunun da gerçekleşeceğine inanıyorum. Bu vesileyle bu güzel otelde, açılışını 
daha yapmadınız, ama fiilen açılış yapılmış oldu, resmî açılışını bütün işler bitince gayet güzel bir şekilde yapın. 
Hemşeriniz Adalı Ailesi’ni de tebrik ediyorum. Bütün bu işler sevineceğimiz gelişmelerdir” diyerek tamamladı.  

Törene, Gümrük ve Ticaret Bakanı Hayati Yazıcı ve TOBB Başkanı Rifat Hisarcıklıoğlu da katıldı. 
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ODA ve BORSALAR MÜŞTEREK TOPLANTISI ADANA SANAYİ ODASI’NDA YAPILDI 

 

Adana Sanayi Odası’nın evsahipliğinde gerçekleştirilen TOBB’a bağlı Adana İl Oda ve Borsalar Müşterek 
Toplantısı’nda, Adana’nın tekrar marka şehir haline gelmesi için yerel yönetimlerle işbirliği içerisinde ortak 
çalışmalar yapılması gerektiği vurgulandı. 

Divan Kurulu Başkanlığı’nı Adana Sanayi Odası Meclis Başkanı Hüseyin Nuri Çomu, üyeliklerini ise Adana 
Ticaret Odası Meclis Başkanı Tarkan Kulak, Adana Ticaret Borsası Meclis Başkanı Şahin Bilgiç’in yaptığı 
toplantıya, Adana, Kozan ve Ceyhan’da bulunan TOBB’a bağlı oda ve borsaların başkan, yönetim kurulu üyeleri 
ve genel sekreterleri katıldı. Toplantıda, kentin ve iş dünyasının sorunları ve beklentileri ile çözüm önerileri 
dile getirildi. 

Adana Sanayi Odası Yönetim Kurulu Başkanı Zeki Kıvanç, Adana’nın sanayi, ticaret ve tarım alanında 
metropol ve marka kent imajının güçlendirilmesi gerektiğini, bunun oda ve borsalar, yerel ve merkezi 
yönetimler ve kent dinamiklerinin kararlı işbirliğiyle mümkün olabileceğini söyledi.  Sektörel sanayi siteleri 
oluşturulamamasının kentin önemli sorunlarından biri olduğunda dikkat çeken Kıvanç, “İşletmelerin dağınık 
faaliyet gösterdiği mevcut tablo, şehrin üretim potansiyelini göz ardı etmekle birlikte kirliliğe neden 
olmaktadır. Ne yazık ki şehrimizde imar denince akla hep konut imar planı gelmiş, sanayi ve ticarete ilişkin 
imar planları hiç gündeme gelmemiştir. Oysa bir kentin marka kent olması, bütün değerlerinin planlı olmasıyla 
mümkün olmaktadır” dedi. 

Adana Ticaret Odası Yönetim Kurulu Başkanı Atila Menevşe de, kümelenmenin önemini vurgularken, 
kentsel dönüşümün sadece konut alanında değil işyerleri anlamında da gerçekleştirilmesi gerektiğini bildirdi. 
Adana’nın yatırım açısından cazip hale getirilmesinin şart olduğunu belirten Menevşe, “Adana öncelikli olarak 
yatırım yapılabilir ve yaşanılabilir bir kent haline getirilmelidir. Hepimize görev düşüyor. Taşın altına elimizi 
koymalıyız. Kentin ve ekonomisinin gelişmesi, yatırım için cazip hale gelmesi, tanıtımının profesyonelce 
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yapılması için yerel yönetimler ve sivil toplum kuruluşları birlikte çalışmalıdır. Bu amaçla mutlaka Adana 
Tanıtma Vakfı kurulmalıdır” diye konuştu. 

Adana Ticaret Borsası Meclis Başkanı Şahin Bilgiç ise, Adana’nın geçmişte önemli marka şehir olduğunu, 
tekrar marka şehir haline gelmesinin zor olmadığını, bildirdi. “Taşın altına elimizi koyar, riskler alabilirsek umut 
ediyorum ki Adana eski günlerinden daha iyi noktalara gelecektir” diyen Bilgiç, ‘Ben Adana için varım’ diyen 
herkesin ortak hareket etmesi gerektiğini vurguladı. 

Odalar ve borsalar olarak Adana’da birlik beraberliğin sağlandığını ifade eden Bilgiç, bunun yeterli 
olmadığını, daha da genişletilmesi gerektiğini belirtti. Milletvekilleri, belediye başkanları, iktidarıyla 
muhalefetiyle siyasi partilerin bir araya gelmesi ve birlikteliğe dahil olmasının önemli olduğunu kaydeden 
Bilgiç, “Ortak noktada buluşmalıyız. Birliktelikte yer almayan kaybedecektir” dedi. 

Kozan Ticaret Borsası Yönetim Kurulu Başkanı Mehmet Yağan, İspanya’ya narenciye sektörüne yönelik 
düzenledikleri iş heyeti gezisi ile ilgili bilgi verdi. Narenciye Dış Pazar Araştırma Merkezi kurulması konusunda 
öneriler geldiğini belirten Yağan, bu konuda bölgedeki borsalarla işbirliğine giderek merkezin bölgeye 
kazandırılabileceğini kaydetti. 

Adana Ticaret Odası Meclis Başkanı Tarkan Kulak’ın bir önceki toplantıda alınan kararlar ve yapılan 
çalışmalarla ilgili açıklamalarda bulunduğu toplantıda, milletvekilleri ve belediye başkanlarının davet edilerek, 
ortak projeler ve çalışmaların görüşülmesi kararlaştırıldı. 
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BORSAMIZ PERFORMANS DEĞERLENDİRME SİSTEMİ KAPSAMINDA  
PERSONELİNİ ÖDÜLLENDİRDİ 

 

 

Adana Ticaret Borsası (ATB) yönetimi geleneksel hale getirdiği personel performans değerlendirme sonucuna 
göre dereceye giren ilk beş personelini teşekkür plaketi ve altın ile ödüllendirdi. ATB 2013 yılı borsa çalışanları 
personel performans değerlendirme sonuçlarına göre dereceye giren 5 çalışana ödülleri meclis üyeleri 
tarafından verildi. 
 
ATB Meclis Toplantısı öncesi her yıl personelde performans değerlendirmesi yaparak dereceye giren personeli 
ödüllendirdiklerini ifade eden TOBB Yönetim Kurulu Üyesi ATB Meclis Başkanı Şahin Bilgiç, “Borsa’da çalışan 
bütün arkadaşlarımızın çalışmasından biz memnunuz. Herkes elinden geleni yapıyor. 2013 yılında performans 
gösterdiği için seçilerek gelenleri de tebrik ediyorum. Önemli olan uyumlu birlikteliğin devamını 
sağlayabilmek. Bizim personelimizden beklentimiz; üyelerimize hizmet için en güzel çalışmaları 
yapabilmeleridir. Genel Sekreterimiz tabiri caiz’se bir koro şefi gibi personeli yönetiyor. Çalışanların bir sıkıntısı 
olduğunda da çözümü konusunda her zaman gayretlerimiz olur” 
 
ATB’nin kuruluşunun 100. Yıl programının da borsa’nın yanı sıra Adanayla alakalı orijinal ve büyük bir program 
olduğunu söyleyen Bilgiç, “Cumhurbaşkanımız borsamızın konuğu oldu. Sadece bizim için geldi. Ödül ve Temel 
Atma Törenine katıldı, geri döndü. Bu onur Adana Ticaret Borsasına verdiği değerle alakalı. 
Cumhurbaşkanımızın kendiside bunu ifade etti. Adana için çok güzel bir programdı. 100 yılda bir olabilecek 
türdendi. Arkadaşlar topyekun gece gündüz çalıştılar. Bu anlamda da bütün arkadaşlara teşekkür ediyorum” 
diye konuştu. 
2013 yılı personel performans değerlendirmesinde dereceye girenlere ödüllerin verilmesinden önce konuşan 
ATB Başkanı Muammer Çalışkan, “Cumhurbaşkanımızın Adana’ya gelişi borsamız ve Adana’mız için gurur 
günüydü. Genel Sekreterimiz Mustafa Hızlı organizasyonun başındaydı. Stresin büyüğü en çok ondaydı. 
Yönetim Kurulumuz sabah ve akşam toplandı. Meclis üyelerimiz görev almak için yarıştılar. Küçük aksaklıklara 
karşın güzel bir organizasyon oldu. Adana’da çıta yükseldi. Borsamızın kuruluşunun 100. Yılı programımıza çok 
olumlu geri dönüşler oldu. Güzel bir gün oldu. Herkes üstün gayret ile çalıştı. Ben bu işi yapan, emeği geçen 
başta Meclis Başkanımız olmak üzere borsa yönetim kuruluna, meclis üyelerine, personelin tamamına çok çok 
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teşekkür ediyorum. 2013 yılı borsa çalışanları personel performans değerlendirme sonuçlarına göre dereceye 
giren 5 tane ödül var. Birileri seçilmek zorunda sistem içinde beş kişi seçildi. Bu beşi çok başarılı diğerleri az 
başarılı algılanmasın. Bütün arkadaşlar gayretli ve çalışkan. Personelimizi motive etmek için çalışmalarımız 
sürüyor” dedi. 
Performans değerlendirme sonucuna göre ilk 5’e giren personele teşekkür plaketlerinin yanı sıra 1. Ahmet 
Kardeşler (4 Tüm Altın), 2. Ali Başaran (3 Tüm Altın), 3. Yılmaz Avşar (2 Tüm Altın), 4. Kenan Boyacı (1 Tüm 
Altın), 5. Senem Gözüküçük (Yarım Altın) ile ödüllendirildi. 
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VALİ COŞ: “SINIRLI KAYNAKLARI VERİMLİ KULLANALIM” 
 

 
 

İl İstihdam ve Mesleki Eğitim Kurulu’nun 2014 yılı 2’inci olağan toplantısı Vali Hüseyin Avni Coş’un 
Başkanlığında gerçekleştirildi. 

Adana Ticaret Borsası toplantı salonunda düzenlenen programa Vali Hüseyin Avni Coş, Vali Yardımcısı Haluk 
Sezen, Adana Çalışma ve İş Kurumu İl Müdürü Haşim Meydan, Adana Ticaret Borsası Başkanı Muammer 
Çalışkan ve İl İstihdam ve Mesleki Eğitim Kurulu’nun diğer üyeleri katıldı. 

İl İstihdam ve Mesleki Eğitim Kurulu’nca alınan kararların değerlendirildiği toplantıda ağırlıklı olarak, 
engellilere yönelik meslek edindirme projeleri görüşüldü. 

Toplantıda konuşan Vali Hüseyin Avni Coş, engellilere yönelik projelerin desteklendiğini belirterek; sınırlı 
kaynakların verimli kullanılıp, projelerin işe yarar, engelli yurttaşların ihtiyaçlarına cevap verebilecek, oların 
bilgi ve becerilerini arttırabilecek, iş piyasasında onlara yer açabilecek özelliklerde olması gerektiğini söyledi. 

 Proje hedefleri konusunda çeşitlilik oluşturulmasını ifade eden Vali Coş, “Engellilerin istihdamına yönelik daha 
önce denenmiş, başarılı olmuş projelerden istifade edildiğinde hem zamanımızı hem de kaynaklarımızı verimli 
kullanmış oluruz” dedi. 

Toplantı, kurulun onayına sunulan projelerin değerlendirilmesi ve karşılıklı görüş alış verişinde bulunulmasıyla 
son buldu. 

 49 



ÇUKUROVA GİAD’TAN ATB’YE ZİYARET 

 

Türkiye Genç İşadamları Konfederasyonu (TÜGİK) Başkan Yardımcısı ve Çukurova GİAD Başkanı Ömer Faruk 
Sakarya, TÜGİK ve Çukurova GİAD Yönetim Kurulu Üyesi Efsun Erkemen, Çukurova GİAD Başkan Yardımcısı 
Hakan Burç, Genel Sekreter Kamer Acer, Sayman Gökalp Sofuoğlu, Yönetim Kurulu Üyeleri Ömer Ertuğrul ve 
Ceyhun Baskın, Adana Ticaret Borsası Başkanı Muammer Çalışkan’ı ziyaret etti. 
  
Yeni yönetim kurulu üyelerini tek tek tanıtıp, faaliyetleri hakkında bilgiler veren TÜGİK Başkan Yardımcısı 
Çukurova GİAD Başkanı Ömer Faruk Sakarya, “12. Dönemimizde göreve yeni gelen arkadaşlarımızı sizlerle 
tanıştırmak ve borsanız yönetimi ile birlikte hareket ederek Adana ticaretine nasıl katkı koyarız? Nasıl daha 
fazla faydalı olabiliriz? Konularında istişarede bulunmak istedik. Adana’da birlik, beraberlik ve güç birliği 
içerisinde el ele olumlu işler yapmak istiyoruz. Bizler Çukurova GİAD olarak geçtiğimiz dönem somut işler 
yaptık. Adana’nın marka kent ve dünya kenti olmasını için projeler ürettik. Sizlerin Türkiye Cumhuriyeti 
Cumhurbaşkanı Abdullah Gül’ü Adana’ya getirmeniz onur vericiydi, takdirle karşıladık. Cumhurbaşkanı’nın bir 
kente gelmesi gerçekten özel bir durum. Gurur duyulacak onur duyulacak bir durum. Hele de tarım kenti 
Adana’mıza faydalı olacak bir organizasyonun startını vermesi için getirmeniz daha da başka anlam ifade 
ediyor. Cumhurbaşkanımızın Adana’ya gelmesine vesile olduğunuz için size ve yönetiminize içtenlikle teşekkür 
ediyoruz” dedi. 
  
Çukurova GİAD Başkanı Ömer Faruk Sakarya ve yönetiminin ziyaretinden çok mutlu olduğunu ifade eden 
Adana Ticaret Borsası Başkanı Muammer Çalışkan, örgütlenmelerin her yerde iyi neticeler getirdiğini, tüm 
STK’ların iyi çalıştığı ama Çukurova GİAD’ın ayrı bir gayret ile çalışmalarını sürdürdüğünü söyledi. Özellikle 
Ekonomist Nouriel Roubini’nin, Almanya eski Cumhurbaşkanı Gerhard Schröder’in, Londra ve Toronto’nun 
efsanevi belediye başkanları gibi önemli isimleri Adana’ya getirmelerinden dolayı Sakarya’ya teşekkür etti. 
 
Adana Ticaret Borsası’nın tarihinden ve temeli atılan Borsa Kampüsü çalışmalarından da bahseden ATB 
Başkanı Muammer Çalışkan, “Cumhurbaşkanımız borsamızın kuruluşunun 100. Yıl etkinlikleri kapsamında 
düzenlediğimiz ödül verme ve Borsa Kampüsümüzün temel atma programına direk geldi. Ama sadece bizim 
için gelmedi, Adana için de geldi. Gerçekten borsamız ve Adana’mız için olumlu oldu. Bizlerde 
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Cumhurbaşkanımıza müteşekkiriz. Bizler de mutlu olduk. Tarım kenti olan Adana Borsa Kampüsü ile de 
tarımda ticaretin de merkezi olacak. Biz borsanın 100. Yılını kutluyoruz ama aslında 500 yıllık bir borsayız. 
Pamuk alışverişinin aleni yapılıp; fiyat, miktar ve vergi yönünden düzenli bir kaydın tutulduğu, bugünküne 
benzer bir borsanın, en az 1516 yılından beri yani yaklaşık 500 yıldır işlevini sürdürdüğü anlaşılmaktadır. 
“Çukurova’da Tarımın Tarihi” isimli bir kitap hazırlarken gördük ki; Tarihçi Cezmi Yurtsever’in de Prof. Ahmet 
Akgündüz’ün “Osmanlı Kanunnameleri” kitabından aldığı “Adana Kanunnameleri”nde Memlüklerde o tarihe 
kadar her yıl üretilen pamuğun “kapan-ı pembe” (yani pamuk pazarı  - veya borsasında)  satılması zorunlu 
olup, bu alışverişte de yüksek vergi alındığı şikayeti üzerine, padişahın bir müfettiş kadısına konuyu inceletip, 
bunun zulüm olduğunun tespiti ile, pamuğu pamuk kapanında  (yani borsada) satmanın zorunlu değil, isteğe 
bağlı olduğunu bildiren ferman. Gene o kitaptan; bölgede hâkim olan Ramazanoğullarının 1516 yılında 
Memlüklerin himayesinden ayrılıp gönüllü olarak Osmanlılara bağlandığı belirtilmiştir. Borsanın o günden bu 
güne devam ettiği 500 yıllık bir borsayız” diye konuştu. 
 
Konuşmaların ardından Çukurova GİAD Başkanı Sakarya, 2 yıllık faaliyetlerini kapsayan kitap ile Dünya İş 
Kültürlerini Anlamak “Avrupa Birliği Ülkeleri” kitabını ATB Başkanı Çalışkan’a hediye etti. ATB Başkanı Çalışkan 
da ATB’nin kuruluşunun 100. Yılı münasebetiyle hazırlatılan “Çukurova’da Tarımın Tarihi” kitabını hediye etti. 
 
 
 
 

ATB’DEN ADANA BÜYÜKŞEHİR BELEDİYESİ BAŞKANI HÜSEYİN SÖZLÜ’YE ZİYARET 

 

Adana Ticaret Borsası (ATB) Başkanı Muammer Çalışkan, ATB Meclis Başkanı Şahin Bilgiç ve yönetim kurulu 
üyeleri, Adana Büyükşehir Belediye Başkanı Hüseyin Sözlü’yü ziyaret etti. 
 
ATB Meclis Başkanı Şahin Bilgiç, “Yitik kaybedildiği yerde aranır. Ekonomide, sanayide lider olan bir şehrin 
bugün nasıl bu hale geldiğini irdeleyip, yeniden ivme kazanmak için birlikte çaba göstermeliyiz. Adana 
Büyükşehir Belediye Başkanı Hüseyin Sözlü’nün şu ana kadar yatırımcı, iş dünyası ve kentin diğer 
dinamikleriyle ilgili yaklaşımı çok güzel. Önemli olan bu. Böyle düşünüldüğünde işbirliğinin önü kendiliğinden 
açılır” dedi. 
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Adana Büyükşehir Belediye Başkanı Hüseyin Sözlü de Koç ve Sabancılar gibi ülkenin dev yatırımcılarını bölgeye 
çekmek istediğini belirterek, “Özellikle Ceyhan bölgesine yatırım yapacakların önü kesiliyor. Ceyhan’da rafineri 
yatırımı yapacak dev firmaların yaptığı lisans müracaatları kabul edilmedi. Yerli sermayeyi çok önemsiyoruz. O 
bölgede Ahmet Çalık’ın yapmayı istediği yatırımların biri gerçekleşse psikolojik eşik aşılmış olacak. Bu 
yatırımların sadece biri bile Adana’yı bir anda çevre illerin ekonomik açıdan önüne geçirecek kapasitede. Biz 
bölgeyi çok iyi tanıyoruz ve yatırım için cazip hale getirmeye kararlıyız” dedi. 
 

ÇALIŞKAN: “ÇUKUROVA BUĞDAYI YÜKSEK KALİTEDE” 

 

Adana Ticaret Borsası Başkanı Muammer Çalışkan, Ülkemizde aşağı, yukarı üretilen her üründe olduğu gibi 
buğdayda da ilk turfanda hasadının bölgemizde başladığını bildirdi. 
 
Çukurova Buğdayı hasadına ilişkin yazılı açıklama yapan ATB Başkanı Muammer Çalışkan, “Tarla rekoltelerinde 
kuraklıktan dolayı bir miktar (yerine göre %10 – 20 arası) düşüş yaşanabilir. Ama bu yıl buğdayda yüksek 
kalitede bir ürün çıktığı için, rekolte düşüklüğündeki çiftçinin geliri yönündeki fiyat farkını, kapatacak gibi 
gözükmektedir. Bölgemizde son yılların en yüksek kaliteli buğdayı hasat edilmektedir. Bu kalitede, 
Çukurova’nın bölge özelliği, bu yılın hava şartları ile birlikte borsamızın buğdaydaki süne zararlısıyla 
mücadelesinin etkisi vardır. Geçtiğimiz dört yılda olduğu gibi bu yılda süne hastalığı olması muhtemel yerlere 
bin’in üzerinde keklik salınmış, üç yüz bin civarında da parazitoit(kurtçuk) bırakılmıştır. Ve ilk hasat edilen 
buğdaydan anlaşıldığına göre söz konusu bölgelerde süne zararlısı neredeyse sıfırdır” dedi. 
 
Bölgemizde geçen yıl bir milyon üç yüz- bir milyon dört yüz bin ton buğday üretimi olduğunu hatırlatan ATB 
Başkanı Çalışkan, “Bu yıl ekim sahalarının azalması, birazda rekoltenin düşüklüğü neticesinde %15, %20 daha 
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düşük olacağını ön görmekteyiz. Fiyatların şu an da olduğu gibi serbest piyasa şartlarında arz talebe göre 
oluşması taraftarıyız. Hiç ummuyoruz ve öngörmüyoruz ama her hangi bir sıkışıklıkta TMO’nun müdahale 
fiyatlarıyla piyasaya girmesinin de doğru olacağını düşünüyoruz” diye ifade eden Başkan Çalışkan, “Yeni 
buğday sezonunun çiftçimize, üyelerimize, sektöre, bölgemiz ve ülkemize hayır ve bereket getirmesini 
diliyoruz” diye konuştu. 
 
 
 

İSTİHDAM ve MESLEKİ EĞİTİM PROJESİNDE DEV ADIM 

 

Adana Sanayi Odası, Adana Ticaret Odası ve Adana Ticaret Borsasını bünyesinde barından Türkiye Odalar ve 
Borsalar Birliği (TOBB), Çalışma ve Sosyal Güvenlik Bakanlığı, Milli Eğitim Bakanlığı ve TOBB Ekonomi ve 
Teknoloji Üniversitesi işbirliğiyle İstihdam ve Mesleki Eğitim çalışmaları devam ediyor. 
 
Kamu-özel sektör-üniversite işbirliğinin en güzel ve somut örneklerinden biri olan UMEM Beceri’10 projesi 
kapsamında 2011-2013 döneminde sanayi, hizmet ve tarım sektörlerinde Türkiye genelinde 6000’e yakın kurs 
açıldığı, bu kurslardan mezun olan binlerce kişinin istihdam edildiği bildirildi. 
 
Projeden eleman talep eden firmalar ise hem nitelikli elemana sahip olmuş hem de proje kapsamında 
firmalara tanınan istihdam teşviklerinden yararlanma şansını yakalamıştır. İşgücü piyasasının ihtiyaçları ve 
illerde yer alan Kurs Yönetimlerinden alınan görüşler doğrultusunda mevcut protokol, Çalışma ve Sosyal 
Güvenlik Bakanı Faruk Çelik, Milli Eğitim Bakanı Nabi Avcı ve TOBB Başkanı M. Rifat Hisarcıklıoğlu’nun 
katılımlarıyla 8 Mayıs 2014 tarihinde gerçekleştirilen “Protokol ve Ödül Töreni” ile yenilenerek kamuoyuna 
açıklandı. 
 
Yenilenen protokolle Türkiye’nin tamamında bulunan meslek liselerinde, sanayi, hizmet, tarım ve sigortacılık 
sektörlerinde mesleki eğitim kursları açılabilecektir. Böylelikle firmaların talep ettiği alanlarda her ilde ve 
ilçede iş ve meslek edindirme kursları açılabilecek. 
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Yapılan değişiklikle birlikte Organize Sanayi Bölgelerinde (OSB) bulunan özel meslek liseleri, üniversiteler ve 
TOBB ile oda/borsalar tarafından kurulan eğitim merkezlerinde kurs açılabilecektir. 
 
Yeni protokolle tüm şahıs firmaları ve 1 çalışanı olan şirketler de UMEM Beceri’10 projesinden eleman temin 
edebilecektir. Getirilen bu yenilikle, Türkiye’deki şirketlerin %35’ini oluşturan 1 çalışanı olan firmalar da proje 
avantajlarından yararlanabilecektir. Ayrıca isteyen firmalar, İŞKUR kayıtlarında bulunan kişileri direkt istihdam 
edilebilecektir. Bunun için firmaların yapması gereken tek şey üye oldukları oda/borsaya başvurmaktır.  
 

ADANA VALİSİ HÜSEYİN AVNİ COŞ’A VEDA YEMEĞİ 

 

AOSB, ATB, ADASO VE ATO Yönetimi Adana’dan Sakarya Valiliğine atanan Hüseyin Avni Coş’a Sheraton 
Otelinde veda yemeği verdi. 
 
Sakarya Valiliğine atanan Hüseyin Avni Coş’a verilen veda yemeğine TOBB Yönetim Kurulu Üyesi Adana Ticaret 
Borsası Meclis Başkanı Şahin Bilgiç ve meclis üyeleri, Adana Ticaret Borsası Başkanı Muammer Çalışkan ve 
yönetim kurulu üyeleri ile genel sekreteri, Adana Hacı Sabancı Organize Sanayi Bölgesi (AOSB) Başkanı Bekir 
Sütçü ve yönetim kurulu üyeleri, Adana Sanayi Odası Başkanı Zeki Kıvanç ve yönetim kurulu ile meclis üyeleri, 
Adana Ticaret Odası Başkanı Atilla Menevşe ve yönetim kurulu ile meclis üyelerinin yanı sıra Adana Emniyet 
Müdürü Cengiz Zeybek katıldı.  
 
Sakarya’ya atanan Valimiz Hüseyin Avni Coş ile birlikte hoş sohbet içerisinde bir yemek yemek için bir arada 
olduklarını ifade eden Adana Hacı Sabancı Organize Sanayi Bölgesi (AOSB) Başkanı Bekir Sütçü, 4 kurum adına 
yaptığı konuşmada “Bu yemeği Sanayi Odamız, Ticaret Odamız, Ticaret Borsamız ve Organize Sanayi olarak 
düzenledik. Sayın Valimiz Adana’ya ilk geldiğinde bizim ziyaretimiz sonrası bir hafta içerisinde AOSB’mizi 
ziyaret edip, incelemede bulundu. Biz AOSB olarak tüm kamu kurum ve kuruluşları ile birlikte çok güzel 
projeler yaptık. Tüm Oda ve Borsamızın, sanayicilerimizin aynı masayı paylaşması Adana’mızda özlediğimiz bir 
tabloydu. Bu birliktelikte Sayın Valimiz bizlere hem ağabey oldu, hem kardeş oldu, hem de bir akıl hocamız 
oldu. Bu birliktelikle bizler Adana’mızda çok daha güzel işler yapacağımıza inanıyorum. Adananın bu birlikteliği 
ihtiyacı vardır. Türkiye hudutları içerisinde yapılan iyi bir şeyler varsa örnek almamız gerekir. Hepimiz 

 54 



çalışıyoruz ama daha çok çalışmaya ihtiyacımız var. Bu vesileyle dört kurum adına Sakarya da görev yapacak 
olan Valimize başarılar diliyoruz. Yolu açık olsun. Adanalı sanayiciler olarak yanında olduğumuzu özellikle 
belirtmek istiyorum” dedi. 
 
Sizler Adananın üreten, istihdam sağlayan yüzünü temsil ediyorsunuz. Sizlerle her zaman iftihar ettim diye 
konuşan Vali Hüseyin Avni Coş,  “3 yıla yakın bir süre beraber çalıştık. Sayınızın çoğalmasını, daha hacimli işler 
yapmanızı hep destekledik. Reel sektörün ilimizin gerçek gücü olduğunu biliyoruz. Marifetin iltifata tabi 
olduğunu yani beceri, kabiliyet, hüner takdir edilirse, alkışlanırsa bir yerde gelişir çoğalır. Sizlere hep yakın 
olmaya gayret gösterdik. İlimizin ekonomik ve sosyal gelişmesini sağlayacak her türlü projeye destek olduk. 
Yeni eğitim ve yeni sağlık kuruluşlarımızdan tutun yeni endüstriyel kuruluşların kurulmasına ilimize yatırım 
yapmalarına kadar yatırımcının yanında olmaya, onların sorunlarına çözüm ortağı olmaya gayret ettik. Görev 
süremiz Adana’da tamamlandı. Önümüzdeki hafta içinde yeni görev yerimize hareket edeceğiz. Allah herkese 
aldığı emaneti güzel bir şekilde teslim etmeyi nasip etsin. Hoş seda bırakmaya, doğru işler yapmaya, yanlış 
işlere engel olmaya çalıştık. Çalışmalarımıza Sayın Başbakanımız, bakanlarımız, milletvekillerimiz, sizler, pek 
çok sivil toplum kuruluşundan ve Adananın sessiz çoğunluğundan, sesi çıkmayan ama pazarda, camide, 
sokakta karşılaştığımızda her zaman teveccühünü esirgemeyen ve değer veren hemşerilerimizin desteğiyle, 
duasıyla elimizden gelenin en iyisini yapmaya gayret ettik. Kendimize ve yakınlarımıza yeterli zaman 
ayıramadık. Ama bu günkü işi yarına bırakmamaya gayret gösterdik. İnsana hizmet etmeyi seviyoruz. Siz reel 
sektörün tüm mensuplarına çok teşekkür ediyorum. Ben Adana’dan ayrılacağım ama kalbimiz Adana’yı 
güzelleştiren siz değerli insanlarla birlikte olacak. Bu vesileyle hakkınızı helal ediniz. Sakarya’da bir kardeşiniz 
olduğunu lütfen unutmayın. Gösterdiğiniz yakın ve sıcak ilgiden dolayı hepinize kalbi şükranlarımı sunuyorum” 
diye konuştu. 
 
Yenilen veda yemeğinin ardından Vali Coş’a hediyeler verilerek hatıra fotoğrafı çekildi. 
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TUNUS NABUEL VALİSİ’NDEN ATB’YE KÜLTÜREL VE TİCARET İŞBİRLİĞİ ZİYARETİ 

 

 
Tunus Cumhuriyeti’nin Nabeul kenti Valisi Mohamed Akermi Hamdi, Milletvekili Saliha Bin Ayşa ve 
beraberlerindeki heyet, karşılıklı ticaret ve işbirliği için Adana Ticaret Borsasını ziyaret etti. 
 
Adana Vali Yardımcısı Halis Arslan ve Tunus’un Adana Fahri Konsolosu Nuri Sabuncu’nun da birlikte geldiği 
ziyarette Tunus heyetini TOBB Yönetim Kurulu Üyesi ve ATB Meclis Başkanı Şahin Bilgiç, Adana Ticaret Borsası 
Başkanı Muammer Çalışkan ve Genel Sekreter Mustafa Hızlı karşıladı. 
 
Tunus Valisi ve beraberindeki heyete borsanın işleyişi hakkında bilgi veren Adana Ticaret Borsası Başkanı 
Muammer Çalışkan, “Hem şehrimize hem borsamıza hoş geldiniz. Teşriflerinizden dolayı teşekkür ediyoruz. 
Tunus ve Ortadoğu ülkelerinin şehirlerini aynı bizim ülkenin şehirleri gibi hissediyoruz. Aradaki fiziki sınırlar, 
aradaki mesafeler bizler için o kadar önemli değil. Bayrağınız bile bizim bayrağımızla aşağı yukarı aynı. En 
önemlisi bizlerde gönül birliği, kültür birliği var. İklimimiz bile aynı. Bizim iki milyar dolar civarında işlem 
hacmimiz var. Diğer borsalardan bizim farkımız biz kontrat ile işlem yapmayız. Borsamızın işlem hacmi New 
York Borsası ile mukayese edildiğinde onların iki yüz elli milyar dolarlık işlem hacmine tekâmül eder. Burada en 
çok mısır, pamuk, buğday üretilir. Pamuk’ta Adana Türkiye’deki 3 üretim merkezinden birisidir” dedi. Çalışkan, 
Tunus ve Türkiye insanının karşılıklı ticaret yapması iki ülke halkının menfaatine olacağını da sözlerine ekledi. 
 
TOBB’nin ülkeler arası ilişkileri, ticareti arttırmak için her yıl iş konseyleri yaptığını hatırlatan TOBB Yönetim 
Kurulu Üyesi ve ATB Meclis Başkanı Şahin Bilgiç, Tunus Heyetine demokratik yolda başarılı bir seçimle 
yolunuza devam edersiniz temennisinde bulundu. 
 
Adana’da birtakım ziyaretlerde bulunduklarını, borsa yöneticileri ile birlikte olmaktan heyet olarak çok mutlu 
olduklarını tercümanı aracılığıyla ifade eden Tunus Cumhuriyeti Nabeul Valisi Mohamed Akermi Hamdi, 
“Karşılıklı kültürel ziyaretler çerçevesinde ülkenize geldik. Öncelikle Tunus halkının selamını getirdik. Türk 
işadamları ile Tunuslu işadamlarının bir arada olması için programlar düzenleyeceğiz. Daha güzel ilişkilerde 
bulunmak üzere temennilerimiz var. Tunus’ta her şey yolunda demokratik bir ortam var. Karşılıklı ticaret şu an 
bir buçuk milyar dolar civarında ancak bunu artırmanın çalışmalarını yapıyoruz. İkinci vatanınız olarak sizleri 
Tunus’ta sizleri görmekten, ağırlamaktan memnun oluruz. Başka ülkeden Tunus’a yatırım yapacak yatırımcıları 
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desteklemek için yeni kanun çıkardık. Sanayi de, ziraatta, turizmde her türlü dalda kapımız açık. Biz elektrik 
malzemesi, sizlerde sanayi malzemesi göndermek kaydı ile karşılıklı ticaret çabamız olacak. Tunus’ta Menkul 
Kıymetler Borsası 10 yıldır var, bu günlerde daha aktif. Müslümanlar yeter ki istesin her işi başarıyla yaparlar 
buna inancımız tam. Bizleri karşılayan, destekleyen herkese çok teşekkür ediyoruz” dedi. 

 
ATB MECLİSİ, SEYHAN BELEDİYE BAŞKANI ZEYDAN KARALAR’I ZİYARET ETTİ 

 

 
 

TOBB Yönetim Kurulu Üyesi ATB Meclis Başkanı Şahin Bilgiç, Adana Ticaret Borsası Başkanı Muammer Çalışkan 
ve ATB Meclis üyeleri Seyhan Belediye Başkanı Zeydan Karalar’ı makamında ziyaret ederek ‘hayırlı olsun’ dedi. 
 
Yapılan yerel seçimler sonucu Seyhan Belediye Başkanı olan Zeydan Karaları makamında ziyaret ederek meclis 
üyelerini tanıtan Adana Ticaret Borsası Başkanı Muammer Çalışkan, “Öncelikle hayırlı olsun, başarılar diliyoruz. 
Daha önceki belediye başkanları da iyi işler yaptı ama yeni bir heyecanla inşallah Adana da daha güzel işler 
olacağına ben inanıyorum. Sanırım en çok gecekondu Adana da var. Adana’yı bu çarpık kentleşmeden 
kurtarırsanız minnet duyarız. Önceki belediye başkanlarının kendi içindeki kavgalar Adana’ya zarar verdi. 
Sizlerin diğer belediyelerle uyum içerisinde çalışarak Adana’mızın kazanacağı işlere imza atmanız hayırlı olur. 
Birliktelik her zaman kazandırır. Adana’nın menfaati olduğunda 14 Milletvekili bir olup, Ankara’ya gitse hangi 
iş çözülmez ki? Borsa olarak Adana için her türlü birlikteliğe biz hazırız. Farkınızı gösterecek çalışmalarınızı 
bekliyoruz” dedi. 
 
ATB Meclis Üyelerinin ziyaretinden mutlu olduğunu, üyelerin çoğunu zaten tanıdığını söyleyen Seyhan 
Belediye Başkanı Zeydan Karalar, “Bu dönem farklı bir dönem. Farklı başladı ve farklı devam edecek. Adananın 
bütün dinamikleri gördüler ki birlikte olunduğunda Adana daha güzel oluyor. Kavganın edenlere faydası 
olmadığı gibi Adana’ya hiç faydası yok. Borsa, sanayi odası, ticaret odası, organize sanayi, siyasiler, belediye 
başkanları ayrı bir siyasi görüşte olması Adananın güzelliğini engellememeli. Siz ne güzel, dört kurum birlikte 
uyum içerisinde hareket ediyorsunuz. Ben mutlu oluyorum. Başkan seçildiğim gün altıok şapkasını çıkardım. 
Birlikteliğin faydasının Adanalıda moral olduğunu görüyoruz. Hangi siyasi bu birlikteliğin karşısında durabilir 
ki? Nitelikli adamlarla belediyeyi yönetmek isterim. İşinin ehli, nitelikli, vizyonu olan insanlarla bu yolda 
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yürüyeceğim. Biz çalışkan olup, doğru işler yapacağız. Yanlış yapanla işimiz olmaz, oldurmayacağız” diye 
konuştu. 
 
Seyhan ilçe’sinin en önemli işinin imarı düzenlemek olduğunun altını çizen Başkan Karalar, “Seyhan’ın 2/3’ünü 
yenilemek zorundayız. Benim niyetim yerli müteahhitlerle kentsel yenileme yapmak. Benden önce 19 bin eve 
ruhsat verilmiş. Bunların bir bölümünü biz durdurduk. Her kaçak bina Seyhan’ın kalbine saplanmış bir 
hançerdir. Bizim kimsenin işini zora sokma gibi düşüncemiz yok. Amacımız her vatandaşımıza yardımcı 
olmaktır” şeklinde konuştu. 

 

ÇUKUROVA KALKINMA AJANSI İLE DEİK ARASINDA İŞBİRLİĞİ PROTOKOLÜ 
İMZALANDI 

 

Mersin'de Çukurova Kalkınma Ajansı (ÇKA) ile Dış Ekonomik İlişkiler Kurulu (DEİK) arasında kurumsal işbirliği 
protokolü imzalandı.  
 
Hilton Otelinde gerçekleştirilen imza töreninde konuşan MTSO Başkanı ve DEİK Başkan Yardımcısı Şerafettin 
Aşut burada yaptığı konuşmada DEİK'in Türkiye’nin ve Türk özel sektörünün küreselleşme sürecinde katma 
değerle entegrasyonunu hedefleyen kamu, sivil toplum ve özel sektör işbirliğiyle bölgesel ve küresel düzende 
ekonomik ve siyasi gelişmelere yön verecek bir iş dünyası kuruluşu olduğunu kaydetti. ÇKA'nın ise kentin ve 
bölgenin yatırım imkanlarını destekleyen, ekonomik projelerin hayata geçirilmesini sağlayan, finanse eden ve 
bölgenin tanıtım ve lansmanını yapmakla görevli bir kuruluş olduğunu belirten Aşut şöyle devam etti: "ÇKA ve 
DEİK arasındaki işbirliğinin önemi özellikle bu noktada ortaya çıkmaktadır. Ajans, kurulun küresel gücünü, 
uluslar arası ilişkilerdeki büyük deneyimini ve üst düzey bağlantılarını kullanmalıdır. Kurulun küresel 
bağlantılarının desteğinde bölgemizin küresel piyasalara kendini daha iyi anlatarak daha etkin entegre olması, 
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ortak yatırım heyetlerinin düzenlenmesi, Ajansın yurt dışında daha iyi tanıtılması ve fon ve kredi kuruluşlarına 
ulaşmasında destek verilmesi gibi önemli sonuçlar hem bölge hem de ülke ekonomisine büyük katkı 
sağlayacaktır." 
 
Büyükşehir Belediye Başkanı ve ÇKA Yönetim Kurulu Üyesi Burhanettin Kocamaz ise yapılacak işbirliğinin 
bölgenin ve Mersin’in önünü açacağına olan inancını ifade etti. 
 
ÇKA Yönetim Kurulu Başkanı ve Mersin Valisi Hasan Basri Güzeloğlu ise Çukurova Kalkınma Ajansı’nın 
Türkiye’nin ilk kalkınma ajansı olduğunu, kalkınmaya bölgesel ölçekte ciddi katkılar sağladığını ve bu katkıyı 
ülkesel ölçeğe de taşıdığına dikkat çekti. Ajansın kurulduğu 2006 yılından bu yana bölgesel ölçekte toplam 630 
projeyi desteklediğine işaret eden Güzeloğlu "Doğrudan 153 milyon TL kaynak transfer etmiştir. Eş finansman 
olarak proje sahiplerinin de katkılarıyla bölgede oluşturulan kaynak ve destek toplamı 335 milyon TL’ye ulaştı. 
Bu büyük rakam sadece doğrudan bir kaynak olarak değil 5 bin kişiyi aşkın doğrudan istihdamı da bölgeye 
kazandırdı. Büyük bir kararlılıkla devam eden bu çalışmalar ilimizin, bölgemizin ve ülkemizin daha büyük 
geleceğe, daha güçlü kazanım sürecine doğru yol almasına ciddi katkılar sunmaktadır. Dış Ekonomik İlişkiler 
Kurulu Türkiye’nin ihracat başta olmak üzere temel alanlarda gelişimini hızlandıran uluslar arası pazarlara 
açılışını sağlayan, eksik kalan yönlerini güçlendirerek her alanda Türkiye’nin rekabetçiliğini artıran bir 
kuruluştur. Kuruluşun bu ölçekteki çalışmalarını ve başarılı birikimini bugün imzalayacağımız işbirliği protokolü 
ile ajansımıza taşıyoruz" diye konuştu. 
 
ÇKA olarak önümüzdeki dönemde çalışmaları bölgelerinin doğrudan ihracat yaptığı ülkeler, merkezler ve 
pazarlar üzerinde, sektör temaları bağlamında yoğunlaştırmayı düşündüklerini anlatan Güzeloğlu şunları 
kaydetti: "Bunun yanı sıra Orta Vadeli Türkiye Kalkınma Planı ve hedeflerini bizim planlarımız çerçevesinde 
öncelikle çevre düzeni planı, yatırım alanları, makro düzeydeki planlamalar, lojistik merkezler ve özel ihtisas 
bölgeleri temelinde hızla geliştirip iş birliğini güç ve gönül birliğine dönüştürecek, Adana ve Mersin’de sımsıkı 
bir birliktelik gerçekleştireceğiz. Bu iki il artık tarihi geçmişinden gelen birlikteliklerini daha üst ölçeklerde 
birleştirip geleceğe el ele yürümelidir. ÇKA bunun için var. Burada Ajans ölçeğinde elde ettiğimiz birikimi 
Türkiye adına uluslararası alana da taşıyoruz. Kuzey Kıbrıs Türk Cumhuriyeti’nde yürütülen kalkınma ve 
planlama çalışmalarında Türkiye Cumhuriyeti tarafından görevlendirilen teknik danışmanlık kurulu olmanın 
gururunu yaşıyor, Kardeş Kuzey Kıbrıs Türk Cumhuriyeti’nin gelişmesinde kırsal, sosyal ve hizmetler sektörü 
planlamasında ivme elde etmesinde, çalışmalarımızı ve katkılarımızı sürdürüyoruz." 
 
Konuşmaların ardından ÇKA Yönetim Kurulu Başkanı Güzeloğlu ile DEİK Başkan Yardımcısı Şerafettin Aşut 
işbirliği protokolünü imzaladı. İmza törenine Mersin Valisi Hasan Basri Güzeloğlu'nun yanısıra Büyükşehir 
Belediye Başkanı ve Çukurova Kalkınma Ajansı Yönetim Kurulu Üyesi Burhanettin Kocamaz, Mersin Ticaret ve 
Sanayi Odası Başkanı (MTSO) ve DEİK Başkan Yardımcısı Şerafettin Aşut, Adana Ticaret Borsası Başkanı ve 
Ajans Kalkınma Kurulu Başkanı Muammer Çalışkan katıldı. 
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VALİ COŞ, ARZU VEDA İÇİN ATB’Yİ ZİYARET ETTİ 
 

 
 

Adana Valiliğinden Sakarya Valiliğine atanan Vali Hüseyin Avni Coş, Adana Ticaret Borsası Başkanı Muammer 
Çalışkan ve Meclis Başkanı Şahin Bilgiç’e veda ziyaretinde bulundu. 
 
Adana Valisi Hüseyin Avni Coş, Adana Ticaret Borsası yönetim kurulu ve meclis başkanımızı arzı veda için 
ziyaret ediyorum. ATB yöneticileri ile üç yıla yakın beraber çalıştık. Pek çok konuda işbirliği yaptık. Adananın 
özellikle ekonomik sorunları konusunda fevkalede yapıcı, çözüm üretici, gayretli bir yönetim anlayışını 
Muammer Çalışkan ve Şahin Bilgiç başkanlarımla yakınen müşaade ettik. Kendilerine çok teşekkür ediyorum. 
Görev yaptığım süre içerisinde kamu hizmetlerinin daha nitelikli hale gelmesi, vatandaşımızın ihtiyaçlarının, 
sorunlarının daha iyi karşılanabilmesi adına verilen hizmetlere, yaptıkları olumlu katkılar için kalbi 
şükranlarımı, teşekkürlerimi iletiyorum. Allah kendilerinden razı olsun. Başkanlarıma ve ticaret borsasının tüm 
mensuplarına arzu veda ediyoruz. Sakarya’ya da bekliyorum. Sakarya’da da bir kardeşleri var. Allah sizleri 
daima muvaffak etsin. Hayırlı hizmetlere vesile kılsın” dedi. 
 
Adana Ticaret Borsası Başkanı Muammer Çalışkan, Sayın Valim sizin ile 3 yıl beraber çalışma ve tanışma 
şansına nail olduk, çok mutlu olduk. Şehrin genel sorunlarıyla ve bizim borsamızla ilgili konulardaki 
yapıcılığınızı ve işbirliğinizi hiçbir zaman unutmayacağız. Sizden ne zaman görüşme talep ettiysek hiçbir zaman 
‘bir gün sonra’ demediniz. Her görüşmemizin gereğini yaptınız. En büyük özelliğinizden biri, ortada bir problem 
varsa çok hızlı, mevzuata hiç takılmadan belki kendi alt birimlerinizin bilmesi gereken konuları bile hiç 
unutmadan, konulara hakim birisiniz. Pratik çözümleriniz bizlerde her zaman hayranlık bıraktı. Sayın Valim biz 
sizleri hiçbir zaman unutmayacağız. Sakarya’da sizleri ziyaret edeceğiz. Adana’da da kardeşiniz olarak bizler 
varız. Ne zaman arzu ederseniz emrinizdeyiz. Çalışmalarınız da belki yeteri kadar yardımcı olamamış olabiliriz, 
haklarınızı helal ediniz. Bundan sonrada başarılarınızın devamını diliyor, sağlıklı ve sıhhatte olmanızı temenni 
ediyoruz” diye konuştu. 
 
TOBB Yönetim Kurulu Üyesi ve ATB Meclis Başkanı Şahin Bilgiç, “ Sayın Valim Adanalı sizinle dolu dolu 3 yıl 
geçirdi. Bu makamlar gelip, geçici elbette ama siz Adana’da hoş bir seda bırakarak gidiyorsunuz. Devlet 
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adamları kolay yetişmiyor. Adana son dönemlerde hep sıkıntı yaşayan bir ilimizdi. Ama üretilen hızlı 
çözümlerinizle çok güzel hizmetler yaptınız. Siz gittikten sonra hani hep derler gidenlerin boşluğu gittikten 
sonra anlaşılır diye. Siz gittikten sonra Adana’da boşluk daha fazla hissedilecektir. Adana sizin eviniz, her 
zaman başımızın üzerinde yeriniz olduğu gibi gönlümüzde de yeriniz var. Bundan sonraki yaşamınızda yolunuz 
açık olsun. Gittiğiniz yerde de devlet millet adına güzel hizmetler yapacağınıza inanıyoruz. 
 
ATB Başkan Yardımcısı Osman Bağış, Yönetim Kurulu Üyesi Sabahattin Yumuşak ve Genel Sekreter Mustafa 
Hızlı’nın da hazır bulunduğu ziyaretin ardından ATB Başkanı Muammer Çalışkan, Vali Coş’a hediye vererek 
hatıra fotoğrafı çektirdi. 

 
ADANA TOROSLAR FEDERASYONU’NDAN ATB’YE İŞBİRLİĞİ ZİYARETİ 

 

 
 

Adana Toroslar Federasyon(ATF) Başkanı Cenap Erol beraberindeki yönetim kurulu üyeleri Hatice Nazlı Yakıcı, 
Hamza Farsak, Mahmut Nimet Dalkır, Uğur Sarıoğlu, Ahmet Doğan, Fehmi Kekilli ve Mehmet Gül ile birlikte 
Adana Ticaret Borsası Başkanı Muammer Çalışkan ile istişarede bulunmak için nezaket ziyaretinde bulundu. 
 
Federasyon olarak diğer derneklerin gücünü birleştirerek daha güçlü bir ses çıkaracak bir yapı oluşturduklarını 
belirten Adana Toroslar Federasyon Başkanı Cenap Erol, “Birlikte dirlik vardır, dirlikte de güç vardır dedik. 
Derneğimizi iki katına çıkardık. Bölgede dışarıda kalan derneğimiz olmadı. Bize yardımcı olacak, proje 
hazırlayacak danışma kurulu kurduk. Ayrıca onur kurulumuz var. Bir de yönetim kurulumuz var. Sizin 
yardımcınız Osman Bağış bizim kurucu başkanlarımızdandır. Kendisi bizler için çok önemlidir. Çok emeği 
geçmiştir, sağ olsun. Federasyonumuza bağlı dernekleri hiç bir siyasi partiye bulaştırmayacağız. Tüm siyasi 
partilere eşit mesafede olacağız. Açılışımızda da bunu deklare etmiştik. Bizim amacımız tüm dernekleri bir çatı 
altında toplayıp, bölgemize katkı sağlayacak unsurları edinebilmek için yola çıktık. Geçtiğimiz seçimlerde 
STK’larda, siyasilerde hiçbir partinin arka bahçesi olmadığımızı gördü. Bu durum bizi daha da güçlendirdi. 
Federasyonu üç bölüme ayırdık. Belediye başkanlarımızı halk seçmiştir. Bu makamları onur kurulu yapalım. 
Danışma kurulu bölgemize katma değer sağlayacak projelerde destek versin. Yönetim kuruluda bunun 
takipçisi olsun. Ziyaretimizin sebeplerinden biriside sizlerin fikirlerinizden, tecrübelerinden faydalanıp 
bölgemize neler katabiliriz onun arayışı içerisindeyiz. Bilindiği gibi Feke, Saimbeyli, Aladağ bölgemizde 

 61 



mantarlarımız var. İnsanlar lüks arabalarla köy köy gezip, 30 liradan mantar topluyorlar. Sordum soğuk havada 
paketlendiği zaman fiyatı 120 dolar. Ayrıca o civarda 5-6 bin ton elmamız var, değerlenemiyor. Şu an keçi sütü 
çok önem arz ediyor. Maraş’tan, Göksun’dan gelip, toplayıp, gidiyorlar. Bizim amacımız tüm ilçelerde 
temsilcilik oluşturarak soğuk hava ve paketleme sistemi kurarak oradaki köylülerimize yardımcı olmak. 
Bölgenin tarımsal, kültürel, sanayi, turizm ve tabi varlıklarının en iyi şekilde değerlendirilmesine aracılık etme 
çabasındayız” dedi. 
 
ATB Başkan Yardımcısı Osman Bağış ve Genel Sekreter Mustafa Hızlının da hazır bulunduğu ziyarette 
Federasyona bağlı bu tip derneklerin hem sayısının hem de çalışmalarının artmasının çok önemli olduğunu 
söyleyen Adana Ticaret Borsası Başkanı Muammer Çalışkan, “İsviçreliler biz 7 milyon kişiyiz var ama biz 35 
milyon nüfusumuz var. Her birimiz en az 5 tane sivil toplum kuruluşuna üyeyiz derler. Esas sivil toplum 
kuruluşlarının şu sıra öne çıkma zamanı. Bu bakımdan da sizleri tebrik ediyorum. . İyi niyetle çalışıldığında 
başarı ve kazanç gelir. Kırsalda tarım arazileri korunarak özen gösterilmelidir. Tarımı korumada en hassas 
olanlardan biri benim. Koruma kurulundayım. Bölgenizin kirazını, soğuk hava deposunu, mantarını, sütünü 
değerlendirerek katma değer yaratmaya çalışmanızı takdirle karşılıyorum. Daha önce de söylemiştim 
ortalaması yüksek kültürde bir dernekle karşılaşmamıştık. Donanımlı ekibiniz var. Onun için sizlerle birlikte çok 
güzel işler yaparız. Borsamızın proje kurulu tecrübelidir. SODES, ÇKA ile ilgili yol yöntem yönünden destek 
olabiliriz. Çalışmalarınızda başarılar diliyorum” diye konuştu. 
 
    
  ÇÜ TEKSTİL MÜHENDİSLİĞİ BÖLÜMÜ, UYGULAMALI MÜHENDİSLİK EĞİTİMİ’NE BAŞLIYOR 
 

 
 
Tekstilde Uygulamalı Mühendislik Eğitimi (TUME) protokolü, Çukurova Üniversitesi (ÇÜ) ve Adana Sanayi 
Odası (ADASO) tarafından imzalandı. ÇÜ Tekstil Mühendisliği Bölümü öğrencileri, uygulamalı mühendislik 
eğitimi ile iş ortamında eğitim-öğretim olanağına kavuşurken, tekstil sanayisinin ihtiyaç duyduğu daha nitelikli 
mühendis talebi de karşılanmış olacak. 
 
Adana Sanayi Odası ile Çukurova Üniversitesi Mühendislik- Mimarlık Fakültesi Tekstil Bölümü tarafından, 
tekstil sanayisinin ihtiyaç duyduğu nitelikli mühendis talebinin karşılanması amacıyla “Tekstilde Uygulamalı 
Mühendislik Eğitimi” protokolü töreni düzenlendi.  
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Çukurova Üniversitesi Senato Salonu’nda gerçekleştirilen törene, Rektör Prof.Dr. Mustafa Kibar, Rektör 
Yardımcısı Prof.Dr. Azmi Yalçın, ADASO Yönetim Kurulu Başkanı Zeki Kıvanç, Adana Ticaret Borsası Başkanı 
Muammer Çalışkan, Adana Organize Sanayi Bölgesi Başkanı Bekir Sütçü, Adana Ticaret Odası Meclis Başkanı 
Tarkan kulak, ÇÜ Mühendislik-Mimarlık Fakültesi Dekanı Prof.Dr. Mesut Başıbüyük, ÇÜ Mühendislik-Mimarlık 
Fakültesi Tekstil Mühendisliği Bölüm Başkanı Prof.Dr. Osman Babaarslan ile sanayiden ve üniversiteden çok 
sayıda yetkili katıldı. 
 
Törende konuşan Rektör Prof. Dr. Mustafa Kibar,TUME projesinin Üniversite-Sanayi işbirliğinin en somut 
örneklerinden biri olduğunu hatırlatarak sözlerine başladı. 
Çukurova Üniversitesi Tekstil Mühendisliği Bölümü’nün uygulamalı mühendislik eğitimine önümüzdeki yıl 
başlayacağını belirten Prof. Dr. Kibar, Adana ve Çukurova Üniversitesi için bir ilk olacak eğitimin, diğer 
fakültelere de örnek olması temennisinde bulundu. 
 
Prof. Dr. Mustafa Kibar,Tekstilde Uygulamalı Mühendislik Eğitimi’nin, bölgede bulunan tekstil işletmelerini ve 
ÇÜ Tekstil Mühendisliği Bölümü’nden mezun durumunda bulunan son sınıf öğrencilerini kapsadığını belirtti. 
Uygulama ile öğrencilerin öğrenimlerinin son dönemini işletmede çalışarak geçireceklerine dikkat çeken Prof. 
Dr. Kibar, “Bu programın uygulanması ile; üniversitede alınan teorik bilgilerin işletme ortamında pratikle 
desteklenmesi, öğrenciye işletme deneyimi ve mesleki yetkinlik kazandırılması, mezuniyet sonrası istihdamın 
kolaylaştırılması, Üniversite-Sanayi işbirliğinin geliştirilmesi, işletmeye nitelikli eleman sağlanması ve 
işletmelere insan kaynağı yaratmak amacıyla mühendis adaylarını izleme ve değerlendirme fırsatı sunulması 
sağlanacak. Programın hem öğrenciler, hem de sanayiciler açısından olumlu sonuçlar vermesini bekliyoruz.” 
şeklinde konuştu. 
 
ADASO Başkanı Zeki Kıvanç ise, TUME’nin, üniversitede alınan teorik bilgilerin işletme ortamında pratikle 
desteklenmesine katkı sağlayacağını belirterek şunları söyledi; 
“Dünyada ve ülkemizde, Üniversite-Sanayi işbirliği alanında bu ve benzeri programlar gerçekleştirilmektedir. 
Bizler için bu programın önemi, Adana, Çukurova Bölgesi ve Türkiye ekonomisinde Tekstil ve Hazır Giyim-
Konfeksiyon sektörlerinin yadsınamaz öneminden kaynaklanmaktadır. 2013 yılında genel ihracat içerisinde 
tekstil, toplamda 25,8 milyar dolar ile en fala ihracat gerçekleştiren sektör oldu. Sektörün sahip olduğu 
pozisyonu koruması ve geliştirmesi için yenilikçi ürünlerin geliştirilmesi, verimliliğin ve kalitenin iyileştirilmesi, 
rekabet gücünün arttırılması şart. Bunun için de işletmelerde çalışan mühendislerin teorik bilgilerinin yanı sıra 
pratik bilgilerinin de teknolojik gelişmelere paralel olarak geliştirilmesi gerekiyor.” 
 
“Tüm bu gereksinimler göz önüne alındığında Üniversite-Sanayi işbirliği kaçınılmaz bir gerçek.TUME eğitimi de 
işte bu ihtiyaçtan ortaya çıktı. Adana’da ilki gerçekleştirilen bu çalışmanın, Çukurova Üniversitesi ile artan 
işbirliğimiz kapsamında diğer mühendislik bölümleri için de gerçekleştirilmesini temenni ediyorum.” 
 
ÇÜ Mühendislik-Mimarlık Fakültesi Tekstil Mühendisliği Bölümü, Tekstilde Uygulamalı Mühendislik Eğitimi’ne 
(TUME) 2014-2015 Eğitim-Öğretim yılında başlayacak. TUME, öğrencilerin öğrenimlerinin son dönemini 
işletmede çalışarak (haftanın 4 gününü işletmede, 1 gününü okulda) geçirmeleri esasına dayanan bir program. 
Uygulama, bölgede bulunan tekstil işletmelerini ve ÇÜ Tekstil Mühendisliği Bölümü’nden mezun durumunda 
bulunan son sınıf öğrencilerini kapsıyor. Bu program, Üniversite-Sanayi işbirliğini geliştirmeyi, işletmenin 
nitelikli eleman teminini ve mezunların istihdamını kolaylaştırmayı hedefliyor. 
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ATB’DEN ÇELİKCAN’A “HAYIRLI OLSUN” ZİYARETİ 
 

 
 

TOBB Yönetim Kurulu Üyesi ATB Meclis Başkanı Şahin Bilğiç, Meclis Başkan Yardımcısı Faruk Canatar, Adana 
Ticaret Borsası Başkanı Muammer Çalışkan, Başkan Yardımcısı Osman Bağış, Yönetim Kurulu Üyeleri Ahmet 
Rende Şendağ, Hamit Tezcan, Sabahattin Yumuşak, ATB meclis üyesi Abdurrahman Altunbaş  ve ATB Genel 
Sekreteri Mustafa Hızlı, Yüreğir Belediye Başkanı Mahmut Çelikcan’ hayırlamak” için makamında ziyaret etti. 
 
Yönetim Kurulu ve Meclis Üyelerini tanıtarak söze başlayan Adana Ticaret Borsası Başkanı Muammer Çalışkan, 
“Öncelikle hayırlı, uğurlu olsun. Geçtiğimiz dönem güzel işler yaptınız. Yüreğir ve şehrimiz için güzel 
hizmetlerinizin devamını diliyoruz. Dünyaya geliş amacımız güzel hizmetler yapıp, bu dünyaya iz bırakmak 
değil midir? Ben en çok bizim meclis salonunda duygulanıyorum. Duvarlarda daha önce başkanlık yapmış 
arkadaşlarımızın, büyüklerimizin fotoğrafları var. Geçtiğimiz gün emeği geçmiş başkanlarımıza ödül verelim 
dedik, sadece iki eski başkanı sağ bulduk. Söylemek istediğim makamlar geçici. Bırakın bu makamları dünya 
bile geçici. Önemli olan güzel hizmetler yaparak, iyi iz bırakmak. Borsa Kampüsünü kurma çalışmalarımıza 
gösterdiğiniz yakın ilgi ve yardımlarınız için çok teşekkür ediyoruz” dedi. 
 
Meclis Üyesi Ömer Şair’inde hazır bulunduğu ziyarette ATB yönetimini ziyaretinden memnun olduğunu dile 
getiren Yüreğir Belediye Başkanı Mahmut Çelikcan, “Çalışmalarımızla çok şükür olmamız gereken yerdeyiz. 
Sizin Borsa Kampüsünüzü bizim ilçemize yaptırıyor olmanız ilçemize artı değer oluyor. Bunun için ben sizlere 
teşekkür ediyorum. Bu tip yatırımlar bizim bölgemize canlılık ve prestij getiriyor. Şimdi Borsa Kampüsünün 
Türkiye’de adresi Yüreğir Adana olacak bu açıdan da güzel. Yüreğir’i birazda kentsel dönüşüm anlamında da 
toparlamamız lazım. Belli bölgelerde ticari alan yapmayı planlıyoruz. Çalışmalarımızı etap etap yapacağız. 220 
dönümlük çok güzel bir proje hazırlandı. Proje birimi Adına da Akdenizin finans havzası diye başlık atmış, ben 
de çok beğendim. Adana’da ticari potansiyel var,  kısmet olursa daha da büyüyeceğiz” diye konuştu.  
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ATB YÖNETİMİ’NDEN SARIÇAM BELEDİYE BAŞKANI BİLAL ULUDAĞ’A ZİYARET 

 

TOBB Yönetim Kurulu Üyesi ve Adana Ticaret Borsası Meclis Başkanı Şahin Bilgiç, ATB Başkanı Muammer 
Çalışkan, Başkan Yardımcısı Osman Bağış, Yönetim Kurulu Üyeleri Sabahattin Yumuşak, Hamit Tezcan, ATB 
Meclis Üyesi Abdurrahman Altunbaş ve Genel Sekreter Mustafa Hızlı ile birlikte Sarıçam Belediye Başkanı Bilal 
Uludağ’a nezaket ziyaretinde bulundu. 
 
Göreve yeni seçilen Sarıçam Belediye Başkanı Bilal Uludağ’a görevinde başarılar dileyen Adana Ticaret Borsası 
Başkanı Muammer Çalışkan, “Öncelikle hayırlı, uğurlu olsun. Sarıçam’da, Yüreğir’de, Büyükşehir’de bizim. 
Hepsi muvaffak olur inşallah. Bu son seçimlerde büyükşehirle birlikte ilçelerimize iyi bir ekip geldi. Başkanlar 
gördüğümüz kadarıyla makul insanlar. Yenilik her zaman hareket getirir. Bu vesile ile Adana’mızda güzel şeyler 
olur inşallah. Herkeste olduğu gibi bizde de ümit var. Bizlerde borsa ve diğer odalar olarak üzerimize düşen ne 
ise her zaman yapmaya hazırız. Hüseyin Sözlü’de bu vizyonu görüyoruz. Birlikte hareket Adana’da yeni bir 
sinerji oluşturacak. Bu yukarıya doğruda yansıyacak. Bu sinerjiye milletvekilleri, bakan bile katılacaktır. 
Katılmayarak bu sinerjinin dışında kalanların kendileri kaybedecektir. Sizlere başarılı çalışmalar diliyoruz” dedi.  
 
Hizmet etmek için mekanların önemli olduğunu belirten Adana Ticaret Borsası Meclis Başkanı Şahin Bilgiç, 
“Belediyenizin yeni hizmet binanıza yakında taşınıyormuşsunuz, hayırlı olsun. İyi ve rahat mekanlarda daha iyi 
işler üretilir. Özellikle tepe noktalarda çalışanları vizyonu olan ufku açık, vatandaşı düşünen ve pratik 
düşünebilen kişilerden seçerseniz; sizin kazanacağınız gibi Adana’da kazanır. Belediyelerde engel olacak değil, 
halkın önünü açacak işlere ihtiyaç var. Proje üreten, fikir veren çalışanlar olursa siz de rahatlarsınız. Bu iş ekip 
işi, ekip iyi olursa yönetici yorulmaz. İşini en iyi yapanla çalışmanız lazım. Büyükşehir ve tüm ilçeler bunu 
yaparsanız Adana’ya ciddi manada mesafe kat ettirirsiniz. Uzun yıllardır Adana düz gittiği için, dışarıdan bakan 
insanlar Adana sıçramış derler. Şimdi tramplene basma zamanınız. Ortak hareket edilecek her işte desteğe 
hazırız. Borsa sizin, Sarıçam bizim. Yolunuz açık olsun” diye konuştu. 
 
Sarıçam Belediye Hizmet Binasının eski ve yetersiz olduğunu ifade eden Sarıçam Belediye Başkanı Bilal Uludağ, 
“Öncelikle nezaket gösterip ziyaretime geldiğiniz için tüm yönetiminize teşekkür ediyorum. Ne kadar 
kurumsallaşmaya çalışırsanız çalışın yapı uygun olmadı mı verim alamıyorsunuz. Yeni hizmet binamız bitmek 
üzere, yakın zamanda taşınacağız. Yeni hizmet binamız çalışmalarımız da elverişli olacak. Bizlerde particilikten 
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öte Adanalılık duygusu var. Gelişime açık bir bölgeyiz. Büyük yatırımların ilçemize gelmesi için her türlü 
çalışmanın içerisinde yer alacağız. Bu yönde çalışmalarımız var. Hizmet Binası ve asfalt çalışmaları için 20 
milyon lira kredi kullanılmış, ödemesi yeni başladı. Gelen para ancak krediyi karşılıyor. Kendi yatırımlarımız için 
Ar-Ge çalışmalarımızı hızlandırdık. Sarıçam yatırımcılar için cazibe merkezidir. Belediye olarak her türlü 
kolaylığı sağlayacağız. Yatırımcıya kapımız her zaman açık” şeklinde konuştu. 

 

ATB MECLİSİ’NDEN ADANA VALİSİ BÜYÜK’E ZİYARET 
 

 
 

TOBB Yönetim Kurulu Üyesi ve Adana Ticaret Borsası Meclis Başkanı Şahin Bilgiç, ATB Başkanı Muammer 
Çalışkan, Başkan Yardımcısı Osman Bağış, Yönetim Kurulu Üyeleri Sabahattin Yumuşak, Hamit Tezcan, ATB 
Meclis Başkan Yardımcısı Faruk Canatar, üyeler Zülfikar Pamuk,  Yasin Milli, Abdullah Kaçar ve ATB Genel 
Sekreteri Mustafa Hızlı, Adana’ya yeni atanan Vali Mustafa Büyük ile tanışmak ve hayırlı olsun demek için 
makamında ziyaret etti. 
 
Meclis ve Yönetim Kurulu Üyelerini tek tek tanıtan Adana Ticaret Borsası Başkanı Muammer Çalışkan, “Sayın 
Valim Adanamıza hoş geldiniz. Yeni görev yeriniz hayırlı, uğurlu olsun. Biz önceki Valimizden de memnunduk. 
Siz gelmeden hakkınızda bilgi topladık. Hakkınızda çok şeyi biliyoruz. Bizler için bir şans olduğunuzu 
düşünüyoruz. Bizim ekip olarak borsa da ikinci dönemimiz. Türkiye borsalarının ilk beşindeyiz. Bazen üç, bazen 
de dört oluruz. Cumhurbaşkanımıza temelini attırdığımız Borsa Kampüsümüzün inşaatı hızla ilerliyor. Alım 
satıma başladığında sıramız daha önlere geçecektir. Adana sanayi ve tarım şehridir. Adanamız Türkiye’nin ilk 
sanayi şehri idi ama tarımda en güçlü şehirdir. Türkiye’de yetişen mısırın üçte biri, aşağı yukarı bir buçuk 
milyon ton’dan fazla Çukurova’da yetişir. Ve Türkiye’de yetişen her ürünün ilk turfandası Çukurova’da yetişir. 
Bu karpuz için de böyle, portakal içinde, buğday içinde, mısır içinde, hatta pamuk içinde böyle. Bizim ana 
kotasyonlarımız mısır, buğday, pamuk, ayçiçeği, soya’dır.  Soyanın %70’i Çukurova’dan, narenciyenin de % 70’i 
yine Çukurova’dan. Adana olarak bakarsak %30’larda. Karpuzun %25-30’u, yerfıstığının %80’i. Türkiye’de tarım 
ve tarıma dayalı sanayi ürünlerinin tüm ihracatı %13 civarındadır. Bu on sekiz milyar dolara tekâmül ediyor. 
Ama bu oran Adana’da %30 civarındadır. O da beş yüz kırk- beş yüz elli milyon dolara tekamül ediyor. Bu da 
şehrin ekonomisinde tarımın yerini az çok gösteriyor. Çiftçilerimiz tarımda en üst teknolojiyi kullanırlar. 
Çiftçimiz genel olarak bilinçlidir. Ovamızın sulama alt yapısı iyidir. Biz borsayız tabi ama ayrıca Adana’nın en 
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büyük sivil toplum kuruluşlarından biriyiz. Borsa, Sanayi Odası, Ticaret Odası, Organize Sanayi, Esnaf Odaları ile 
birlikte iyi bir sinerji oluşturduk. Sizlerinde desteğiyle Adana’ya güzel şeyler olacak diye düşünüyorum” dedi. 
 
Borsa yönetimine kendi yaşamında kısa bir kesit anlatan Adana Valisi Mustafa Büyük, “Türkiye’de ekonomik 
merkezin son dönemde İstanbul’a kayması, Marmara bölgesine kayması, Kocaeli, Gebze aksında kümelenme 
diğer taraflardaki işleyişi biraz duraklattı. Adana, Antep sanayicileri en azından ikinci işlerini buralarda 
yürütmeye başladı. Marmara’ya alternatif Çukurova’dır. Ağırlık tek merkezde toplanırsa oranın problemleri 
büyür. Taşıması zorlaşır. Artık biz Adana’ya geldik. Buranın mantığını oluşturup, buranın gereklerini, buradaki 
büyümeyi, zenginleşmeyi, mutlu olmayı sağlayacak hizmetleri yapmaya gayret edip, katkı sağlayacağız. 
İhracatıyla, limanıyla, iklimiyle avantaj olarak ne varsa Mersin, Hatay ve Osmaniye’yi de dahil ederek ikinci 
ekonomik merkez olabiliriz. Dışarıdan yatırımcıları bölgemize çekmemiz de lazım. İnsanlar tereddütlü, şüpheli 
bir şeyi istemiyor. Kendisini güvende hissetmek istiyor. Yatırım yapacak insanlar sadece kar marjına 
bakmıyorlar. Bunun ötesinde yatırım ortamını iyileştirme dediğimiz; arazi bulabilecek, insan bulabilecek, 
ulaşımı bulabilecek, eğitim, sağlık imkanı, sosyal yaşamı güçlü yerler bulabilmesi lazım. Ama Adana bu yönden 
çok iyi, tercih sebebi olur. Sizler Türkiye’nin önde gelen güçlü borsalarından birisiniz. Sizleri takip edeceğiz, 
bize düşen görev varsa yapmaya çalışacağız” diye konuştu. 
 

 
ATHİB 2. DOKUMA KUMAŞ TASARIM YARIŞMASI ÖDÜLLERİ TÖRENLE VERİLDİ 
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Akdeniz Tekstil ve Hammaddeleri İhracatçıları Birliği tarafından bu yıl ikincisi düzenlenen ATHİB Dokuma 
Kumaş Tasarım Yarışması’nda ödüller törenle sahiplerini buldu. 
Adana Sheraton Otel’de düzenlenen ödül törenine, Adana Valisi Mustafa Büyük, Adana Büyükşehir Belediye 
Başkanı Hüseyin Sözlü, Türkiye İhracatçılar Meclisi (TİM) Başkanı Mehmet Büyükekşi, İstanbul Tekstil ve 
Hammaddeleri İhracatçılarıı Birliği (İTHİB) Başkanı İsmail Gülle, Sanko Holding Onursal Başkanı ünlü işadamı 
Abdülakadir Konukoğlu, TOBB Yönetim Kurulu Üyesi ve Ticaret Borsası Meclis Başkanı Şahin Bilgiç, Adana 
Sanayi Odası Meclis Başkanı Hüseyin Nuri Çomu, Adana Ticaret Odası Başkanı Atila Menevşe ile diğer 
davetliler katıldı. 
Akdeniz Tekstil ve Hammadde İhracatçıları Birliği (ATHİB) ve Adana Sanayi Odası (ADASO) Başkanı Zeki Kıvanç,  
tekstil sektöründe dokuma kumaşın Türkiye ve Çukurova’da ayrı bir önemi olduğunu, toplam tekstil 
ihracatının yüzde 40’ını dokuma kumaşın oluşturduğunu söyledi. 
Türk tekstil sektörünün, yarattığı katma değer ve istihdam ile önemini koruduğunu ifade eden Kıvanç, "Artık 
uluslararası pazarda yer alabilmek için yenilikçi olmak gerekmektedir. Sektörümüzün devamlılığı ve başarısı 
için inovasyonu ve yenilikçiliği yakalayacağımıza inanıyoruz. Taklit eden değil, ürünleri taklit edilen bir ülke 
olduğumuz zaman önde olacağız" diye konuştu. 
Türkiye İhracatçılar Meclisi (TİM) Başkanı Mehmet Büyükekşi, Çukurova'nın, Türkiye'nin "tahıl ambarı" 
olduğunu ve her geçen gün gelişip değiştiğini belirtti. Büyükekşi, şunları kaydetti: 
"Adana, ihracatını geçen yıl 2,1 milyar dolara yükseltti. Tekstil konusundaAdana çok önemli özelliklere sahip. 
Hazır giyimde de başarılara imza atıyor. Bu iki sektör Adana ve Türkiye Türkiye için çok önemli. Hazır giyim ve 
tekstil sektörü Türkiye'de ihracatın lokomotifi konumunda. 8 milyar dolarlık tekstil ve 17 milyar dolarlık hazır 
giyim ihracatı, 2023'te 20 milyar dolarlık tekstil ihracat hedefi ve 60 milyar dolarlık hazır giyim ihracat 
hedefi, Türkiye'nin 500 milyar dolarlık ihracat hedefinde çok önemli yer tutuyor." 
Adana Valisi Mustafa Büyük ile Adana Büyükşehir Belediye Başkanı Hüseyin Sözlü'nün tekstil sektöründe 
Adana’nın önemini vurguladığı törende, finale kalan dokuma kumaş tasarımları, Uğurkan Erez kareografisi ile 
Tülin Şahin, Sema Şimşek, Tuğba Karaca, Ebru Güzel, Beril Kayar gibi ünlü mankenler tarafından sergilendi. 
 
Dokuma kumaş üretiminde tasarımcı kimliğinin güçlenmesine yardımcı olacak tasarımcı adayları ve 
tasarımcılara kendilerini ifade etme şansı vermek amacıyla ikincisi düzenlenen ATHİB Dokuma Kumaş Tasarım 
Yarışması’nın Profesyonel kategorisinde, Necla Çeven “Feza”, Grup Kategorisinde de Arif Mehmet Ali Kara 
“Tepki” temasıyla birinci oldu. Öğrenci kategorisinde Eylül Serfice “İz Düşümü” temasıyla birinci olurken, 
“Structure” temasıyla Senem Kula ikinciliği, “Sonsuz Geometri” temasıyla Nergiz Şerifoğlu üçüncü oldu. 
 
Profesyonel, grup ve öğrenci kategorilerinde birinciliği kazanan yarışmacılar 10’ar bin lira,  öğrenci 
kategorisinde ikinci 7 bin, üçüncüye ise 4 bin lira para ödülü, ayrıca Ekonomi Bakanlığı’nca uygun görülen 
tasarımcılar 2 yıl süreyle yurtdışı eğitim imkanına kavuştu. Tüm finalistler ise Uluslararası Paris Premiere Vision 
Tekstil Fuarı’na katılmaya hak kazandı. 
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ADANA İLE MERSİN’İN ODA VE BORSALARI, BÖLGE EKONOMİSİNİN 
DAHA DA GÜÇLENDİRİLMESİ İÇİN İŞBİRLİĞİ KARARI ALDI 

 

Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği’ne (TOBB) bağlı Mersin ve Adana’daki Oda ve Borsalar Çukurova’nın bir 
bütün olarak kalkınabilmesi için işbirliği kararı alarak, “Yıllardır sorunlara Adana ya da Mersin diye bakmanın 
zararını gördük. Bundan böyle sorunlarımıza kent bazında değil; Çukurova bazında, hep birlikte çözüm 
üreteceğiz. Adana ile Mersin rakip değil, birbirlerini tamamlayan iki önemli güçtür” açıklamasını yaptı. 
  
Yılda üç ürün alınabilen bereketli topraklar, yatırım avantajları, uluslararası liman ve turizm potansiyeline 
sahip olan Adana ve Mersin, kalkınma girişimlerinde bireysel hareket etme dönemini kapatarak ortak hareket 
etme kararı aldı. Mersin Ticaret ve Sanayi Odası Başkanı Şerafettin Aşut, Mersin Ticaret Borsası Başkanı Ömer 
Abdullah Özdemir ve Mersin Deniz Ticaret Odası Başkanı M. Cihat Lokmanoğlu ilçelerde kurulu Oda 
Başkanları, Adana Ticaret Odası Yönetim Kurulu Başkanı Atila Menevşe, Adana Sanayi Odası Yönetim Kurulu 
Başkanı Zeki Kıvanç ve Adana Ticaret Borsası Yönetim Kurulu Başkanı Muammer Çalışkan’ın daveti üzerine 
Adana’da bir araya geldiler. 
 
Adana Sanayi Odası’nda gerçekleşen ve Adana Ticaret Borsası Meclis Başkanı ve TOBB Yönetim Kurulu Üyesi 
Şahin Bilgiç’in Başkanlık ettiği, “Birliktelik Toplantısı”nDa Meclis Başkanları ve Yönetim Kurulu üyeleri de hazır 
bulundular. 
  
Güç birlikteliğinin ilk gündemini ise iki kentte aynı anda düzenlenen benzer fuarlar oldu. Fuarların çakışmasının 
iki kente zarar verdiğine dikkat çekilerek, benzer fuarların düzenlenmesine ilişkin takvimin oluşturulması 
konusunda Mersin Ticaret ve Sanayi Odası (MTSO) ve Adana Ticaret Odası (ATO) yetkilendirildi. 
  
Mersin- Adana Oda ve Borsaları İşbirliği ve Güçbirliği İstişare Toplantısı’nın açılışında konuşan Adana Sanayi 
Odası (ADASO) Yönetim Kurulu Başkanı Zeki Kıvanç ile ATO Yönetim Kurulu Başkanı Atila Menevşe, Oda ve 
Borsaların ortak eylem planı oluşturması ve gerçekleşmesi için çalışma yapılmasının hedeflendiğini bildirdiler.  
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Kıvanç ve Menevşe, “Birbirine yakın ve tamamlayıcı iki kentin gelişmesinde dinamiklerin ayrı ayrı harekete 
geçirilmesi yerine ortak amaç ve çıkarlar doğrultusunda güçlerini birleştirerek aynı amaç doğrultusunda 
hareket etmeleri hem gelişimdeki ivmeyi yükseltecek, hem de zaman ve kaynak israfını önleyecektir” dediler. 
  
Mersin Ticaret ve Sanayi Odası Başkanı Şerafettin Aşut da, iki kentin asla rakip olmaması gerektiğini, birlik ve 
beraberlik içerisinde hareket edilmesi ve ortak lobi çalışmaları ile kentler yararına olumlu sonuçlar alınacağını 
bildirdi.    
 
Fuar takvimlerinin çakışmasının en önemli sorun olduğunu vurgulayan Aşut, “Fuarlarla ilgili inisiyatif 
almadığımız sürece kaybeden bizler olacağız, düzenleyici firmalar kazanacak.  Adana Ticaret Odası ile fuarların 
daha güçlü olması için çaba göstereceğiz” diye konuştu. 
 
 TOBB Yönetim Kurulu Üyesi ve Adana Ticaret Borsası Meclis Başkanı Şahin Bilgiç, Mersin ve Adana’daki Oda 
ve Borsaların kucaklaşması ve kaynaşmasının önemli bir başlangıç olduğunu belirterek, güç birlikteliğinden 
hem Mersin hem de Adana’nın kazançlı çıkacağını söyledi. 
 
  
Bilgiç, “İki şehrin ortak paydada buluştuğunu, sonuç alacak şekilde güzelliklerin ortaya çıktığını hep birlikte 
gördüğümüzde daha da mutlu ve umutlu olacağız. İki kentin kaderi gibi,  bir çok şeyimiz de ortak. Adana-
Mersin ekonomileri içiçe geçmiş, iş hayatında ilişkiler çok canlı ve diri. Önümüzdeki süreçte bu güç birlikteliği 
ile iki kent önemli kazanımlar sağlayacak, hedefe birlikte ulaşmanın çabasını gösterecek, meyvelerini birlikte 
toplayacak” dedi. 
  
Lobi çalışmalarına ağırlık verilmesi, gerektiğinde de tüm oda başkan ve yönetim kurullarının illerin 
milletvekilleri ve belediye başkanları ile birlikte Ankara’ya çıkarma yapması gerektiği görüşünün benimsendiği 
toplantıda, fuar işbirliğinin yanısıra, bölge turizm potansiyelinin değerlendirilmesine yönelik 16 bin yatak 
kapasiteli Kazanlı turizm bölgesinin bağlantı yolu ve altyapı çalışmalarının kamulaştırma sorunları nedeniyle 
yapılamadığı, Oda ve Borsa Başkanları tarafından kentlerin diğer dinamikleri ile birlikte  Bakanlar Kurulu’nca 
acele kamulaştırma kararı alınması konusunda ilgili merciler nezdinde  girişimlerde bulunulması kararlaştırıldı. 
 
Oda ve Borsa Başkanları toplantılarında hazırlanan eylem planının uygulanmasına yönelik alınan kararların 
dört ayda bir, illerin oda ve borsalar ortak toplantısının ardından gerçekleştirilmesi, toplantıların 
sekreteryasının birinci yıl Adana Sanayi Odası tarafından yürütülmesi kararı alındı. 
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ADANA EMNİYET MÜDÜRÜ CENGİZ ZEYBEK’TEN BORSAMIZA ZİYARET 
 

 
 
Adana Ticaret Borsası Başkanı Muammer Çalışkan, Adana Emniyet Müdürü Cengiz Zeybek’in iadeyi ziyaretinde 
Adana’nın gelişmesi için ne gerekiyorsa biz orada varız dedi.  
 
Adana Ticaret Borsası Yönetimine iadeyi ziyarette bulunana Adana Emniyet Müdürü Cengiz Zeybek, yatırımcı, 
işadamı ve sanayicinin güvenebileceği illere, bölgelere yatırımlarını daha rahat yapabildiğini ifade ederek 
göreve geldikleri günden beri güvenli ortamı sağlamaya çalıştıklarını, teşkilat olarak her zaman halkın yanında 
yer almayı bildiklerini söyleyerek “Sizlerde bizlere her zaman ağabeylik yaparak yanımızda yer aldınız. Bu 
anlamda hepinize ayrı ayrı teşekkür ediyorum” dedi. 
 
TOBB Yönetim Kurulu Üyesi ve ATB Meclis Başkanı Şahin Bilgiç, ATB İkinci Başkanı Osman Bağış, Yönetim 
Kurulu Üyeleri Hamit Tezcan, Sabahattin Yumuşak ve ATB Genel Sekreteri Mustafa Hızlı’nın da hazır 
bulunduğu ziyarette Adana Ticaret Borsasının işleyişi hakkında bilgi veren Adana Ticaret Borsası Başkanı 
Muammer Çalışkan, “Öncelikle ziyaretimize geldiğiniz için sizlere çok teşekkür ediyoruz. Her zaman sizlere 
desteğe hazırız. Adana’nın gelişmesi için ne gerekiyorsa biz orada varız. Adana Ticaret Borsası olarak tarım ve 
tarım ürünlerinin değerlendirilmesinde Adananın en önemli sivil kuruluşlarından biriyiz. Bunun dışında da 
Adana’yı ilgilendiren tüm projelerde varız. Adana’da bulunan diğer odalarla, valilik, belediyelerle, organize 
sanayi bölgesiyle ve siyasi otorite ile işbirliği yapmaktayız” dedi 
 
Adana Ticaret Borsası projelerinden de bahseden ATB Başkanı Muammer Çalışkan, “Borsa Kampüsü” projemiz 
ve “Hassas Tarım” projemiz var. Hassas tarımda da tarımın en büyük girdisi gübrenin yüzde kırklara varan 
miktarda tasarrufunu sağlayacak bir projedir. Bu tüm batı ülkeleri ve Güney Amerika ülkeleri, batı ülkeleri 
derken hem Avrupa ülkeleri, Arjantin, Brezilya ülkelerinin hepsi artı hassas tarıma geçti bizde geçiyoruz. 
Üretmek önemli ama değerlendirmekte en az onun kadar önemli olduğundan Borsa Kampüsümüz üretilen 
ürünün tam değerinde satılmasını sağlayacağından bizim proje birimimiz gerçekten çok güçlüdür” diye 
konuştu. 

 71 



Konuşmaların ardından ATB Başkanı Muammer Çalışkan ziyaret anısına Adana Emniyet Müdürü Cengiz 
Zeybek’e el yapımı çini işlemeli vazo hediye etti. 
 
SANAYİ SİTELERİ SORUNLARININ ÇÖZÜMÜ İÇİN BÜYÜK BULUŞMA GERÇEKLEŞTİ 
 

 
 
Adana’da sanayi sitelerinin yıllardır kanayan yara haline dönüşen sorunların çözümü için ilk adım atıldı. Adana 
Sanayi Odası’nın çağrısıyla gerçekleştirilen ve kamu, yerel yönetimler, TOBB’a bağlı odalar, OSB ile sanayi 
sitelerinin birliktelik tablosunun sergilendiği toplantıda, ulaşım, su, kanalizasyon, kent estetiği ve drenaj kanalı 
sorunları ve çözüm önerileri masaya yatırıldı. 
Yeşiloba Sanayi Bölgesi’nde faaliyet gösteren Metal, Orta Ölçekli, Modern ve Kaportacılar Sanayi, ATİKOP 
Toptancılar Siteleri ile Seyhan Ticaret, Arslandamı ve Adana İş merkezleri sorunlarının görüşüldüğü Metal İşleri 
Sanayi Sitesi Salonu’ndaki toplantıya, Adana Büyükşehir Belediye Başkanı Hüseyin Sözlü, Seyhan Belediye 
Başkanı Zeydan Karalar, Adalet ve Kalkınma Partisi İl Başkanı Fikret Yeni, Devlet Su İşleri 6.Bölge Müdür 
Yardımcısı Celal Baş, Adana Sanayi Odası Meclis Başkanı Hüseyin Nuri Çomu, Adana Sanayi Odası Yönetim 
Kurulu Başkanı Başkanı Zeki Kıvanç, Adana Ticaret Odası Yönetim Kurulu Başkanı Atila Menevşe, Adana Ticaret 
Borsası Yönetim Kurulu Başkanı Muammer Çalışkan, Adana Organize Sanayi Bölgesi Başkanı Bekir Sütcü, 
Büyükşehir Belediyesi ve ASKİ yetkilileri ile sanayi sitelerinin yöneticileri ve sanayiciler katıldı.   
 
Adana Sanayi Odası Yönetim Kurulu Başkanı Zeki Kıvanç, kentlerin sanayi, ticaret ve turizmde kalkınması ve 
marka kent haline gelmesi için, kent dinamiklerinin birlikte hareket etmesi gerektiğini belirterek, TOBB’a bağlı 
odalar olarak, kamu, yerel yönetimler, sivil toplum örgütleri ve diğer dinamiklerle aynı amaç etrafında birlikte 
hareket etme gerekliliğinin bilincinde olduklarını söyledi.  Kıvanç, “Kamu ve yerel yönetimleri, farklı siyasi 
partiler ve düşünceler, oda, borsa, organize sanayi bölgesi ve sitelerin temsilcileriyle birliktelik adına güzel 
tablonun oluşmasından ve önemli bir sorunun çözüme kavuşması için ilk adımı atmaktan kentimiz adına 
mutluluk duyuyoruz” dedi. 
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Adalet ve Kalkınma Partisi Adana İl Başkanı Fikret Yeni, Adana’nın yaşanabilir bir kent olması ve sorunların 
çözümüne yönelik çalışmalara ve yatırımlara, siyasi beklenti içine girmeden her türlü katkıyı sağlamaya hazır 
olduklarını söyledi. Sanayi bölgesindeki derenin ıslah edilmesi için DSİ tarafından yapılacak yatırımların 
takipçisi olacağını bildiren Yeni, “Ak Parti iktidarı olarak, kentin herhangi bir sorunun giderilmesiyle ilgili gerekli 
tüm imkanları seferber edilmesi gerektiğinin bilincindeyiz. Tüm sivil toplum örgütleri ve seçilmişlerin 
taleplerinin karşılanması için her türlü gayreti göstereceğimiz sözünü veriyorum” diye konuştu. 
Seyhan Belediye Başkanı Zeydan Karalar da, sanayi siteleri sorunlarının çözümüne yönelik gerçekleştirilen 
toplantının heyecan ve ümit verici olduğunu belirterek, “Kamu, yerel yönetimler ve Odalar Borsalar olarak 
sergilenen bu tablo,  istihdamı artıracak, eski sanayi şehri günlerini getirecek, Adana’yı çok ileriye taşıyacaktır” 
dedi. 
Sanayici ve bölgede işyeri olan birisi olarak, üretim ve istihdama önemli katkı yapacak yatırım ve düzenlemeler 
için elinden tüm çabayı göstermeye hazır olduğunu ifade eden Karalar, Büyükşehir Belediyesi ile birlikte 
hareket ettiklerini, sivil toplum örgütleri ve iş dünyası ile kurulan işbirliğinin şehrin gelişmesini hızlandıracağını 
kaydetti. 
Başkan Karalar, sinek üretmesi yanında 15 bini aşkın insanın çalıştığı sitelerde biraz daha geliştirme ve 
güzelleştirme yapıldığı takdirde sayının ikiye katlanacağını, herşeyin yerel yönetimlerden beklenmemesi 
gerektiğini belirtti. Sitelerdeki işgal edilen alanların terkedilmesini isteyen Karalar,  “Siz sokaklarınızı işgalden 
kurtarın, temizleyin biz de Büyükşehir Belediye Başkanımızla yollarınızı yapalım” çağrısında bulundu. 
Adana Büyükşehir Belediye Başkanı Hüseyin Sözlü, hizmet sürecinde tüm Adanalıların desteğine ihtiyaç 
duyduklarını ve Adana’nın kaybettiği zamanı telafi etmeyi amaçladıklarını belirterek, birliktelik adına yaşanan 
tablonun güzel günlerin ve hizmetlerin habercisi olduğunu vurguladı. 
Sanayi sitelerini organize sanayi bölgesi standartlarına taşımak istediklerini, bu hedefe ulaşmak için Büyükşehir 
Belediyesi olarak tüm yatırımların yapılacağını açıklayan Başkan Sözlü,  sağlıklı altyapıya kavuştuğunda 
sitelerin üretim kapasitesinin artacağını ve bölgenin cazibe merkezi haline geleceğini, yerli ve yabancı 
firmaların bölgeden mal alımlarının artacağını ifade etti.  
Büyükşehir Belediye Başkanı Hüzeyin Sözlü, çağdaş belediyeciliğin şehrin gelişmesine, üretim merkezine 
dönüşmesine ve halkın refah toplumunun bir parçası haline gelmesi için çalışmalar yapmak olduğunu belirtti. 
Sanayicinin, işadamının, üreticinin, Adana ekonomisinin önünü açmak için mücadele edeceklerini bildiren 
Sözlü, şöyle konuştu: 
“Önümüzdeki süreç, siyasi çekişmelerin olmadığı, hizmetin ve birlikteliğin olduğu, dayanışmanın hayata geçtiği 
bir dönem olacak. Bu dönemde elbirliğiyle Adana’ya hizmet etmenin çabası içerisinde olacağız. Adana’nın 
önünü açmak, hak ettiği yere taşımak, Adanalılara layık olmak zorundayız. Bu çerçevede hep birlikte hep 
beraber örnek çalışmalar yapacağız.”  
Toplantıda, DSİ 6.Bölge Müdür Yardımcısı Celal Baş, drenaj kanalının ıslah edilerek çevre kirliğinin önlenmesi 
ve su tahliyesinin sağlıklı biçimde yapılması, ASKİ Genel Müdür Yardımcısı Şuayip Sarıkaya, su, kanalizasyon, 
Büyükşehir Belediyesi İmar, Kent Estetiği ve Kentsel Dönüşüm Daire Başkanı Birgül Ağdemir de yol, altyapı ve 
estetik çalışmalarını içeren projelerin sunumunu gerçekleştirdi. 
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VALİ BÜYÜK ATB’YE İADE-İ ZİYARETTE BULUNDU 
 

 
 
Adana Valisi Mustafa Büyük Adana’ya atanmasının ardından kendisini ziyaret ederek tanışan, Adana’nın 
kalkınması için fikir üreten, işbirliği içerisinde olmayı hedefleyen kurum ve kuruluşlara iade-i ziyaretleri 
kapsamında Adana Ticaret Borsası yönetimini de ziyaret ederek borsa’nın işleyişi hakkında bilgi aldı. 
 
Adana Ticaret Borsası yönetimine iade-i ziyarette bulunan Adana Valisi Mustafa Büyük, yaptığı açıklamada 
“Borsamız Adananın en önemli kurumlarından birisidir. Bizleri ziyaret eden meslek kuruluşlarını ziyaret 
etmeye çalışıyorum. Adana’yı ve yaşayanlarını tanımaya devam ediyorum. Adananın meselelerini belirleyip, 
kurumlarla birlikte hep beraber ortak çalışarak huzurlu ve uyumlu bir şekilde çözmeye çalışacağız, çalışıyoruz” 
diye konuştu. 
 
Başkan Yardımcısı Osman Bağış, Sayman Üye Ahmet Rende Şendağ, Yönetim Kurulu Üyesi Hamit Tezcan ve 
Genel Sekreteri Mustafa Hızlı hazır bulunduğu ziyarette konuşan Adana Ticaret Borsası Başkanı Muammer 
Çalışkan, “Bizleri, kurumumuzu ziyaret ettiğiniz için çok teşekkür ediyoruz, onur duyduk. Yeni Valimizle birlikte 
Adana’mıza yeni hareket ve bereket geleceğine inanıyoruz. Şehrimizin kalkınmasında etkili olacağını 
düşünüyoruz. Oda ve Borsalar olarak her zaman sizlerin arzularını, isteklerini yerine getirmek üzere hep 
birlikte hazırız” şeklinde konuşan Çalışkan, Vali Büyük’ü Adana Ticaret Borsası binasını gezdirerek yapılan 
çalışmalar hakkında bilgi verdi. 
 
Adana Ticaret Borsasının resmen 100. yılını kutladığını ama fiilen en az 500 yıllık bir borsa olduklarını da ifade 
eden ATB Başkanı Çalışkan, “Ramazanoğullarının 1516 yılında Memlüklerin himayesinden ayrılıp, gönüllü 
olarak Osmanlılara bağlandığı dönemde pamuk alışverişinin aleni yapılıp; fiyat, miktar ve vergi yönünden 
düzenli bir kaydın tutulduğu, bugünküne benzer bir borsanın, en az 500 yıldır işlevini sürdürdüğü 
anlaşılmaktadır. Bugün borsamızda, diğer pek çok borsada olduğu gibi, bir kısım ürünlerin; Pamukta New York, 
hububatta Chicago borsaları gibi, dünyada referans alınan borsalardaki fiyatları, anlık olarak bu ekrandan 
üyelerimize duyurulmaktadır” dedi. 
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ATO, ADASO, ATB VE AOSB’DEN ORTAK BAYRAMLAŞMA TÖRENİ 
 

 
 

Adana Ticaret Odası (ATO), Adana Sanayi Odası (ADASO) , Adana Ticaret Borsası (ATB)  ve Adana Organize 
Sanayi Bölgesi (AOSB) yöneticileri,  ilk kez düzenlenen bayramlaşma töreninde biraraya geldi. 
 
Adana Ticaret Borsası Meclis Başkanı ve TOBB Yönetim Kurulu Üyesi Şahin Bilgiç, odalar, borsa ve OSB olarak 
ilk kez bayramlaşma töreni düzenlendiğini, bu mutlu tabloya evsahipliği yapmaktan büyük mutluluk 
duyduklarını belirterek, bayramlaşmanın geleneksel hale getirilmesinin amaçlandığını söyledi. 
 
Bilgiç, “Birlik ve beraberliğimiz gerçekten Adana’da büyük sinerji yarattı ve olumlu sonuçlarını önümüzdeki 
süreçte hep birlikte göreceğiz. Yıllardır arzu ettiğimiz, özlemini duyduğumuz bu güzel tablonun oluşmasına 
katkıda bulunan tüm yöneticilerimizi kutluyor, teşekkür ediyorum” dedi. 
 
ADASO Meclis Başkanı Hüseyin Nuri Çomu ve Yönetim Kurulu Başkanı Zeki Kıvanç, ATO Yönetim Kurulu 
Başkanı Atila Menevşe, ATB yönetim Kurulu Başkanı Muammer Çalışkan ve AOSB Yönetim Kurulu Başkanı 
Bekir Sütcü yaptıkları konuşmalarda, birlik ve beraberlik içerisinde nice bayramlara ulaşılması, dünyanın çeşitli 
bölgelerinde dökülen kan, gözyaşı ve acıların son bulması dileğinde bulundular. 
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HASSAS TARIM UYGULAMALARI’NDA TARLA GÜNÜ 
 

 
 

Çukurova Kalkınma Ajansının 2012 Yılı İş Koşulları Ve Yaşam Kalitesini İyileştirmesi Küçük Ölçekli Altyapı 
Destek Kapsamında Yürütülen Tarımda İleri Teknolojileri Kullanımıyla İlgili “Hassas Tarım Uygulama Altyapı 
Geliştirme Ve Sistemleştirme Projesi Tarla Günü Töreni Çiftçi Rifat Kodal’ın Yüreğir İlçesi Camili Köyünde 
bulunan arazisinde yapıldı. 
 
TOBB Yönetim Kurulu Üyesi ATB Meclis Başkanı Şahin Bilgiç, Çukurova Kalkınma Ajansı Genel Sekreter V. 
Konuralp Sezgili, Tahıl Üreticileri Birliği Başkanı Nur Özkan, ATB Yönetim Kurulu Üyeleri Sabahattin Yumuşak, 
Hamit Tezcan, Genel Sekreter Mustafa Hızlı ile ATB Ar-Ge sorumlusu Dr. Kenan Boyacı ve çiftçilerin katıldığı 
“Hassas Tarım Uygulamaları” Tarla Gününün açılış konuşmasını yapan Adana Ticaret Borsası Başkanı 
Muammer Çalışkan, “Adana Ticaret Borsası ve Kalkınma Ajansının birlikte yürüttüğü “Hassas Tarım 
Uygulamaları” projesi yalnız bölgemiz için değil ülkemizin tamamı için önemli bir projedir. Çünkü dünya’da 
sadece teknolojide gelişmiş ülkeler değil, tarımda gelişmiş ülkeler yani Batı, Avrupa Birliği, Amerika, Brezilya, 
Arjantin hepsi dahil hepsi artık tarımlarında hassas tarıma geçiyorlar. Türkiye’de bu biraz yavaş götürülüyor 
gibi. Adana’da uyguladığımız bu projeyle inşallah bunu hızlandıracağız. Bildiğiniz gibi bu proje tarımda ileri 
teknolojinin kullanıldığı bir proje’dir. Çukurova’da çiftçilerimiz ileri teknolojiyi kullanıyor ama bu daha ileri bir 
teknoloji. Hem daha ekolojik bir tarım. Hem %40 gübreden tasarrufu amaçlayan ve verimi arttırmayı 
amaçlayan bir projedir. Bu proje beklenildiği gibi başarılı olursa 1-2 yıl sonra tüm çiftçiye yayılacağını 
düşünüyorum. Bu uygulamaya katkıda bulunan Kalkınma Ajansına, danışman hocalarımıza, çiftçilerimize, tarla 
sahibi Rifat Kodal Beye, Cansa ve Keskinlere de makine vererek katkıda bulunduklarından dolayı çok teşekkür 
ediyoruz. Birazdan biçime geçeceğiz inşallah hayırlı olur” dedi. 
 
Projenin yürümesinde, ilerlemesinde yönlendirici rol oynadıklarını belirterek Makineler üzerindeki adaptasyon 
sensörleri – Biçerdöverleri verim ortalama sisteminin adaptasyonu ve işletilmesi ve uygulamaları hakkında 
katılımcıları teknik yönden bilgilendiren Ankara Üniversitesi Ziraat Fakültesi Tarım Makineleri Bölümünden 
Doç. Dr. Ufuk Türker ile Tarım Bakanlığı Tarımsal Araştırmalar Genel Müdürlüğünden (TAGEM) Bitki Besleme 
ve Gübreleme Uzmanı Ziraat Mühendisi İbrahim Güçdemir,  uygulanan bu sistem ile Türkiye yeni bir makineye 
sahip olacağını, yurtdışında uygulanan bu sistemin ilk defa yerli yazılımlarla işlerin yürütülerek Türk çiftçisine 
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tanıtma ve kullanıldığı belirterek şuan ki uygulamada en az %35 %40 tasarrufun sağlandığını belirterek, 
hedeflerinin kalitede düşüş meydana getirmeden gübrelemede doğru ve gerçek gübreleme yapabilmek 
olduğunu, tarlanın her tarafına aynı düzeyde gübreleme değil’de her metrekareye farklı bir gübre dozu 
uygulamaya doğru gittiklerini, gübreden tasarruf edilerek kaliteli ürün artışı ve çevreye daha az zarar vermek 
amacını taşıdıklarını, verimlere bakıldığında aynı tasarrufun sağlandığı görülür ise Türk çiftçisinin bu işi 
yapabileceklerini, dolayısıyla gelirlerinin, karlılıklarının daha da arttığını göreceksiniz dediler. 
Konuşmaların ardından mısır tarlasına giren biçerdöver mısır hasadına başladı. 
 

MAKEDONYA DEVLET BAKANI FURKAN ÇAKO ADANA İŞ DÜNYASI TEMSİLCİLERİ İLE 
BİRARAYA GELDİ 

 

 
 
Makedonya Devlet Bakanı Furkan Çako, Başbakan Nikola Gruevski’nin 15-19 Eylül arasında Türkiye’ye 
yapacağı ziyaretlerle ilgili hazırlıklar kapsamında Adana Sanayi Odası’nı ziyaret ederek, iş dünyası temsilcileri 
ile biraraya geldi. Bakan Çako, iki ülke arasındaki ticari ilişkileri ve işbirliğinin artmasını önemsediklerini 
belirterek, iş adamlarını Makedonya’da yatırım yapmaya çağırdı. 
Adana Sanayi Odası (ADASO) Başkanı Zeki Kıvanç, Adana Ticaret Odası (ATO)  Başkanı Atila Menevşe ve Adana 
Ticaret Borsası (ATB) Başkanı Muammer Çalışkan ile biraraya gelen Devlet Bakanı Furkan Çako, Başbakan 
Nikola Gruevski’nin 15-19 Eylül tarihleri arasında düzenlenecek iş forumları için Türkiye’de olacağını, bu 
kapsamda Adana’daki hazırlık çalışmaları için ziyaretler yaptığını bildirdi.  
Türkiye ile ticari ilişkilere özel önem verdiklerini, bu amaçla iş forumları düzenlediklerini vurgulayan Bakan 
Çako, Adana’daki foruma iş dünyasından yoğun katılım olmasını beklediklerini ifade etti.  Çako, “Türkiye’nin 
büyüyen ekonomisi ve ticaretini, iş dünyasına kazandırdığı tecrübeleri yakından takip ediyor, bu tecrübeleri ve 
kazanımları Makedonya’ya taşımak istiyoruz. Türk iş adamlarının yatırım yapmasını cazip hale getirmek için 
destekler sağlıyor, elimizden gelen tüm gayreti gösteriyoruz” dedi. 
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ADASO Başkanı Zeki Kıvanç, ATO Başkanı Atila Menevşe ve ATB Başkanı Muammer Çalışkan’da, Başbakan 
Nikola Gruevski başkanlığındaki Makedonya Heyeti’ni Adana’da ağırlamaktan büyük mutluluk duyacaklarını 
ifade etti.  
Adana’nın önemli tarım, sanayi ve ticaret kenti olduğunu belirten iş dünyası temsilcileri, Adana’daki iş 
forumunun verimli olacağına, Adana ile Makedonya arasındaki ticari ilşkilerin ve işbirliğinin gelişmesine 
olumlu katklı sağlayacağına inandıklarını kaydetti. 
Ankara Büyükelçisi Goran Taskovski, Büyükelçilik 2. Katibi Habil Mustafai, TOBB Dış İlişkiler Uzmanı Damla 
Çağlar’ın eşlik ettiği Makedonya Devlet Bakanı Furkan Çako’nun Adana Sanayi Odası’ndaki ziyaretinde, ADASO 
Yönetim Kurulu Üyeleri Ahmet Özkök, İsa Tuzcu, Salih Sütcü ve Süleyman Baş hazır bulundu. 
 

HASSAS TARIM BİLGİLENDİRME TOPLANTILARI İLÇELERDE DEVAM ETTİ 
 

 
 

Çukurova Kalkınma Ajansı’nın desteklediği Adana Ticaret Borsası ile Ankara Üniversitesi Gıda Tarım ve 
Hayvancılık Bakanlığı (TAGEM) işbirliği ile düzenlenen Hassas Tarım Uygulamaları Adana İlçe çiftçilerine 
tanıtıldı. 
 
Ankara Üniversitesi Ziraat Fakültesi Tarım Makinaları Bölümünden Öğretim Üyesi. Doç. Dr. Ufuk Türker ve 
Gıda Tarım ve Hayvancılık Bakanlığı Tarımsal Araştırmalar ve Politikalar Genel Müdürlüğünden Dr. İbrahim H. 
Güçdemir; Adana Ticaret Borsası, Adana Çiftçiler Birliği, Seyhan, Karataş, Ceyhan, İmamoğlu ve Karaisalı Ziraat 
Odaların da bölge çiftçilerine ‘Hassas Tarım’ uygulamaları konusunda bilgi verdi. 
 
Hassas Tarım bilgilendirme toplantılarının tarımsal üretimde daha bilinçli girdi kullanılabileceğini ifade eden 
Adana Ticaret Borsası(ATB) Başkanı Muammer Çalışkan, “Çukurova Kalkınma Ajansı’nın “İş Koşulları ve Yaşam 
Kalitesinin İyileştirilmesi Küçük Ölçekli Altyapı Mali Destek Programı” kapsamında Borsamız, Ankara 
Üniversitesi Ziraat Fakültesi, Gıda Tarım ve Hayvancılık Bakanlığı Tarımsal Araştırmalar ve Politikalar Genel 
Müdürlüğü işbirliğinde,  Ceyhan Ziraat Odası, İmamoğlu Ziraat Odası, Karaisalı Ziraat Odası, Karataş Ziraat 
Odası, Seyhan Ziraat Odası, Adana Çiftçiler Birliği iştirakçiliğinde yürüttüğümüz “Tarımda İleri Teknolojilerin 
Kullanımına Yönelik Olarak Hassas Tarım Uygulama Altyapı Geliştirme ve Sistem Oluşturma”  projesi 
kapsamında üreticilerimizi bilgilendiriyoruz. Bu proje ülkemizin tamamı için çok önemli bir projedir. Hem daha 
ekolojik bir tarım hem de gübreden %40’a kadar tasarruf sağlayan ve üründe verimi arttırmayı amaçlayan bir 
projedir. Yaptığımız bu bilgilendirme ile üreticilerimizde Hassas Tarımda ileri teknolojiyi kullanmada farkındalık 
yaratılmaktadır. Üretimin gerçekleştiği alanlardaki değişikliğin tespit edilebileceği ve bu değişkenliğe bağlı 
olarak özellikle gübre kullanımında da tasarruf sağlayabileceklerini yaşayarak görmektedirler. İleri Teknoloji 
konusunda bilgilenen üreticiler memnuniyetlerini dile getirirken her türlü desteği de bizden esirgemediler.” 
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Hassas Tarım,  makineler üzerindeki teknolojik cihazların adaptasyonu– Adana Bölgesindeki biçerdöverlere 
takılan verim izleme ve haritalama sisteminin işletilmesi ve uygulamalar hakkında da bilgi verildiğini sözlerine 
ekleyen ATB Başkanı Çalışkan, “Uygulanan bu sistemde taban gübrelemesi yapabilen akıllı makineler ile doğru 
ve değişken oranlı gübreleme yapılabilmektedir. Dolayısıyla tarlanın her tarafına aynı düzeyde gübreleme değil 
de her metrekareye bitkinin ihtiyacına göre farklı bir gübre dozu uygulanmaktadır. Böylece kullanılan yeni 
teknoloji ile gübre kullanımında hem çevre dostu hem de girdi tasarrufu sağlandığından bu uygulamaya çiftçi 
dostu uygulama da diyebiliriz ” diye konuştu. 
 
 

TÜRKİYE’NİN İLK BETTER COTTON SATIŞI ADANA’DA GERÇEKLEŞTİ 
 

 
 

‘Better Cotton’ pamuğun daha çevreci, daha ekonomik, daha sosyal konular ile iş sağlığı-güvenliği ve çocuk 
işçiliği konularında önemli katkı sağladığını belirten Adana Ticaret Borsası Başkanı Muammer Çalışkan üretici 
sayısının artmasının da memnunluk verici olduğunu söyledi. 
 
Üretimine geçen yıl Adana’da başlanan Better Cotton’un (daha iyi pamuk) çevreye-insana ve ekonomiye olan 
olumlu etkisinden dolayı talep gördüğünü ifade eden Adana Ticaret Borsası Başkanı Muammer Çalışkan, “Bu 
yıl Adana’da Borsamız koordinatörlüğünde yürütülen Better Cotton (Daha İyi Pamuk) üretici sayısı geçen yıla 
göre 6 kat artarak 17 üreticiye, üretim alanı ise 7 kat artarak 13.850 dekara ulaşmıştır. Bu durum bizleri 
sevindirmiştir. Sürdürülebilir pamuk üretimi konusunda dünyada önemi gittikçe artan Better Cotton lisanslı 
pamuğunu Türkiye'de üreterek, ülkemiz sanayicisinin Better Cotton pamuğunda dışa bağımlılığını azaltmak; 
pamuk üretimini çevresel, ekonomik ve sosyal anlamda sürdürülebilir kılmak; iş sağlığı-iş güvenliği ile çocuk 
işçiliği konularında olumlu katkı sağlamak için üreticilerimiz, üyelerimiz ve ilgili kurumlarla birlikte 
çalışmalarımızı arttırarak sürdüreceğiz. İyi Pamuk Uygulamaları Derneği (IPUD) ile birlikte Better Cotton olarak 
pamuk üreten çiftçilerimizin, yetiştirildiği çevrenin ve sektörün geleceğini "daha iyi" hale getirmek 
amacındayız. Türkiye'de üretilecek olan pamuğun Better Cotton standardına sahip olabilmesi için sisteme 
dahil olan üreticilerimiz ile bilgi paylaşımı, üreticilerimizin Better Cotton Standarlarına uygun üretim 
gerçekleştirmeleri için desteklenmesi ve kontrol edilmesi konusunda yoğun çalışma sarf etmekteyiz” 
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Bu yıl Better Cotton olarak pamuk üretimi gerçekleştiren bazı üreticilerin pamuğu Tuf Tarım Çırçır Fabrikasında 
Şemun Şendağ ve Ahmet Şendağ tarafından işlenip, balya pamuk haline getirilmesi sonucu ilk Better Cotton lif 
pamuğun satışı Orta Anadolu firmasına gerçekleştirilmiştir. Ben buradan Better Cotton pamuk üreten ve 
işleyerek lif pamuk haline getiren üreticilerimize, üyelerimize ve katkı sağlayan kurum ve kuruluşlara sonsuz 
teşekkür ediyorum. Umarım önümüzdeki yıl daha iyi bir pamuk sezonu geçiririz.” diye konuştu.  

 
BİLGİÇ , “TORBA YASADAN YARARLANILMALI” 

 

 
 

TOBB Yönetim Kurulu Üyesi ve Adana Ticaret Borsası Meclis Başkanı Şahin Bilgiç, tüm üyelere aidat ve diğer 
borçların yeniden yapılandırılarak ödeme kolaylığı sağlayan Torba Yasa’dan yararlanmaları için çağrıda 
bulunarak bu yasadan yararlanılmalı dedi. 
 
ATB Yönetim Kurulu ve Meclis Üyelerinin bir arada olduğu olağan Meclis Toplasının açılış konuşmasında üye 
aidat ve diğer borçların yeniden yapılandırılması hakkında bilgi veren TOBB Yönetim Kurulu Üyesi ve Adana 
Ticaret Borsası Meclis Başkanı Şahin Bilgiç,  tüm oda ve borsa üyelerinin bu yasadan yararlanmasını istedi. 
 
10/09/2014 tarih ve 6552 sayılı “İş Kanunu ile Bazı Kanun ve Kanun Hükmünde Kararnamelerde Değişiklik 
Yapılması ile Bazı Alacakların Yapılandırılması Hakkında Kanun”un resmi gazetede yayımlanarak yürürlüğe 
girdiğini hatırlatan TOBB Yönetim Kurulu Üyesi ve Adana Ticaret Borsası Meclis Başkanı Şahin Bilgiç, “Anılan 
Kanunun 77 maddesi ile 5174 sayılı Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği ile Odalar ve Borsalar Kanununa Geçici 
18’inci madde eklenmiştir. Geçici 18’inci maddenin kapsamında; oda ve borsa üyelerinin yıllık ve munzam 
aidatları, navlun hasılatından alınacak oda payları, borsa tescil ücretleri ile oda ve borsaların Türkiye Odalar ve 
Borsalar Birliğine olan aidat borçları yer almaktadır. Üyelerimizin Geçici 18’inci maddede düzenlenen 
taksitlendirme ve indirim imkanlarından yararlanması için 01 Aralık 2014 tarihine kadar oda ve borsaya bir 
dilekçe ile başvurmaları gerekmektedir” 
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Üyelerinin Torba Yasanın getirdiği bu imkandan yararlanmaları için her türlü duyurunun yapılarak üyelerin bu 
yasadan haberdar olmalarını sağlamaya çalışacaklarını da ifade eden Bilgiç, Oda ve borsa internet sitelerinde 
de yer alması talimatı vererek üyelerin haberdar olması için gerekli çalışmaları başlattı. 
 

BORSAMIZ EĞİTİM YARDIMLARINI SAHİPLERİNE ULAŞTIRDI 
 

 
 
Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği (TOBB) 2014 yılı “Eğitim Yardımı” deklarasyonu çerçevesinde Adana Ticaret 
Borsamız ihtiyaç sahibi öğrencileri tespit edip, “Eğitim Yardımı” çeklerini sahiplerine ulaştırdı. 
 
Adana Ticaret Borsamızın Adana’ya kazandırdığı “Adana Ticaret Borsası İlkokulu”, “Adana-Yüreğir Ticaret 
Borsası Ortaokulu”, “Borsa Lisesi”, “Adana Ticaret Borsası Anadolu Lisesi” ve ayrıca Adana –Yüreğir Koza 
İlkokulu öğrencilerine Giyim ve Kırtasiye yardım çekleri öğrencilere verilmek üzere Yönetim Kurulu Üyemiz 
Ahmet Rende Şendağ ve Genel Sekreterimiz Mustafa Hızlı tarafından okul yönetimine bizzat teslim etmiştir. 
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İSTİHDAM ve MESLEKİ EĞİTİM KURULU ÇUKUROVA ÜNİVERSİTESİ’NDE TOPLANDI 
 

 
Adana İl istihdam ve Mesleki Eğitim Kurulu’nun 2014 yılı 4. olağan toplantısı Vali Mustafa Büyük Başkanlığında 
toplandı. Çukurova Üniversitesi’nde düzenlenen toplantıda, Adana’daki istihdam çalışmalarının doğru 
işletilmesi, yönlendirilmesi ve karşılaşılan sorunlara çözüm bulunması amacıyla kurul üyeleri fikir alışverişinde 
bulundu. 
 
Çukurova Üniversitesi Senato Toplantı Salonu’nda gerçekleştirilen toplantıya Vali Büyük’ün yanı sıra,  
Çukurova Üniversitesi Rektörü Prof. Dr. Mustafa Kibar, Rektör Yardımcısı Prof. Dr. Azmi Yalçın, Çalışma ve İş 
Kurumu İl Müdürü Haşim Meydan, İl Milli Eğitim Müdürü Turan Akpınar, sivil toplum kuruluşları temsilcileri, 
oda başkanları, daire müdürleri ve diğer kurulu üyeleri katıldı.  
 
Toplantının açılışında yürütme kurulu, denetim kurulu ile çalışma ve İş Kurumu İl Müdürlüğü’nün 
faaliyetlerinin yanı sıra,kurulun görüşüne sunulması istenilen engelli proje özetleri Komisyon Başkanı Rektör 
Yardımcısı Prof. Dr. Azmi Yalçın tarafından kurula sunuldu. 
Prof. Dr. Yalçın yaptığı sunumda,İş-Kur Adana İl Müdürlüğü verilerine göre 2014 yılı ocak- eylül dönemlerinde 
(yaş gruplarına göre) işe yerleşen kişi sayısının 18 Bin 693, kayıtlı işsiz sayısının ise 80 bin 603 olduğunu 
bildirdi. 
 
Toplumsal cinsiyet eşitliği ile genç istihdamı ve çocuk işçiliği konularında çözüm ve önerilerin görüşüldüğü 4. İl 
istihdam Kurulu toplantısında ayrıca Tarım İl Müdürlüğü yetkilisi tarafından‘tarım istihdamı ile ilgili kısa bir 
sunum yapıldı. Görüş ve önerilerin karara bağlandığı toplantı, dilek ve temennilerin iletilmesiyle sona erdi. 
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BİRLİK VAKFI’NDAN ATB’YE ZİYARET 
 

 
 

Birlik Vakfı Adana Şube Başkanı Ecz. Mustafa Çalışkan ve yönetim kurulu üyeleri Murtaza Kılçık, Yasin Işık ile 
Naci Aslan istişarede bulunmak ve üretilecek projelerde birlikte çalışmak için Adana Ticaret Borsası Başkanı 
Muammer Çalışkan’ı ziyaret etti. 
 
ATB Genel Sekreteri Mustafa Hızlı’nın da hazır bulunduğu ziyarette Vakfın çalışmaları hakkında bilgi veren 
Adana Şube Başkanı Ecz. Mustafa Çalışkan, 1985 yılında İstanbul’da kurulan vakfın 18. şubesini Adana’da 
açtıklarını belirtti. Şube Başkanı Ecz. Çalışkan, “Bakanlar Kurulu kararıyla kamu yararına çalışan sosyal ağırlığı 
olan bir vakıfız. Adanamızla ilgili hem eğitim, hem kültür alanlarında projeler üreterek katkı sağlayacağız. Bu 
arada ülkemizin, şehrimizin üstün nitelikli, ekonominin içerisinde olup, ekonomiye yön vermiş şahsiyetlerinin, 
tanınmış isimlerinin, bilgisinden ve görgüsünden yararlanmak üzere Adanamızın dinamiklerinden olan Adana 
Ticaret Borsamızı ziyaret ederek kent yararına üreteceğimiz projeleri birlikte yürütme anlamında birlikte 
çalışmak istiyoruz. Vakfımızın bir amacı da ülkede birlik ve düzen içerisinde, ülkenin gelişmesi için gayret 
göstermektir” dedi. 
 
Adana’ya yararı olacak her türlü kültür hizmetlerine destek olacaklarını belirten Adana Ticaret Borsası Başkanı 
Muammer Çalışkan, “Adana’yı ilgilendiren ayağı yere sağlam basan tüm projelerde varız. Adana’da bulunan 
diğer odalarla, valilik, belediyelerle, organize sanayi bölgesiyle ve siyasi otorite ile işbirliği yapmaktayız. Sizler 
yakından tanıdığımız işine sahip çıkan başarılı işletme sahipleri, işadamlarısınız. Sizlerle birlikte şehrimiz, 
ülkemiz yararına insanlarımızın eğitimini, kültürünü geliştirme adına yapılacak çalışmaların, üretilecek 
projelerin içerisinde seve seve yer alırız. Şahsınızda tüm üyelerinizi içtenlikle kutluyor, başarılar diliyorum” 
diye konuştu. 
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“ADANA GELECEĞİNİ KONUŞUYOR” PANELİ 
 

 
 
İş Kadınları Derneği (İŞKAD), İş ve Meslek Sahibi Kadınlar Federasyonu (BPW), Kadın Girişimciler 
Derneği(KAGİD), Adana Soroptimistler Kulübü ve Seyhan Soroptimistler Kulübünden oluşan Adana Meslek ve 
İş Sahibi Kadınlar Güçbirliği Platformu, düzenlediği Arzum Markası sahibi Murat Kolbaşı konuşmacı olarak 
katıldığı aile şirketlerinin kurumsallaşmasına yönelik "Adana Geleceğini Konuşuyor" paneline TOBB Yönetim 
Kurulu Üyesi ve Meclis Başkanımız Şahin Bilgiç ve Başkanımız Muammer Çalışkan iştirak etmiştir. 
 
Platform adına konuşma yapan dönem sözcüsü Av. Elif Doğan Türkmen, Devlette, özel sektörde ve 
kamuoyunda toplumsal cinsiyet eşitliğinin oluşmasına katkı sağlamak için bu platformu kullandıklarını söyledi. 
Tarafsız bir şekilde kadınların güçlenmesini hedeflediklerini ifade etti. Türkmen, "Biliyoruz ki ülkemizde kadının 
istihdamda ve girişimcilikte sayısının artması ile fırsat eşitliğini yakalamak mümkün. 2023 hedeflerini 
yakalayacaksak, kadınlarla yakalayabiliriz" diye konuştu. 
 
Adana Sanayi Odası Başkanı Zeki Kıvanç ise aile şirketlerinin yoğun rekabet ortamında hayatta kalabilmeleri 
için kurumsal yapılarının güçlendirmeleri gerektiğine vurgu yaptı. Günümüz rekabet ortamında dünyada küçük 
ve orta ölçekli kurumların ortalama yaşam süresinin 18 yıldan 12 yıla düştüğünü belirten Kıvanç, sadece 
Türkiye değil, dünyada da aile şirketlerinin 3. kuşağa ulaşma oranının yüzde 10 olduğunu kaydetti. Türkiye 
Odalar ve Borsalar Birliği'ne kayıtlı 1 milyon 350 bin sermaye şirketinin yüzde 94'ünün aile şirketi olduğuna 
dikkat çeken Zeki Kıvanç, çeşitli sorunları anlattı ve kurumsallaşmanın öneminin altını çizdi. 
 
İşadamı Murat Kolbaşı ise 48 yıllık Arzum markasını dünden bugüne nasıl kurumsallaştırıp büyük bir marka 
haline getirdiklerine dair sunum yaptı. Babası ve amcalarının Adana'da ticarete başlayıp ardından İstanbul'da 
ev aletleri üretimini büyüttüklerini dile getiren Kolbaşı, şu anda 4 milyon adet satışla Türkiye'de yabancı 
markaların dahil olduğu pazarda 1. olduklarını söyledi. Ciroda ise 2-5 arasında olduklarını vurgulayan Kolbaşı, 
marka sayısını ve ürün çeşitliliğini artırdıklarını kaydetti. Aile şirketlerinin varlığını devam etmesi için mutlaka 
kurumsallaşmayı sağlamaları gerektiğine dikkat çeken Kolbaşı, dünyada kurulu olan İsviçre merkezli Family 
Business Network'u 40 kurucu üyeyle Türkiye'de de oluşturduklarını söyledi. 
 
Panele, TOBB Yönetim Kurulu Üyesi ATB Meclis Başkanı Şahin Bilgiç, Adana Ticaret Borsası Başkanı (ATB) 
Muammer Çalışkan, Genel Sekreterimiz Mustafa Hızlı’nın yanı sıra Çukurova Belediye Başkanı Soner Çetin, 
Özler Tarım Yönetim Kurulu Başkanı Nilgün Özler, Adana Ticaret Odası (ATO) Başkanı Atilla Menevşe, Adana 

 84 



Hacı Sabancı OSB Başkanı Bekir Sütçü, İş ve Meslek Sahibi Kadınlar Federasyonu (BPW) Adana Temsilcisi Ayça 
Katlav, KAGİT, Adana Soroptimist ve Seyhan Soroptimist Başkan ve üyeleri ile STK kadın temsilcileri katıldı. 

 
VALİ BÜYÜK, “TÜM GİRİŞİMCİLERİ ADANA’DA YATIRIM YAPMAYA 

ÇAĞIRIYORUZ” 
 

 
 
Adana ekonomisinin gelişip kalkınması için ellerinden gelen çabayı göstereceklerini ifade eden Vali Mustafa 
Büyük, kent ve ülke ekonomisine katkı koyan firmalara yönelik ziyaretlerini sürdürdü. 
Bu kapsamda, Ak Metal Madencilik Sanayi ve Ticaret A.Ş, Sunar Grup’a bağlı olan Elita Gıda Sanayi ve Ticaret 
A.Ş. ve Kıvanç Tekstil Sanayi ve Ticaret Anonim Şirketi’ni ziyaret ederek, fabrikalarda incelemelerde bulundu.  
İlk olarak Adana Ticaret Odası Başkanlığı’nı sürdüren Atilla Menevşe’nin Yönetim Kurulu Başkanı  olduğu Ak 
Metal Madencilik Sanayi ve Ticaret A.Ş’de incelemelerde bulunan Vali Mustafa Büyük, Menevşe’den şirketin 
yaptığı çalışmalar hakkında bilgi aldı.  
Vali Büyük incelemeleri sırasında aynı zamanda ATO Başkanı olan Atilla Menevşe’ye, kent ekonomisinin gelişip 
kalkınması yolunda üstlendiği görevinde sergilediği çalışmalardan dolayı teşekkür etti. 
Daha sonra Sunar Mısır’a bağlı olarak faaliyetini sürdüren Elita Gıda Sanayi ve Ticaret A.Ş tesislerinde 
incelemelerde bulunan Vali Büyük, firma yöneticisi Hüseyin Nuri Çomu ile birlikte tesisleri gezdi.  
Fabrika yöneticilerini geçen yıl Türkiye’nin en hızlı büyüyen ilk yüz şirketi arasında 42. Sırada yer almasından 
dolayı kutlayan ve başarılarn dileyen Vali Mustafa Büyük, son olarak Adana Sanayi Odası Başkanlığı görevini de 
yürüten Zeki Kıvanç’a ait, Kıvanç Tekstil Sanayi ve Ticaret Anonim Şirketi’ni ziyaret etti. 
Zeki Kıvanç ile birlikte tesislerde incelemelerde bulunan Vali Büyük, ziyaretlerin ardından yaptığı açıklamada, iş 
dünyası temsilcilerinin ve yatırımcıların daima yanlarında olduklarını vurgularken, tüm girişimcileri Adana’da 
yatırım yapmaya çağırdı. 
Ziyarette Adana Hacı Sabancı Organize Sanayi Bölgesi Yönetim Kurulu Başkanı Bekir Sütçü, Adana Ticaret 
Borsası Başkanı Muammer Çalışkan da hazır bulundu. 
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ATB’DE “PAZARLAMA ODAKLI STRATEJİK YÖNETİM EĞİTİMİ” VERİLDİ 

 

 
 

Adana Ticaret Borsası üyelerine yönelik düzenlediği eğitimlerinde bu kez İK Grup İnsan Kaynakları Danışmanlık 
A.Ş işbirliği ile “Pazarlama Odaklı Stratejik Yönetim” konusunda seminer verdi. 
 
Katılımın yoğun olduğu seminerin açılış konuşmasını yapan Adana Ticaret Borsası Genel Sekreteri Mustafa 
Hızlı, “Sözlerime bir Çin atasözü ile başlamak istiyorum; Öğrenmek, akıntıya karşı yüzmek gibidir. 
İlerleyemediğiniz takdirde gerilersiniz. Dünyada yeni ürün ve hizmet sunumundaki değişimin ve gelişimin hızı, 
bugün bizim gördüğümüzün ve düşündüğümüzün çok ötesinde gerçekleşmektedir. Bu gelişim ve değişim 
içerisinde siz değerli üyelerimizin ve katılımcılarımızın dağarcıklarına pazarlama konusunda katkı koyabilme 
hedefindeyiz. ATB olarak bizler, üyelerimizin eğitimi konusundaki taleplerini göz önünde bulundurularak, 
stratejik ve yıllık eğitim planlarımızı bu doğrultuda her yılın başında oluşturmaktayız. 
  
Bu kapsamda, düzenlemiş olduğumuz eğitimin sizlere ulaşmasına katkıları olan İK Grup Akademi Yön. Kur. 
Başkanı Sn. Şemsettin Gelgen Beye İK. Grup Akademi Yönetim Kur. Başkan Yard. Sn. Nursen Çelebi Hanıma ve 
İstanbul’dan gelerek bizlerle değerli bilgilerini ve tecrübelerini paylaşacak olan Sn. Ali Tolga Zaim Beyefendiye 
Borsamız ve sizler adına teşekkürlerimi sunuyorum.” Dedi. 
 
İK Grup Akademi Yön. Kur. Başkanı Şemsettin Gelgen’in de katıldığı seminerde İşletmelerin başarılı 
olabilmeleri için, en değerli varlıkları olan markalarını yönetirken izlemeleri gereken politika ve stratejileri 
anlatan İK Grup İnsan Kaynakları Danışmanlık A.Ş. Eğitmeni Kıdemli Yönetim Danışmanı Ali Tolga Zaim, Bunu 
başarı ile yönetmiş işletmelerin bugün ulaştıkları seviye ve başarısız işletmelerin nerelerde hata yaptıkları, 
marka yönetiminin bir tercih değil zorunluluk olduğu ve bunun iş sonuçlarına doğrudan etkileri ve nasıl 
markalaşmak gerektiği örneklerle açıkladı. Zaim, “Dünyada değişim ve gelişimin hızı baş döndürücü. Pazara 

 86 



her gün yeni bir ürün veya hizmet sunuluyor, yeni oyuncular dahil oluyor. Rekabet ve yatırım maliyetleri 
gittikçe artıyor ama karlılıklar düşüyor, başarısız olanın hayatta kalma şansı yok. Hayatta kalmak için ilk 
gereken ezber bozmak ve yaratıcı düşünce yetkinliğini geliştirmektir. Pazarlama odaklı iş yönetiminin yolu iyi 
bir strateji, planlama ve uygulama uzmanı olmaktan geçer. Pazarlama odaklı karar alabilen işletme sahibi 
ancak işini, yani markasını güvenli bir şekilde yarınlara taşıyabilir. İşletmelerin kuruluş sebebi olan karlılığın 
artırılması ve sürdürülebilir kılınmasının önemi, değişen yerel ve küresel ekonomi, teknoloji, rekabet yapısı, 
ticaret kanalları, müşteri davranışlarının işletmeler üzerindeki etkisi, pazarlamanın temel taşları olan finansal 
farkındalık ve bilginin hayati önemi işletme yöneticilerinin gündemlerinin ilk sırasında olması gereken 
konulardır. İşletmeler faaliyetlerinin merkezine ürün ve hizmetleri koyarak diğer fonksiyonları tasarlamalılar. 
Marka yönetimi bir tercih değil, zorunluluktur.” Diye konuştu. 
 
Eğitimin ardından ATB Genel Sekreteri Mustafa Hızlı, desteklerinden dolayı İK Grup Akademi Yön. Kur. Başkanı 
Şemsettin Gelgen ile eğitmen Ali Tolga Zaim’e teşekkür ederek plaket verdi. 

 
SANAYİCİLERE “TİCARET POLİTİKASI ve HAKSIZ İTHALATA KARŞI KORUMA 

ÖNLEMLERİ” ANLATILDI 
 

 
 

Adana Sanayi Odası ve Ekonomi Bakanlığı İthalat Genel Müdürlüğü işbirliğiyle düzenlenen  toplantıda, ticaret 
politikası önlemleri ve haksız ithalat konusunda sanayiciler bilgilendirildi. 
 
 “Ticaret Politikası Önlemleri ve Haksız İthalat” konulu seminerin açılışında konuşan Adana Sanayi Odası 
Başkanı Zeki Kıvanç, İthalat Genel Müdürlüğü’nün ticaret politikası savunma araçlarıyla yerli üretimin ve 
sanayinin haksız ithalata karşı korunmasında önemli işlere imza attığını söyledi. Tekstilden, demir çeliğe, 
kibritten beyaz eşya üretimine kadar geniş ürün grubunda başarılı çalışmalar gerçekleştirildiğini vurgulayan 
Kıvanç, özellikle tekstil ve konfeksiyon sektörlerinde üç yıl önce konulan ek vergi ile Türk tekstil ve konfeksiyon 
sektörünün adeta ipin ucundan kurtarıldığını ifade etti. 
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Uygulanan önlemlerle, sadece tekstil ve konfeksiyon sektöründe son 3 yılda 18 milyar TL’nin üzerinde yatırım 
teşvik belgesi alındığını, 178 bin kişinin istihdam edildiğini, hazineye 1 milyar 840 milyon dolar gümrük vergi 
geliri sağlandığını, SGK’ya da 1 milyar 500 milyon lira prim ve ödeme yapıldığını bildiren Kıvanç, “Dış ticaret, 
istihdam ve yatırım anlamında elde edilen bu  rakamlar, bizleri haklı çıkardığı gibi, eşit şartlar altında ülkemizin 
her türlü ülke ile rekabet edebileceğini açık şekilde göstermiştir” dedi. 
Ekonomi Bakanlığı İthalat Genel Müdür Yardımcısı Ahmet Erkan Çetinkayış, ticari savunma araçlarının 
sanayiciler tarafından daha iyi anlaşılması ve bu araçlardan etkin bir şekilde yararlanmalarının sağlanması için 
bilgilendirmenin yapıldığını bildirdi. 
 
Gümrük Birliği anlaşması gereğince, sanayi ürünlerinde Avrupa Birliği ülkelerine karşı sıfırlanan gümrük vergi 
oranlarının, AB dış ticaret politikasına uyum zorunluluğu nedeniyle belirli bazı ülkelere de oldukça düşük 
oranlarda uygulandığını hatırlatan Çetinkayış, “Ülkemizde ithalat aşamasında halen yoğun olarak kullanılmakta 
olan dahilde işleme rejimi ve tarife kontenjanları da dikkate alındığında, Türkiye’nin, Avrupa Birliği’nden daha 
liberal bir politika uygulamakta olduğunu, ortalama gümrük vergi oranının yüzde 1,5 seviyelerinde 
bulunduğunu belirtti. 
Türkiye’nin uluslararası anlaşmaların verdiği yetkiyle ticaret politikası savunma araçlarını en iyi şekilde 
kullanan ülkeler arasında yer aldığını belirten Çetinkayış, koruma önlemlerinde dünya üçüncüsü, damping 
önlemlerinde ise dünya yedincisi olduğunu bildirdi. Çetinkayış, “Damping, sübvansiyon, korunma ve gözetim 
uygulamaları, önlemlerin etkisiz kılınmasına karşı önemli önlemlerimiz bulunmaktadır. Bu ticaret politikası 
savunma araçları, sanayicilerimizi haksız ithalatın olumsuz etkilerine karşı korumaktadır” görüşünü dile getirdi. 
Toplantıda, Ekonomi Bakanlığı İthalat Genel Müdürlüğü İzleme Dairesi Başkanı Alper Tokgözlü ve Dış Ticaret 
Uzmanları Betül Sinantorunu, Abdullah Yavuz Türker ve Halil Öztürk tarafından sanayicilere, “Damping ve 
Sübvansiyona Karşı Önlemler”, “Korunma Önlemleri ve Gözetim Uygulamaları”, “Önlemlerin Etkisiz 
Kılınmasına Karşı Alınan Önlemler”, “Bazı Tekstil ve Konfeksiyon Eşyası İthalatında Kayda Alma” ve “Azo Boyar 
Denetimine İlişkin Uygulama” ile ilgili bilgiler verildi. 
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ÇAĞ ÜNİVERSİTESİ REKTÖRÜ PROF. DR. ÇETİN BEDESTENCİ’DEN ATB’YE ZİYARET 
 

 
 

Çağ Üniversitesi Rektörü Prof. Dr. Çetin Bedestenci ile Sosyal Bilimler Enstitüsü Müdür Yardımcısı Sertifikalı 
Programlar Koordinatörü Yrd. Doç. Dr. İbrahim İnan, işbirliği konularında istişarede bulunmak için Adana 
Ticaret Borsası Yönetimini ziyaret etti. 
 
Çağ Üniversitesinin Ankara ve İstanbul dışında Türkiye’de kurulan ilk vakıf üniversitesi olduğunu belirten Çağ 
Üniversitesi Rektörü Prof. Dr. Çetin Bedestenci, “Bölgeye hizmet veren bütün sivil toplum örgütlerini tanımak, 
yeni yönetimlerini hayırlamak için ziyaret ediyoruz. Kurum olarak yapabileceğimiz ne varsa ortak çalışarak 
işbirliğinde bulunma arzusundayız. Üniversitelerimizdeki öğretim elemanlarının katılabileceği sertifikalı eğitim 
programlarınız varsa katılmak. Bizim programlarımızı sizlere tanıtmak isteriz. Öğrencilerimize staj yeri olanağı 
sağlanması konusunda bilgi almaya geldik. Çağ Üniversitesi olarak ailelere karşı sorumluluğumuzu bilerek 
emanet edilen çocuklarımızı çok iyi yetiştiriyoruz. Nitelikli yetişen mezunlarımızda görev aldıkları iş dünyasında 
bizleri mahcup etmemektedir. 18. Yılını dolduran üniversitemiz 6.000’ne yakın öğrenci mezun vermiştir. Yetkin 
olan ekibimiz ile öğrencilerimize Çince, Rusça, İspanyolca, Almanca ve Fransızcayı seçmeli dil olarak İkinci dil 
seçeneği ile eğitim veriyoruz. İstiyoruz ki bizden mezun olanlar bölgemize, ülkemize faydalı olsunlar. Ayrıca bu 
bölgede Hukuk Fakültesi ve Uluslar Arası İlişkiler Bölümü ilk bizim üniversitede açılmıştır.” Diye konuştu.  
 
TOBB Yönetim Kurulu Üyesi ve ATB Meclis Başkanı Şahin Bilgiç, ATB Başkan Yardımcısı Osman Bağış ile 
Yönetim Kurulu Üyesi Hamit Tezcan’ın hazır bulunduğu ziyarette Çağ Üniversitesi Rektörü Çetin 
Bedestenci’nin ziyaretinde mutlu olduğunu ifade eden Adana Ticaret Borsası Başkanı Muammer Çalışkan, 
“Bizleri ziyaret ederek incelik gösteren Çağ Üniversitesi Rektörümüz Çetin Bey ve Koordinatör İbrahim Beye 
çok teşekkür ediyoruz. Gerek şahıs gerek borsa olarak eğitim önemini hepimiz biliyoruz. Üniversiteler bir şehir 
için eğitimden daha öte artı değer bir unsurdur. Bulundukları şehrin kültürünü, sosyal yaşamını direk etkileyen 
kurumlardır. Biz işadamı, sanayici olarak üniversitelerle işbirliği yapmaya, yardımlaşmaya hazırız. Üzerimize ne 
düşerse severek yaparız. Bu ziyaret ile Çağ üniversitesinin bölgemizdeki en eski üniversitelerden olduğunu 
biliyorduk ama şimdi daha iyi tanıma fırsatı bulduk. Üyelerimiz için üniversitelerimiz için bölgemiz ve ülkemiz 
için iyi olacak her işin bir parçası olmaktan keyif alırız. İşbirliğimizi arttırarak sürdüreceğiz.” Dedi. 
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Konuşmaların ardından Çağ Üniversitesi Rektörü Çetin Bedestenci ziyaret anısı olarak ATB Başkanı Muammer 
Çalışkan’a kahve takımı hediye ederken, ATB Başkanı Muammer Çalışkan’da ATB’nin 100. Yıl anısına 
hazırlatılan ‘Çukurova’da Tarımın Tarihi’ kitabını imzalayarak hediye etti. 
 

VERGİ DAİRESİ BAŞKANI AHMET TUNALI’DAN ATB’YE ZİYARET 
 

 
 
Adana Vergi Dairesi Başkanı Ahmet Tunalı, tanışmak ve vergi barışı konularında görüşmek üzere Adana Ticaret 
Borsasını yönetimini ziyaret etti. 
Vergi borcu yapılandırma sürecinde son haftaya girildiğini, 1 Aralık 2014’te sürenin sona ereceğini ifade eden 
Adana Vergi Dairesi Başkanı Ahmet Tunalı, “Hem tanışmak hem de yapılandırmanın faydalarını anlatmak için 
tüm kurumları ziyaret ediyoruz. Yapılandırmada son haftaya girdik. Yapılanmadan yararlanma konusunda 
mükelleflerin acele etmelerini bu fırsatı kaçırmamaları gerektiğini hatırlatıyoruz. Burası borsa burada da 
söylemekte fayda var; Çiftçi, zirai kesimde faaliyet gösteren mükelleflerimizin, vatandaşlarımızın yararlanması 
kendilerinin lehine olacaktır. Vatandaşlarımızın bir bölümünün vergi borcu olduğundan haberi bile yok. Bizim 
hedefimiz bu düzenlemeden haberi olmayan hiç kimsenin kalmamasıdır. Çiftçilerin trafiğe çıkarmadıkları 
muayene tarihi geçmiş araçları var. Bu araçlara ilişkin cezalarda %5 gecikme faizi uygulanıyor. Ama bu 
yapılandırmadan yararlanıldığında faiz oranları %1’lere kadar düşüyor. Tüm ilçelerimizi ziyaret etmeye gayret 
gösterdik. Tufanbeyli’ye kadar gittik. Muhtelif yerlerde konferanslar verdik. Kaymakamlarımızı, belediye 
başkanlarımızı ziyaret ettik. Ticaret Odaları ve borsalarla görüşerek mükelleflerimizin bu fırsattan 
yararlanmalarını istiyoruz dedik. Kurumsal mükelleflerin mali müşavirleri, yeminli mali müşavirleri olan bazı 
firmalar bu düzenlemeden bir şeklide haberdarlar. Özellikle Bulunduğumuz il’de daha faydalı hizmetler 
yapabilmek için il müdürüymüş gibi çalışıyoruz. İhtilaflı olmayan, kesinleşmiş borcu olan 30 Nisan 2014 
öncesindeki tüm vergi borçları bu kanun kapsamından yararlanabiliyor. Trafik cezaları, kredi yurtlar kurumu 
borçlar var. O anlamda da faydalı bir düzenleme. Borçların büyük kısmı kanun kapsamında yer alıyor” diye 
konuşan Başkan Tunalı, vergi borçlarının affını öngören yasanın bir daha çıkmayabileceğinde belirtti.  
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Yönetim Kurulu Üyesi Sabahattin Yumuşak ve Hamit Tezcan ile Genel Sekreter Mustafa Hızlı’nın hazır 
bulunduğu ziyarette vergi ödemede ilk 500’e giren üyelerinin de olduğunu belirten Adana Ticaret Borsası 
Başkanı Muammer Çalışkan, “Öncelikle bizleri ziyaret etme inceliğini gösterdiğiniz için çok teşekkür ediyoruz. 
Vergi çok önemli. Son düzenlemeden insanların yararlanmaları için çok gayret gösteriyorsunuz. Ama çok fazla 
sık borçların yapılandırma kanunu çıkınca mükelleflerde ‘nasılsa bir af çıkar’ diye beklenti oluyor, borcunu 
yatırmakta imtina edenler olabilir diye düşünüyorum. Vergisini zamanında yatıran mükellefler de mutlaka 
ödüllendirilmelidir. SGK’da siz borcunuzu gününde ödediğiniz zaman %5 gibi indirim yapıyorlar. Vergi 
dairelerinde de böyle benzer uygulama olursa tahsilâtın çok daha hızlanacağını düşünüyorum. Bu yöntem ile 
devlet zarara uğramayacağı gibi gününde vergi borcunu ödeyenler hem avantaj elde edecek hem de devlet 
hızlı tahsilât yapmış olacak. Bu yapılandırmanın bir daha çıkmama olasılığına bakılınca, bundan sonra 
mükellefler vergilerini mutlaka zamanında yatırarak sıkıntıya düşmelerini önlemelidirler.” diye konuştu. 
Konuşmaların ardından ATB Başkanı Muammer Çalışkan, ATB’nin 100. Yıl anısına hazırlatılan ‘Çukurova’da 
Tarımın Tarihi’ kitabını imzalayarak Adana Vergi Dairesi Başkanı Ahmet Tunalı’ya hediye etti. 
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YÖNETİM KURULU BAŞKANIMIZ MUAMMER ÇALIŞKAN KANAL A’DA 

 

 
 

Kanal A Televizyonu Haber Spikeri Özlem Pekduraner'in hazırlayıp canlı yayın olarak sunduğu "Parantez" 
Programına konuk olan Adana Ticaret Borsası Başkanımız Muammer Çalışkan, izleyicilere "Adana'nın 
Ekonomik Durumu ve Tarım Sektörü" konularında bilgilendirme yaptı. 
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ÇALIŞKAN, “TARIMI VE SANAYİYİ BİRLİKTE GELİŞTİRMELİYİZ” 

 

 
 

Bir gazeteye verdiği beyanatın yalnız manşetine bakarak devamını okumadan bir kısım yorumlar yapıldığını, 
yanlış anlamaların önüne geçmek için bu açıklamayı yapma ihtiyacını duyduğunu belirten Adana Ticaret 
Borsası Başkanı Muammer Çalışkan, “Gazeteye verdiğim beyanatta belirttiğim gibi zeytin ağaçlarının 
kesilmesine kesinlikle karşıyız. Sadece zeytin ağaçlarının kesilmesine değil, herhangi bir ağacında kesilmesine 
karşıyız. 1939 yılında çıkmış olan zeytin kanununda zeytinliğin üç kilometre yakınına sanayi kuruluşu yapılamaz 
diye bir madde var. Bizim burada ki gayemiz; Biz birinci sınıf tarım arazilerini gerek sanayi yapılarından, gerek 
konut yapılarından korumak istiyoruz. Birinci sınıf tarım arazilerine dokunulsun istemiyoruz. Ama 
sanayileşmek ve yatırımcıları Adana’ya çekmek için çok verimli olmayan ikinci üçüncü sınıf arazilerin tercih 
edilmesi gerektiğini her zaman söylüyoruz. Bizim bu bölgelerimizde söz konusu bu verimsiz arazilerde zeytin 
yetiştiriliyor ve ekiliyor. Zeytin kanununda üç kilometre şartı olunca bir tek zeytinliğin olduğu yerin yaklaşık 28 
milyon metre kare etrafına sanayi kuruluşu yapılamamaktadır. Dolayısıyla zeytinliğin ya da sanayileşmenin 
birini tercih etmek zorunluluğu varmış gibi bir algı oluşmaktadır. Biz bu duruma da karşıyız. Üç kilometre şartı 
kalkarsa hem zeytinlikler olduğu yerde kalır, gerektiğinde çoğaltılır. Bir yandan da sanayi yatırımları birinci sınıf 
değil Verimsiz alanlara sanayi yapılmış olur” 
 
Çalışkan, “Adana’nın sanayide olması gereken yere çıkabilmesi için yeni sanayi yaptırımları yapılması kesinlikle 
şarttır. 3 Km. şartı kaldırılırsa sanki zeytinlik ve sanayi karşı karşıyaymış gibi olan algı ortadan kalkar. Hem 
zeytinlikler devam eder ve hatta büyültülür. Hem de sanayi yatırımları için yeni arsalar üretilebilir. Adananın 
hak ettiği yere gelmesi için mutlaka sanayileşmesi lazım. Elbirliği ile Adana’yı hem sanayileştirelim hem de 
zeytinliklerle birlikte tüm tarımımızı koruyalım ve geliştirelim. Her iki değeri de geliştirmek zorundayız.” diye 
konuştu. 
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ADANA KENT KONSEYİ BAŞKANI AHMET ÖZEN’DEN ATB’YE NEZAKET ZİYARETİ 

 

 
 

Adana’ya daha iyi katkı koymak ve fikir alış verişinde bulunmak amacıyla sivil toplum kuruluşları ve meslek 
örgütlerini ziyaret eden Adana Kent Konseyi Başkanı Ahmet Özen ile Genel Sekreter Ekrem Aslan, Adana 
Ticaret Borsası yönetimine nezaket ziyaretinde bulundu. 
 
Yaşadıkları kent Adana’yı geleceğe taşımak, yeni nesillere yaşanabilir, modern bir şehir bırakmak amacı 
taşıdıklarını ifade ederek getirdiği çiçeği ATB Başkanı Muammer Çalışkan’a veren Adana Kent Konseyi Başkanı 
Ahmet Özen, “Öncelikle sizleri ziyaret ederek yönetiminiz ile tanışmak istedik. Adanamıza neler verebiliriz, 
fikirlerinizi almaya geldik. Kent Konseyi olarak bizler Adananın dinamiklerinin bir arada olduğu bir birimiz. Kent 
Konseyi Yürütme Kurulumuz oldukça donanımlı insanlardan oluşuyor. İşbirliği içerisinde olduğumuz STK, 
meslek örgütlerinin yanısıra komşu illerimizin Kent Konseyleri de bulunmaktadır. Adana için oluşturduğumuz 
projelerimizi tek tek hayata geçirmeğe başladık. Göreve yeni gelmiş olmamıza rağmen çalışmalarımız sonuç 
vermeye başladı. Sizler ile işbirliği içerisinde olmak bizleri mutlu eder” dedi.  
 
Adana Kent Konseyi Başkanlığına yeni seçilen Ahmet  Özen ile beraberindeki tecrübeli Genel Sekreter Ekrem 
Aslan’ın ziyaretinden mutlu olduğunu belirten Adana Ticaret Borsası Başkanı Muammer Çalışkan, “Yeni 
göreviniz hayırlı uğurlu olsun. Başarılar diliyoruz. Kent Konseyi Adananın bütün dinamiklerinin, paydaşlarının 
bir arada olduğu bir kurum. Yani Adananın gelişmesine, sosyal hayatına yön verecek bir kurul ama bu kurul’un 
aldığı kararların gözardı edilmemesi lazım. Şimdiye kadar ki Kent Konseyi kararlarını pek fazla dikkate 
alınmadığını düşünüyorum. Şehri yönetenler başarıya ulaşmak istiyorlarsa, kenti halkla birlikte yönetmek 
istiyorlarsa, kent konseyine gereken önemi vermelidirler.  Adana’nın yararına olacak işlere elimizde ne 
geliyorsa her zaman destek olup, birlikte çalışmaya hazırız. Fikirleri önce paylaşıp, birlikte büyütebiliriz” dedi. 
 
Ziyarette TOBB Yönetim Kurulu Üyesi ve Adana Ticaret Borsası Meclis Başkanı Şahin Bilgiç, ATB Başkan 
Yardımcısı Osman Bağış, Yönetim Kurulu Üyeleri Sabahattin Yumuşak, Hamit Tezcan ve ATB Genel Sekreteri 
Mustafa Hızlı hazır bulundu. 
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ATB YÖNETİMİNDEN TUNALI’YA İADE-İ ZİYARET 
 

 
 

TOBB Yönetim Kurulu Üyesi Adana Ticaret Borsası Meclis Başkanı Şahin Bilgiç, Yönetim Kurulu Başkanı 
Muammer Çalışkan, Başkan Yardımcısı Osman Bağış, Yönetim Kurulu Üyeleri Sabahattin Yumuşak, Hamit 
Tezcan ve Genel Sekreter Mustafa Hızlı Adana Vergi Dairesi Başkanı Ahmet Tunalı’ya iadeyi ziyarette bulundu. 
 
Borsa yönetici ve üyelerinin vergi ödemekte her zaman istekli olduklarını belirten Adana Ticaret Borsası 
Başkanı Muammer Çalışkan, “Adana’da göreve yeni başlamanıza rağmen bizleri ziyaret ederek iyi bir bağ 
oluşturdunuz. Pozitif enerjinizi şehrimize yaydığınız sürece Adanamıza ve bölgemize hayırlı olacağını 
düşünüyoruz.  Bir şehirde kopuk  iletişimi hiçbir zaman sevmedik . Bu yüzden borsa olarak sanayi odası, Ticaret 
odası, AOSB ve belediyelerle işbirliği içerisindeyiz. Hizmetini anlayışla sürdüren sizin gibi kurumlarla da bağımız 
her zaman güçlü olmuştur. Üyelerimiz vergisini hep zamanında öder. Bizler vergisini ödemeyi seven insanlarız. 
Zaman zaman vergi barışı uygulamalarında vergisinin zamanında ödemeyenlere kolaylıklar sağlanır. Bu durum 
vergisini zamanında ödeyenin adeta cezalandırıldığı hissini doğuruyor. Vergisini zamanında ödeyenlere ödül 
verilmeli veya indirim uygulanmalı sözümü yinelemek istiyorum. Mesela SGK, SSK primini zamanında ödeyene 
%5 indirim yapıyor. Gelir ve kurumlar vergisinde de bu uygulama olsa hem vergisini zamanında ödeyen 
kendini cezalandırılmış hissetmeyecek hemde ödenen vergi artacaktır diye düşünüyorum” diye konuşan 
Çalışkan, Adana Ticaret Borsası(ATB)’nın Adana ve bölgesinde yetişen pamuk, buğday, mısır, ayçiçeği, soya 
fasülyesi gibi değerli ürünlerin ticaretinin kalbinin attığı yer olduğunu belirterek, borsa’nın yalnız tarım 
ürünlerinin gerçek değerinde satılması çalışmalarıyla yetinmeyip, tarımın verimini ve çiftçinin gelirini 
yükseltmek için çeşitli projeler yürüttüğünü de söyleyerek birlikte yürütülecek her türlü projede yer 
alabileceklerini söyledi. 
 
Adana Vergi Dairesi Başkanı Ahmet Tunalı, “Adana’nın önemli sivil toplum kuruluşlarından olan Ticaret 
Borsamızın Başkanlarını ve yönetim kurulu üyelerini ağırlamaktan çok memnun olduk. Hoş geldiniz, şeref 
verdiniz. Biz borsa ve diğer odalara her zaman önem veriyoruz” dedi. Vergi borcu bulunan mükelleflerin 
yapılandırma fırsatında son günü beklememeleri konusunda da mesaj veren Tunalı, “Yİ-ÜFE oranında 
hesaplanacak faizle yeniden yapılandırarak taksitler halinde ödeme kolaylığı sağlayan 6552 sayılı Kanundan 
yararlanma süresi 31 Aralık 2014 tarihinde sona ermektedir. Tüm amacımız kanundan haberdar olmayan 
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vatandaşımızın kalmaması ve kanunun avantajlarından azami ölçüde faydalanmalarıdır. Her alanda etkin ve 
verimli çalışmayı prensip edindik. Mükelleflerimize olduğu kadar tüm vatandaşlarımıza da kapımız sonuna 
kadar açıktır” dedi. 
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EĞİTİMLERİMİZ 
 
2014 yılı içerisinde personelimizin bilgi birikimini arttırmaya yönelik toplam 6 eğitim düzenlenmiştir. 
 
Eğitimin Adı: Etkili Zaman Yönetimi 
 
Eğitmen: İlhan Ürkmez 
 
Eğitimin Amacı:  
 
Dünyada insanlara demokratik olarak verilmiş olan, başarılı ve başarısız insanların ortak sahip oldukları 
tek şey zamandır. Başarılı ve başarısız bütün insanların aylarında 30 gün, haftalarında 7 gün vardır. Bir 
günlerinde 24 saat, bir saatlerinde 60 dakikaları vardır. 
 
Yüksek performansın ve başarının temelinde zamanın ve enerjinin kullanış biçimi yatmaktadır. Gerek iş 
hayatında elde ettiğimiz başarı, gerekse de özel hayatımızın kalitesi harcadığımız zamana ve bu zaman 
içinde kullandığımız enerji miktarına bağlıdır. 
 

Hayatta elde edeceklerimiz, dünyada ne kadar zaman geçirdiğimize değil, o süre içinde enerjimizi ne 
ölçüde ve nereye odaklayarak kullandığımıza bağlıdır. Başarı, sağlık ve mutluluk, enerjinin doğru bir 
şekilde kullanılmasına bağlıdır. Zaman enerjiye dönüştüğünde anlam kazanır. 
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Eğitimin Adı: ISO 9001 KYS Süreç Yönetimi 
 
Eğitmen: Mehmet Altıok 
 
Eğitimin Amacı:  
 
Borsamız personelinin ISO 9001:KYS Süreç Yönetimi ile ilgili bilgi birikimini arttırmak ve sürecin işleyişiyle 
ilgili personelimizin sorularına cevap bulmak amacıyla eğitim düzenlenmiştir. 
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Eğitimin Adı: Duygusal Zeka İş Yaşamında Başarının ve Sosyal Hayatta Mutluluğun 
Anahtarı 
 
Eğitmen: İlhan Ürkmez 
 
Eğitimin Amacı:  
 
Bir şirketi başarıya götüren o şirketin çalışanlarıdır. Çalışanlar kendilerini ve birbirlerini iyi tanımalıdırlar ki 
“artı değer” yaratma noktasında fark yaratabilsinler.  
 
Duygusal Zeka eğitimi, çalışanların kendilerinden başlayarak başkalarına doğru genişleyen iletişim 
etkinliğini, ilişkilerini sorgulayarak çalışanların olayları farklı bir açıdan algılamalarını sağlamayı 
amaçlamaktadır. Bu sayede çalışanların davranışlarının sorumluluğunu üstlenme adına, davranışlarında 
oluşacak olumlu değişiklikler onların daha iyi sonuçlar elde etmelerini sağlayacaktır. 
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Eğitimin Adı: İş Hayatında Profesyonellik, Etkilemek ve Etki Yaratmak 
 
Eğitmen: İlhan Ürkmez 
 
Eğitimin Amacı: 
  
“İş Hayatında Profesyonellik, Etkilemek ve Etki Yaratmak”  programı çalışma hayatı içindeki insanların 
hayat becerilerini ve işle ilgili olumlu değerler geliştirmelerini sağlayarak ortak bir “kurum kültürü” 
oluşturmayı amaçlamaktadır. 
 
İş hayatında başarılı insanların hem iyi bir “profesyonel”, hem de “olgun insan” oldukları görülmüştür. Bu 
eğitim seminerine katılanlar, kendi davranışlarının diğer insanları nasıl etkilediği konusunda iç görü 
kazanmakta, kendi değerlerini sorgulamakta, sağlıklı, mutlu ve verimli bir hayat yaşamanın anahtarını 
kendi ellerine almaktadırlar. 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 100 



Eğitimin Adı: Genel İlk Yardım ve Meslek Hastalıkları 
 
Eğitmen: Dr. Yusuf Kök 
 
Eğitimin Amacı:  
 
Borsamız personelinin ilk yardım ve meslek hastalıkları konusunda bilgi birikimini arttırmaya yönelik 
olarak eğitim düzenlenmiştir.  
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Eğitimin Adı: Olumsuz Duygularla ve Kızgınlıkla Başa Çıkma ve Kontrol Etme 
 
Eğitmen: İlhan Ürkmez 
 
Eğitimin Amacı:  
   
Olumsuz duygularımızla ilgili farkındalığımızı artırmak, 
 
Yarattığı olumsuz sonuçları görebilmek, negatif sonuçlar elde etmek yerine yaşantımıza olumlu katkı 
sağlayacak enerjiyi kullanmak,  
 
Kızgınlığımızla başa çıkabilmek için yöntem kazanmak. 
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